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ACTA DE LA SESSIÓ: PLE ORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT DEL DIA 30 d’octubre 

de 2017. 

 

A la vila de Roses (Girona), 30 d’octubre de 2017. 

 

Quan són les 20:00, es reuneix a la sala d'actes de la Casa Mallol, sota la presidència de 

la senyora Montserrat Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta de la corporació, el PLE 

de l’Ajuntament a l’objecte de dur a terme la sessió ORDINÀRIA d’acord amb la 

convocatòria que s’ha repartit. 

 

SENYORS QUE HI ASSISTEIXEN: 

 

Sr. Carles Pàramo i Ponsetí     Primer tinent d'alcalde 

Sr. Francesc Giner i Ballesta    Segon tinent d'alcalde 

Sr. Juan Manuel Fernández i Martínez   Tercer tinent d’alcalde 

Sr. Marc Danés i Zurdo     Regidor 

Sra. Anna Jorquera i Navarro    Regidora 

Sr. Fèlix Llorens Palou     Regidor 

Sr. Joan Plana i Sagué     Regidor 

Sr. Èric Ibáñez i Martín     Regidor 

Sra. Verónica Medina i Flores    Regidora 

Sr. Gerard Teixidó i Rivera     Regidor 

Sra. Olga Simarro Rojas     Regidora 

Sr Antonio Rodríguez López     Regidor 

Sr. Manel Escobar Yegua     Regidor 

Sr. Àngel Tarrero González     Regidor 

Sr. José Manuel Àlvarez Cuñat    Regidor 

Sr. José Antonio Valdera Martín    Regidor 

 

 

 

També hi assisteixen: 
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Sra. Mariel·la Roig Guitart   Interventora accidental de la 

corporació 

Sra. Maria Teresa Sánchez Luna    Tècnica d’Administració General 

 

Actua com a secretari, el secretari general de la corporació, senyor Francisco Luis Muñoz 

Cameo. 

 

Un cop l'alcaldessa ha obert l'acte, s'entra a l'ordre del dia, es tracten els afers indicats i 

es prenen els acords que es detallen. 
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1.- Aprovació acta anterior: 25.10.2017  

 

Identificació de l’expedient  

 

Proposta de l’alcaldessa d’aprovació de l’acta anterior de Ple  

 

Antecedents  

 

1. Amb data 25 de setembre de 2017 va tenir lloc la sessió ordinària del Ple.  

 

2. D’acord amb l’article 18.2 de la Llei 40/2015, de 1 d’octubre, del règim jurídic del sector 

públic l’acta de cada sessió dels òrgans col·legiats podrà aprovar-se en la mateixa sessió 

o en la immediata següent.  

 

3. El dia 23 d’octubre de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Resolució  

 

Aprovar l’acta de la sessió de l`òrgan col·legiat detallat a l’antecedent primer d’aquesta 

proposta. Exp.: 2017/008058 

 

Deixar pendent d’aprovació l’acord ja que no han pogut llegir l’acta. 

 

 

2.- Aprovació acta anterior: 16.10.2017 e  

 

Identificació de l’expedient  

 

Proposta de l’alcaldessa d’aprovació de l’acta anterior de Ple  

 

Antecedents  

 

1. Amb data 16 d’octubre de 2017 va tenir lloc la sessió extraordinària del Ple.  
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2. D’acord amb l’article 18.2 de la Llei 40/2015, de 1 d’octubre, del règim jurídic del sector 

públic l’acta de cada sessió dels òrgans col·legiats podrà aprovar-se en la mateixa sessió 

o en la immediata següent.  

 

3. El dia 23 d’octubre de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Resolució  

 

Aprovar l’acta de la sessió de l`òrgan col·legiat detallat a l’antecedent primer d’aquesta 

proposta. Exp.: 2017/008658 

 

Deixar pendent d’aprovació l’acord ja que no han pogut llegir l’acta. 

 

 

 

3.- Informació de l’Alcaldia  

 

La senyora Montse Mindan Cortada, alcaldessa presidenta llegeix la informació següent: 

 

HABITANTS, a 30 d’octubre de 2017 

 

TOTAL POBLACIÓ:   19.607     HABITANTS 

 

Homes:   9.880    que representen el   50,39  % de la població 

Dones:    9.727   que representen el    49,61  % de la població 

3.542 < 16 anys, que representen el  18,05  % de la població 

 

 

ATUR 

 

Setembre de 2017: 969 

Setembre de 2016: 1.467  
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TOTAL DECRETS= 418 

 

Contingut ECONÒMIC 123 

Contingut URBANÍSTIC 71 

Contingut GENERAL  224 

 

REUNIONS DE TREBALLS A ROSES: 

 

-  24  Reunions de treball 

-  5  Meses de Contractació  

-  1  Gerències d’Urbanisme  

-  5  Juntes de Govern Local  

-  1  Junta de Govern Extraordinària 

-  1  Consell Administració ROSESNET  

-  2  Junta de Portaveus 

-  1  Comissió Informativa 

-  1  Ple 

-  1  Consell Assessor Patronat de Turisme 

-  1  Mesa de Negociació 

-  3  Plens Extraordinaris 

-  1  Comissió representativa Pla Educatiu d’Entorn de Roses 

-  1  Consell sectorial d’Esports 

 

VISITES REBUDES A ROSES 

 

- 15   visites 

- Comandante de Marina – José Luís Barón Touriño, capità de Fragata 

- Joan Pere Darbra – Delegat Zona Portuària Nord 

 

ACTES A ROSES 

 

 Jornada de portes obertes, Bombers de Roses 

 Benvinguda participants del Roses-Costa Brava Challenge Week a l’Hotel Terraza 

 Entrega de premis Copa d’Espanya de Patí de Vela - GEN 
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 Aturada 5 minuts de rebuig a l’empresonament dels presidents d’Òmnium i 

l’Assemblea Catalana 

 Sopar solidari FRCC – Hotel Terraza 

 Locus Amoebus de Carme Rabell: “La placeta” PL. General Prim 

 Jornades de Patrimoni a l’Església de Roses 

 Recepció alumnes institut Hug Roger III de Sort 

 Inauguració Congrés Mèdic Familiar Síndrome de Moebius – TMR 

 Assemblea de socis – SUF 

 Presentació equips Bàsquet Roses, temporada 2017/18 

 Presentació equips de futbol AE Roses, temporada 2017/18 

 Lliurament de premis Regata To Be Euro Master 2017 

 Teatre, Muñecas de porcelana 

 Concentració a favor de l’Escola catalana 

 

ACTES FORA DE ROSES 

 

 Presentació oficial Costa Brava Yacht Ports al Saló Nàutic,  BCN 

 Inauguració del “Saló de senderisme i BTT” a Port-Vendres 

 Entrega de premis @Tech – Campanya de Joventut, Girona 

 Acte dels alcaldes de suport a la Generalitat 

 

ASSISTÈNCIA MITJANS DE COMUNICACIÓ 

 

 Empordà TV (notícies, entrevistes, etc.) 

 Xat Empordà 

 L’Hora de l’alcaldessa 

 Roda de premsa – Programació Teatre 

 Roda de premsa Congrés Mèdic Familiar Síndrome de Moebius 

 Roda de premsa - Presentació del Suquet 

 Roda de premsa - Ordenances Fiscals 

 Roda de premsa - Festivalet Posta de Sol 
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AGRAÏMENTS 

 

 De la Fundació Roses Contra el Càncer i del Club Atletisme Roses per la 

col·laboració rebuda en l’organització de la “Cursa de la Dona” del passat 17 de 

setembre i en la celebració del seu Xè  aniversari. 

 De l’Associació Catalana per la Síndrome de Moebius, del Comitè científic i de la seva 

presidenta per la col·laboració, implicació i suport en la celebració del Congrés Mèdic 

Familiar celebrar el passat 13 i 14 d’octubre. 

 

 

 

4.- Conveni d'expropiació, per mutu acord, de la finca del carrer de Tarragona, 19 

per execució del planejament (PGOU) de Roses  

 

El senyor Carles Pàramo, responsable de l'Àrea d'Urbanisme, presenta la proposta 

d'acord del tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient  

 

Aprovació inicial del conveni pel qual es determina, de mutu acord entre ambdues parts, 

Margarita Sureda Coll i l’Ajuntament de Roses, la indemnització expropiatòria de la finca 

ubicada al carrer de Tarragona, 19. 

 

Antecedents  

 

1. En data 3 de setembre de 2014, RE 13570/03.09.2014, Margarita Sureda Coll sol·licita 

l'expropiació de la finca ubicada al carrer de Tarragona, 19 de Roses, per estar afectada 

per un projecte urbanístic.  

 

2. Per Decret d'Alcaldia núm. 2823/14 de data 29 de setembre de 2014, s'acorda 

suspendre la tramitació de l'expedient d’expropiació forçosa fins a 31 de desembre de 

2014, d'acord amb l'article 167.4 de la Llei 2/2014, de 27 de gener, de mesures fiscals 

administratives i financeres del sector públic (que modifica la Disposició final tercera de la 

Llei 3/2012).  
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3. Amb data 29 de gener de 2015, l’Alcaldia mitjançat Decret núm. 318/15 resol iniciar 

l'expedient d'expropiació forçosa als efectes de l'article 114 del Decret legislatiu 1/2010 i 

sol·licitar els informes tècnics i jurídics, així com el certificat de domini i càrregues de la 

finca del carrer de Tarragona, 19.  

 

4. Amb data 25 de març de 2015, l’Alcaldia mitjançant Decret núm. 922/15 acorda 

suspendre, novament, la tramitació de l’expedient d’expropiació forçosa fins al 31 de 

desembre de 2015, d'acord amb el que estableix l’article 77 de la Llei 3/2015, d'11 de 

març, de mesures fiscals i administratives, financeres i del sector públic (de suspensió 

temporal per advertir a l'administrat als efectes expropiatoris).  

 

5. En data 18 de febrer de 2016, RE 2918/16, Margarita Sureda Coll sol·licita que es 

reprengui la tramitació de l'expedient d'expropiació forçosa de la finca a dalt esmentada. 

 

6. En data 22 d’abril de 2016, RS 4049/16, l’Ajuntament adreça un escrit a la interessada, 

en el qual li comunica que, prèviament a continuar amb la tramitació de l’expedient, cal 

que presenti la següent documentació:  

- Full d’apreuament o valoració que acompanyi a l’expedient, amb la descripció detallada 

del bé.  

- Documentació registral que acrediti la propietat i càrregues existents  

- Propietaris o llogaters, si és el cas  

- Plànols, superfícies afectades  

- Reportatge fotogràfic del bé  

 

7. En data 6 de maig 2016, RE 8287/16, Margarita Sureda Coll, comunica que l’edifici es 

troba en molt mal estat i que no hi ha llogaters, presenta fitxa cadastral i escriptura de la 

propietat i, en data 21 de juny de 2016, RE 11258/16, completa la documentació 

requerida, i presenta la valoració econòmica efectuada per l’arquitecte, Jaume Breton 

Planas, el 21 de juny de 2016, que puja a un import de 90.956,31 €.  

 

8. Amb data 18 d’agost de 2016, el Registre de la Propietat emet certificació de la finca 

registral 3379 de Roses, que consta inscrita en tom 1686, llibre 68, foli 65, la descripció 

de la qual és: «(...)casa- pajar , con patio al fondo y una porción de terreno de forma 
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triangular de 14 m² de superficie al este, señalada con el número 9 de la calle del General 

Aranda, superficie en junto es de 96,39 m² de los que corresponden 70,50 a lo edificado, 

y el resto al patio del fondo, y porción de terreno al Este. Consta gravada con un censo 

de dominio directo de pension anual a favor de Benito Ferrer....".  

 

9. Amb data 25 de juliol de 2016, l’arquitecte municipal informa que la valoració 

econòmica de la finca amb referència cadastral 4595018 és de 87.697,05 € i té una 

afectació  d’aproximadament 3/4 parts de la superfície, per la traça de la vialitat prevista 

per a l'execució del carrer de Tarragona, segons el Pla general d’ordenació urbana 

(PGOU) de Roses vigent.  

 

10. Amb data 23 d’octubre de 2016 l’Alcaldia, mitjançant Decret núm. 3416/16, RS 

10601/18.10.2016, resol donar trasllat a Margarita Sureda Coll, d’una còpia de la 

valoració econòmica efectuada per l’arquitecte municipal el 25 de juliol de 2016 i, atorgar 

una audiència de 10 dies, perquè justifiqui, tècnicament, la quantitat que consta a la seva 

valoració econòmica (90.956,31 €) o, en cas contrari accepti la proposada per 

l’Ajuntament (87.697,05 €).  

 

11. En data 28 d’octubre de 2016, RE 18150/16, Margarita Sureda Coll comunica que 

accepta la valoració econòmica proposada per l’Ajuntament (87.697,05 €) per expropiar la 

finca del carrer de Tarragona, 19.  

 

12. Amb data 25 d’agost de 2017, els serveis jurídics de l’Àrea d’Urbanisme informen de 

la tramitació a seguir per a l’aprovació del conveni i formulen una proposta de resolució.  

 

13. Consta la proposta del regidor de l’Àrea, de data 13 de setembre de 2017, en els 

mateixos termes d’aquesta resolució, i el revisat i conforme de la interventora accidental.  

 

14. El dia 16 d’octubre de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable.  

 

Fonaments de dret  

 

Primer. Llei de 16 de desembre de 1954 sobre l’Expropiació Forçosa (BOE núm. 351, de 

17.12.1954).  
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Segon. Reglament de la Llei d’Expropiació Forçosa aprovat per Decret de 26 d'abril de 

1957 (BOE núm. 160, de 20.06.1957).  

 

Tercer. Els articles que van del 199 a 210 del Reglament de Gestió Urbanística aprovat 

per Reial Decret 3288/1978, de 25 d’agost (BOE núm.27, de 31.01.1979)  

 

Quart. Articles 34 i següents del Text refós de la Llei del sòl i rehabilitació urbana aprovat 

per Reial Decret Legislatiu 7/2015, de 30 d’octubre (BOE núm. 261, de 31.10.2015)  

 

Cinquè. Reglament de valoracions de la Llei de sòl, aprovat pel Reial Decret núm. 

1492/2011, de 24 d’octubre (BOE núm. 270, de 9.11.2011)  

 

Sisè. L’article 109 i següents del Text refós de la Llei d’urbanisme de Catalunya aprovat 

per Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d'agost (DOGC núm. 5686/05.08.2010) i modificat per 

la Llei 3/2012, de 22 de febrer (DOGC núm. 6077, de 29.02.2012)  

 

Setè. Article 208 i següents del Reglament de la Llei d’urbanisme aprovat per Decret 

305/2006, de 18 de juliol (DOGC núm. 4682, de 27.07.2006)  

 

Vuitè. Llei 26/2010, de 3 d'agost, de règim jurídic de les administracions públiques de 

Catalunya (DOGC núm. 5686, de 5.08.2010)  

 

Novè. Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del procediment administratiu comú de les 

administracions públiques (BOE núm. 236, de 2.10.2015)  

 

Desè. Llei 40/2015, d'1 d'octubre del règim jurídic del sector públic (BOE núm. 236, de 

2.10.2015).  

 

Onzè. L’òrgan competent per aprovar el conveni és el Ple de l’Ajuntament. Llei 7/1985, de 

2 d’abril, reguladora de les bases de règim local (LBRL) (BOE núm. 80 de 3.04.1985)  

 

A proposta del regidor responsable de l’Àrea d’Urbanisme i de Medi Ambient, senyor 

Carles Pàramo, s’adopta el següent  
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ACORD:  

 

1. Considerar implícitament per causa d’aprovació del Pla general d’ordenació urbana 

(PGOU) de Roses, la declaració de la utilitat pública de l’expropiació forçosa del bé 

necessari per a l’execució del planejament.  

 

2. Aprovar la determinació del bé que és la següent:  

- Registre de la Propietat :finca registral 3379 de Roses, que consta inscrita en tom 1686, 

llibre 68, foli 65, la descripció de la qual és: casa- pajar , con patio al fondo y una porción 

de terreno de forma triangular de 14 m² de superficie al este, señalada con el número 9 

de la calle del General Aranda, superficie en junto es de 96,39 m² de los que 

corresponden 70,50 a lo edificado, y el resto al patio del fondo, y porción de terreno al 

Este. Consta gravada con un censo de dominio directo de pension anual a favor de 

Benito Ferrer. Cadastral número: Tarragona 19, RC4595018EG1749N0001TU. 

 

- Té una afectació d’aproximadament 3/4 parts de la superfície, per la traça de la vialitat 

prevista per a l'execució del carrer de Tarragona segons el Pla general d’ordenació 

urbana (PGOU) de Roses vigent.  

 

3. Donar-se per assabentada de la manifestació de conformitat de Margarita Sureda Coll, 

com a propietària de la finca ubicada al carrer de Tarragona, 19 de Roses, RE 18150/ 

28.10.2016, per la qual accepta la valoració econòmica proposada per l’Ajuntament 

(87.697,05 €) fixada com a preu just, segons l’expedient d'expropiació urbanística de 

mutu acord.  

 

4. Aprovar inicialment les clàusules del conveni pel qual es determina, de mutu acord 

entre ambdues parts, Margarita Sureda Coll i l’Ajuntament de Roses, la indemnització 

expropiatòria de la finca ubicada al carrer de Tarragona, 19 de Roses. 

 

5. Sotmetre-ho a informació pública, pel termini d’un mes, mitjançant anunci en el Butlletí 

de la Província (BOP) de Girona, en un diari de difusió comarcal i, juntament amb el 

conveni en el tauler d’edictes electrònic ( e-tauler) de la web municipal www.roses.cat, per 

tal que qualsevol persona ho pugui consultar i presentar les al·legacions que es 
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considerin oportunes. En el cas que no es presentin al·legacions en aquest termini 

s'entendrà aprovat definitivament.  

 

6. Facultar a l'alcaldessa, un cop aprovat definitivament, per signar el conveni a dalt 

esmentat.  

 

7. Un cop signat el conveni per l'alcaldia, es procedirà a l'acta d'ocupació de la finca i al 

pagament a la interessada, Margarita Sureda Coll, de la quantitat acordada de 87.697,05 

€ i a la inscripció de l’expropiació en el Registre de la Propietat.  

 

8. Notificar l’acord adoptat a Margarita Sureda Coll per al seu coneixement i als efectes 

oportuns.  

 

9. Comunicar-ho al Departament d’intervenció i a la Unitat de Patrimoni per al seu 

coneixement i efectes.  

 

10. Aquest és un acte de tràmit, no definiu en via administrativa i, per tant, no és 

susceptible de recurs. Exp. 2014/005064 

 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Carles Pàramo.- La finca es troba situada al carrer Tarragona, 19 perquè s’entengui, 

entre el carrer de la Mainada i fins a Lluís Companys, una casa, molt vella d’obra vista, 

que hi ha després de la fusteria.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Joan Plana.- En ser una expropiació de mutu acord, el nostre vot serà favorable, però 

ja a la Comissió Informativa, vaig preguntar, aprofitant que es tracta d’una acció per tal de 

seguir tot un pla d’arranjar i arreglar tota aquella zona, sobretot d’ampliar aquelles 

voreres, que són molt estretes. En aquella mateixa zona – una mica més amunt – fa un 

parell d’any, hi va haver l’expropiació del senyor Inglés, que va acabar, crec recordar, 
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presentant una demanda perquè reclamava uns ingressos als quals l’Ajuntament 

considerava que no hi tenia dret. La meva pregunta a la Comissió Informativa va ser com 

havia acabat el tema judicial. Aprofito que es tracta d’una altra acció que es fa en aquella 

zona, per si ens poden donar, ara, informació més exacte de com està el tema.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- A l’expedient hi figura una valoració de l’arquitecte contractat per la 

propietària de la finca que, en principi, fa una valoració d’uns 90.000 euros. L’arquitecte 

municipal, posteriorment, fa una altra valoració d’uns 87 mil i escaig euros que, al final, és 

acceptada per la propietària.  

 

Donat que no he pogut veure l’expedient, la meva pregunta és saber, si és possible, quin 

és el valor cadastral de la finca.  

 

 

RESPOSTES DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Carles Pàramo.- Sí que es pot saber i és fàcil. Entrant al BPM de l’Ajuntament es pot 

consultar però no el sé. En tot cas, la valoració cadastral, tots sabem que és una 

valoració que no té per què ser igual al valor del mercat. Quan s’expropia, el que s’intenta 

és arribar a un punt de trobada entre el valor de proposta i el que ofereix l’Ajuntament el 

qual està molt ben justificat a través de la valoració que fa l’arquitecte municipal.  

 

En resposta a la pregunta del senyor Joan Plana referent al recurs interposat, la 

sentència va ser favorable a l’Ajuntament. Està tancat però podem preguntar-ho al 

secretari de la corporació. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL SECRETARI DE LA CORPORACIÓ 

 

Sr. Fco. Luis Muñoz Cameo.- Van desestimar el recurs. 
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RESPOSTES DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Carles Pàramo.- Pel que fa a les voreres, sí que és un tema que cal fer. Aprofito per 

recordar que, quan es va fer aquesta expropiació, a la que s’ha referit el senyor Plana, 

que afectava una casa que està junta a unes escales que comuniquen el carrer Trinitat 

amb el carrer Tarragona – on ja hi havia una altra casa, que feia uns anys que tres o 

quatre anys que havia comprat l’Ajuntament – estem pendents d’unes excavacions 

arqueològiques perquè hi ha indicis que hi pot haver alguna cosa.  

 

Quan tinguem el resultat d’aquestes excavacions, es procedirà a recuperar tota la finca, 

que ja és comprada municipal, a l’altre costat del carrer Tarragona i es farà tot un treball 

que pot incloure aquesta vorere. És cert que és molt estreta des d’aquesta finca que 

expropiarem i en aquest tram s’eixamplarà fins al final. 

 

Alhora, anunciar que, a part d’aquesta finca que ara estem expropiant, n’hi ha tres més. 

Dues entre mig que estan, més o menys, en bones condicions; l’última, que fa cantonada 

amb el carrer Lluís Companys, també ha concorregut aquí la propietària demanant 

l’expropiació. Amb aquesta haurem de seguir el mateix camí: primer va fer la petició que li 

expropiéssim i ara fa aquesta segona fase dient que d’acord amb tot el que hi ha i podem 

iniciar aquesta fase per fer efectiva l’expropiació.  

 

Aquell és, doncs, un sector que, en poc temps, pot quedar molt endreçat. Quan dic poc 

temps, a l’Ajuntament, sabem que parlem d’un any, un any i mig o dos anys.    

 

 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

 

Vots a favor: TRETZE (13) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc 

Danés, Anna Jorquera, Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Olga 

Simarro, Antonio Rodríguez, Francesc Giner i Fèlix Llorens. 

 

Vots en contra: CAP (0)  
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Abstencions: QUATRE (4) Manel Escobar, Àngel Tarrero, José M. Alvarez i José A. 

Valdera.  

 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta 

tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

 

5.- Projecte dels treballs de conservació i restauració del barri romà i hel·lenístic de 

la Ciutadella de Roses i per a la prova pilot de museïtzació i restauració d'una casa 

de la vila medieval 

 

El senyor Carles Pàramo, responsable de l'Àrea d'Urbanisme, presenta la proposta 

d'acord del tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient  

 

Projecte dels treballs de conservació i restauració del barri romà i hel·lenístic de la 

Ciutadella de Roses i per a la prova pilot de museïtzació i restauració d'una casa de la 

vila medieval, d’iniciativa municipal.  

 

Antecedents  

 

1. En data 4 de desembre de 2016, RE 20262/16, l’empresa Àbac Conservació i 

Restauració, SL presenta la documentació tècnica anomenada «Projecte de treballs de 

conservació i restauració del barri romà i hel·lenístic de la Ciutadella de Roses i per a la 

prova pilot de museïtzació i restauració d’una casa de la vil·la medieval», que compta 

amb un pressupost d’execució per contracte de 49.924,60 € (21% d’IVA inclòs).  

L’objecte del projecte és:  

- Descriure els treballs de conservació, restauració i manteniment de les restes 

arqueològiques conservades als barris hel·lenístic i romà de la Ciutadella de Roses, que 

malgrat les intervencions anteriors, la falta de manteniment fa que siguin necessaris nous 

tractaments per salvaguardar aquests espais.  
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- Realitzar una prova pilot de tractament conservatiu i museïtzació de les restes de la 

vil·la medieval, en concret en una de les cases, amb l’objectiu de visualitzar els resultats 

dels tractaments que després es faran extensibles a tota la part de la vil·la excavada.  

 

2. Amb data 10 de gener de 2017, l’arquitecte municipal informa que:  

- La documentació presentada és idònia i suficient.  

- Es troben en el supòsit de les obres descrites en l'article 35.2 i 37.6 del Decret 

179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el Reglament d'obres, activitats i serveis dels 

ens locals (ROAS), atès que es tracta d'obres de manteniment i conservació realitzades 

per restauradors professionals, per la qual cosa caldrà trametre la documentació tècnica 

aportada, segons directrius del Pla director, al Departament de Cultura de la Generalitat 

per al seu informe previ i, una vegada obtingut, es podrà procedir a l’aprovació de les 

obres descrites i posterior contractació.  

 

3. Amb data 22 de març de 2017 l’Alcaldia, mitjançant Decret núm. 910/17, resol donar 

l’assabentat de la presentació del document anomenat «Projecte de treballs de 

conservació i restauració del barri romà i hel·lenístic de la Ciutadella de Roses i per a la 

prova pilot de museïtzació i restauració d’una casa de la vil·la medieval», redactat per 

l’empresa Àbac Conservació i Restauració, SL el desembre del 2016, RE 

20262/4.12.2016 i sol·licitar informe, per raó de les seves competències, a la Comissió 

Territorial del Patrimoni Cultural de Girona (n/RS 3176/23.03.17).  

 

4. La Comissió Territorial del Patrimoni Cultural de Girona en sessió del 2 de juny de 

2017, RE 11740/15.06.2017, acorda:  

- Aprovar els treballs de conservació i restauració del barri romà i hel·lenístic de la 

Ciutadella de Roses i la prova pilot de museïtzació i restauració d'una casa de la vila 

medieval, per entendre que són respectuosos amb els valors d’aquest conjunt protegit 

com a BCIN.  

- Si s’actua en algun punt que no s’hagi excavat prèviament caldrà preveure el control 

arqueològic.  

- Per a l’execució del tractament de les restes (treballs de restauració i conservació), 

caldrà la corresponent autorització de la Direcció General d’Arxius, Biblioteques, Museus i 

Patrimoni.  
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5. Amb data 14 de juliol de 2017 l’arquitecte municipal informa que escau aprovar el 

projecte a dalt esmentat i, atès l’acord adoptat per la Comissió Territorial del Patrimoni 

Cultural de Girona del 2 de juny de 2017, RE 11740/15.06.2017, encarregar a Àbac 

Conservació i Restauració, SL els treballs descrits en la documentació tècnica 

presentada.  

 

6. Amb data 24 de juliol de 2017 els serveis jurídics de l’Àrea d’Urbanisme informen que, 

tal com informa l'arquitecte municipal, són obres de conservació i manteniment i, per tant, 

«...Ens trobem en el supòsit de les obres descrites en l'article 35.2 i 37.6 del ROAS, per la 

qual cosa caldrà aprovar la documentació tècnica aportada»; i formulen una proposta de 

resolució.  

 

7. Amb data 30 d’agost de 2017 la interventora accidental informa que, arran de 

l’aprovació de la modificació de crèdit núm. 4 del pressupost per a l'exercici 2017 per la 

Junta de Govern Local del 17 de juliol de 2017, hi ha prevista consignació pressupostària 

per a aquest projecte però només per 48.941,60 €.  

 

8. Arran dels informes municipals, amb data 13 de setembre de 2017 el regidor 

responsable de les Àrees d'Urbanisme i Medi Ambient signa una proposta per a la 

Comissió Informativa del Ple de l'Ajuntament.  

 

9. La Comissió Informativa del Ple de l'Ajuntament, en sessió del 16 d'octubre de 2017, 

adopta el dictamen d'aprovar l'esmentada documentació tècnica, que compta amb un 

pressupost d'execució per contracte de 49.924,60 € (21% d'IVA inclòs).  

 

10. En data 13 d'octubre de 2017, RE 19193/17, Àbac Conservació-Restauració, SL 

presenta el projecte anomenat "Projecte pels treballs de conservació i restauració del 

barri romà i hel·lenístic de la Ciutadella de Roses i per a la prova pilot de museïtzació i 

restauració d'una casa de la vila medieval", que compta amb un pressupost d’execució 

per contracte de 48.941,60 € (21% d’IVA inclòs).  

 

11. Amb data 23 d'octubre de 2017 l'arquitecte municipal informa amb les següents 

conclusions:  
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- El projecte que ha presentat Àbac Conservació-Restauració, SL amb RE 

19193/13.10.2017 (que compta amb un pressupost de 48.941,60 €, 21% d’IVA inclòs) és 

igual que el projecte que la mateixa empresa va presentar a l'Ajuntament amb RE 

20262/04.12.2016 (amb un pressupost d’execució per contracte de 49.924,60 €, 21% 

d’IVA inclòs) i que va passar per la Comissió Territorial del Patrimoni Cultural de Girona 

en sessió del 2 de juny de 2017. L'única diferència entre ambdós projectes és l'import 

total del pressupost (en el darrer projecte presentat el pressupost és inferior).  

- Atès que l'única diferència amb l'anterior projecte és el pressupost, no cal sol·licitar 

novament informe a la Comissió Territorial del Patrimoni Cultural de Girona. 

 

- S'informa favorablement la documentació tècnica presentada amb RE 19193/13.10.2017 

(amb un pressupost de 48.941,60 €, 21% d’IVA inclòs) i procedir a la seva aprovació.  

 

12. Amb data 23 d'octubre de 2017 els serveis jurídics municipals informen al respecte i 

formulen una proposta de resolució. Les conclusions de l'informe són:  

- Informen favorablement l'aprovació del document presentat amb RE 19193/13.10.2017, 

redactat per Àbac Conservació-Restauració, SL que compta amb un pressupost 

d’execució per contracte de 48.941,60 € (21% d’IVA inclòs); i, tal com assenyala 

l'esmentat arquitecte en el seu informe, no cal sol·licitar novament informe a la Comissió 

Territorial del Patrimoni Cultural de Girona atès que l'única diferència amb el primer 

projecte és l'import de pressupost.  

- En haver variat el pressupost de les obres també varia l’òrgan competent per aprovar 

definitivament aquesta documentació, essent l’alcaldessa d’acord l’article 21.1.o) de la 

Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local (BOE núm. 80, de 

3.04.1985) perquè existeix consignació pressupostària (48.941,60 €). No obstant això, 

aquest expedient està en tramitació administrativa, essent l'últim acord el dictamen de la 

Comissió Informativa del 16 d'octubre de 2017 (el qual ha estat favorable); motiu pel qual 

es proposa de continuar amb la tramitació en el sentit que sigui el Ple de l'Ajuntament qui 

acordi la seva aprovació.  

 

Fonaments de dret  

 

Primer. Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el Reglament d'obres, activitats 

i serveis dels ens locals -ROAS-(DOGC núm. 2066, de 23.06.1995)  



 
 

 

 

Codi segur de verificació: e62e0aed-2094-4654-9424-14df7b552827.  
Podeu verificar la integritat d’aquest document al web https://www.seu-e.cat/web/roses 

 2 de 2 

 

Segon. Reial Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual s’aprova el Text refós 

de la Llei de contractes del sector públic (BOE núm.276, de 16.11.2011)  

 

Tercer. Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del procediment administratiu comú de les 

administracions públiques (BOE núm. 236, de 2.10.2016)  

 

Quart. Pla director de la Ciutadella de Roses.  

 

Cinquè. Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el text refós de la Llei 

municipal i de règim local de Catalunya (DOGC núm. 3887, de 20.05.2003)  

 

Proposta de resolució  

 

El regidor de les Àrees d'Uranisme i Medi Ambient, Carles Pàramo i Ponsetí, proposa al 

Ple l'adopció del següent  

 

ACORD:  

 

1. Aprovar la documentació tècnica anomenada «Projecte de treballs de conservació i 

restauració del barri romà i hel·lenístic a la Ciutadella de Roses i per a la prova pilot de 

museïtzació i restauració d’una casa de la vil·la medieval», d’iniciativa municipal, redactat 

per l’empresa Àbac Conservació i Restauració, SL presentat a l'Ajuntament amb RE 

19193/13.10.2017, que compta amb un pressupost d’execució per contracte de 48.941,60 

€ (21% d’IVA inclòs), amb les prescripcions de l’acord adoptat per la Comissió Territorial 

del Patrimoni Cultural de Girona en sessió del 2 de juny de 2017 (RE 11740/15.06.2017). 

 

2. Comunicar-ho al Departament d’Intervenció, per al seu coneixement i efectes.  

 

3. Contra aquest acord que és immediatament executiu i posa fi a la via administrativa, es 

podran interposar els següents recursos:  

- El de reposició amb caràcter potestatiu davant l'òrgan que hagi dictat l'acord recorregut 

en un termini d'un mes comptat des de l’endemà de la recepció d'aquesta notificació. 

Transcorregut el termini d'un mes, comptat des del dia següent al de la seva interposició, 
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sense notificar la seva resolució, el recurs potestatiu de reposició s'entendrà desestimat 

per silenci administratiu negatiu, acabada la via administrativa i expedita la via 

contenciosa administrativa. Si s'ha formulat recurs de reposició el recurs contenciós 

administratiu s'haurà d’interposar en el termini de dos mesos a comptar des de l'endemà 

de la recepció de la notificació de la desestimació, quan aquesta sigui formulades de 

forma expressa, o en el termini de sis mesos a comptar de l'endemà del dia en què el 

referit recurs s'hagi d'entendre desestimat per forma presumpta.  

- Directament el recurs contenciós administratiu davant dels jutjats contenciosos 

administratius de la província de Girona, en el termini de dos mesos o a comptar des de 

l’endemà de la recepció de la present notificació. 

 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Carles Pàramo.- Recordar que aquesta és una necessitat evident perquè al barri 

hel·lenístic i la vila romana ja s’hi havia fet restauracions i estan en prou bon estat tot i 

que el temps no passa en baldes. Crec recordar que, el senyor Èric Ibáñez, així mateix va 

demanar de poder-ho fer en un prec d’algun Ple. Hem tardat un temps perquè el procés 

és molt llarg però ara ja estem en condicions d’aprovar aquest projecte i licitar aquesta 

obra. Perquè es faci efectiva, a poder ser, abans de final d’any.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Èric Ibáñez.- Com bé ha dit el ponent, ja ho havíem sol·licitat en un prec perquè en 

una de les parts, concretament del barri hel·lenístic, la darrere excavació, si no recordo 

malament el 2011, des de  la qual no s’havia actuat i estava en molt mal estat i calia fer 

una intervenció d’aquest tipus. Per la qual cosa, ens alegrem molt. Així mateix, afegir que, 

des de que va començar la legislatura, sempre hem buscat el nostre interès especial per 

posar en valor la cultura i el patrimoni per la qual cosa, qualsevol iniciativa que vagi en 

aquest sentit hi estem encantats.  

 

L’únic que no ens acaba de convèncer d’aquest projecte és que, una de les parts – la de 

la muntanya grega – es cobreix, entenc que per a la seva preservació, però nosaltres 
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preferiríem que s’actués d’alguna altra manera perquè pogués continuar visible i fer-la 

visitable i esperem que això passi en un futur. Evidentment votarem a favor de la 

proposta. 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Sense cap mena de dubte, tot el que sigui conservar, restaurar 

i mantenir la cultura de la nostra vila Ciutadans sempre dirà sí.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Aquest tipus de restauració que, òbviament, estem d’acord que s’ha 

de conservar la nostra cultura i, per tant, no hi votarem en contra. Però voldríem saber si 

hi ha algun tipus de subvenció per part de la Diputació o el Consell Comarcal en relació 

amb aquesta obra.  

 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Carles Pàramo.- Doncs felicitem-nos tots plegats. Això que diu el senyor Èric Ibáñez 

de la muralla, imagino que no s’ha fet perquè aquesta empresa són de restauració i l’altra 

actuació requeriria, imagino, una intervenció arqueològica prèvia. Tenir en compte que es 

pot ampliar en un futur immediat, l’any vinent, d’aquí a dos anys o quan faci falta. 

 

Pel que fa a les subvencions dir que acudim a totes les subvencions que hi ha. En aquest 

cas, no n’hi ha cap. Però, per donar un exemple, dir que aquest any ja vàrem aconseguir 

la subvenció per refer la torre de la muralla medieval-façana de mar, també hi ha 

subvenció per les obres del rec fondo però en aquestes hem esgotat totes les fonts de 

subvenció. De totes maneres, l’alcaldessa està al cas d’una subvenció de FEDER. 

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
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Sra. Montse Mindan.- Ja ens l’han atorgat al Consell Comarcal. Vàrem concórrer al 

projecte de la urbanització de la riera de la Trencada i s’ha anunciat que s’ha atorgat, al 

Consell Comarcal, una subvenció FEDER per valor de 900.000 euros. Per tant, el conjunt 

de totes les propostes de tots els pobles que es va presentar era de 1.900.000 euros i 

FEDER ens atorga el 50% de la subvenció. Per aquell projecte que es va presentar sí 

que hem aconseguit la subvenció però no en aquest cas.   

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'aprovar la 

proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

 

6.- Ratificar el decret núm. 2660/2017 d'aprovació del conveni amb l'empresa Sersa, 

per la cessió d'ús d'espais de Ca l'Anita per la seva homologació davant del Servei 

d'Ocupació de Catalunya. 

 

El senyor Fèlix Llorens, responsable de l'Àrea de Turisme i Promoció Econòmica, 

presenta la proposta d'acord del tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 

 

Proposta relativa a la ratificació de la resolució de l’alcaldia núm. 2660 de 31 de juliol de 

2017 on es va aprovar la subscripció del conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de 

Roses i l’empresa SERSA SCCL.  

 

Antecedents 

 

1. Per resolució de l’alcaldia núm.  2660 de 31 de juliol de 2017 es va aprovar el següent: 

 

1. Aprovar la subscripció del conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Roses 

i l’empresa SERSA SCCL per la cessió d’ús d’espais de Ca l’Anita, per a la seva 

homologació davant del Servei d’Ocupació de Catalunya (SOC), i la realització 

d’accions de formació professionalitzadora que consta a l’expedient, d’un any 

vigència des de la data de la seva aprovació. 
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2. La signatura d’aquest conveni no suposa cap despesa per part de l’Ajuntament 

de Roses. 

 

3. Facultar a l’Alcaldessa, com a Presidenta de la Corporació i en representació de 

l’Ajuntament de conformitat amb l’establert en l’art. 21.1 b) de la Llei 7/85 Llei de 

Bases de Règim Local, per a subscriure el citat conveni de col·laboració i quants 

documents siguin necessaris en la seva execució. 

 

4. Ratificar el present conveni en el proper Ple que se celebri per majoria simple. 

 

5. Notificar aquest acord a l’empresa SERSA SCCL i a la Direcció General 

d’Administració Local del Departament de Governació de la Generalitat de 

Catalunya, c/ Via Laietana, 26 08003 Barcelona, juntament amb una còpia del 

conveni. 

 

6. Comunicar aquest acord al Departament d’Intervenció, per al seu coneixement i 

efectes. 

 

2. El dia 16 d’octubre de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Proposta de resolució 

 

A proposta del regidor responsable de l’Àrea de Turisme i Promoció Econòmica, senyor 

Fèlix Llorens, s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

Ratificar l’acord adoptat per resolució de l’alcaldia núm. 2660 de 31 de juliol de 2017 on 

es va resoldre aprovar la subscripció del conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de 

Roses i l’empresa SERSA SCCL per la cessió d’ús d’espais de Ca l’Anita, per a la seva 

homologació davant del Servei d’Ocupació de Catalunya (SOC), i la realització d’accions 

de formació professionalitzadora. 
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EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Fèlix Llorens.- es tracta d’un pas força important que fem en tota la formació que es 

ve fent des de Promoció Econòmica. Donem un valora afegit a la formació que hem estat 

fent fins ara perquè s’estaven fent cursos: d’alemany, anglès, francès; mòdul de jardineria 

i manteniment piscina per a joves a través de la garantia juvenil; un de monitor de 

menjador – que està tenint molt bon èxit; tallers d’emprenedoria, creació d’empreses, 

comerç, TIC, iniciació a la informàtica, fulls de càlcul... Un seguit de cursos i tallers que 

estem fent de forma regular però la bona notícia d’aquest punt que estem aprovant avui 

és que, finalment, podem fer cursos amb una certificació de professionalitat.  

 

Són cursos organitzats pel SOC i el pas que fem ara és el conveni amb aquesta empresa 

– empresa homologada pel SOC – per fer aquest curs que, concretament, és d’atenció a 

la dependència, que servirà perquè la gent es pugui formar en tot el referent a poder 

treballar d’auxiliar de geriatria.  

 

Repeteixo que és un pas molt important perquè: primer, la gent que fa el curs tindrà una 

titulació reconeguda pel SOC – que fins ara no tenien els cursos que estàvem fent; 

segon, perquè ens obra pas a habilitar Cala Anita per poder fer altres cursos que 

s’estaven fent fins ara però, a partir d’ara, poder-los fer amb aquesta titulació que no 

podíem fer, sobretot, per manca d’un espai que reunís les condicions que exigeix el SOC 

i que són una mica estrictes. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Èric Ibáñez.- Si abans deia que el patrimoni i la difusió de la cultura era un dels 

elements que més ens havia interessat des que som regidors, també hem fet molt d’incís 

en què s’utilitzi Cala Anita i se li doni ús. Per la qual cosa, totes les iniciatives que vagin 

encaminades cap a aquest sentit estem ben contents i hi votarem a favor. 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  
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Sr. José Manuel Álvarez.- Lligant una mica el que ha dit el senyor Èric Ibáñez, si a més a 

més, aquest ús és per oferir feina, treball i un futur, serà fantàstic.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Només preguntar perquè s’ha escollit aquesta empresa, privada, i 

no una altra, ja que no consta que hi hagi hagut cap concurs.  

 

 

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Fèlix Llorens.- No hi ha hagut cap concurs. Aquesta empresa es va venir a oferir. 

Tampoc hi ha moltes empreses que estiguin homologada pel SOC per fer-ne. Estem amb 

converses per fer altres tipus de cursos.  

 

Potser abans no ho he dit i és prou significatiu per a la pregunta del senyor Valdera i és 

que tots els cursos que puguem fer, a partir d’ara, en aquesta aula homologada de Cala 

Anita – cursos del SOC – seran subvencionats pel SOC. Per l’Ajuntament de Roses, 

aquests tindran un cost 0.  

 

Aquesta empresa ens demana unes instal·lacions per fer un curs del SOC. Evidentment, 

si tinguéssim molta demanda hauríem de fer un calendari per poder gestionar l’aula, però 

de moment no és el cas. Aquest és el primer pas però, tant de bo, arribés el punt que 

haguéssim d’escollir entre una empresa i una altra.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- estic molt satisfet i content que s’obri l’espai de Cala Anita i que es 

facin cursos de formació perquè això ajudarà, sobretot, a la gent que està a l’atur a trobar 

feina. L’únic dubte era que, donat que hi ha més d’una empresa que es dedica a fer 

cursos homologats pel SOC, era saber el motiu pel qual s’havia escollit aquesta empresa. 

Simplement demanava aclarir aquesta qüestió. 
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sr. Antonio Rodríguez.- Només fer menció que, els sindicats, a través de les seves 

fundacions formatives, com Paco Puerto de Comissions Obreres, estan acreditades per 

fer formació del SOC. 

 

 

 INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Saber si hi ha un estudi d’aquests cursos per veure les 

necessitats del nostre jovent. 

 

 

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Fèlix Llorens.- Més que un estudi, hi ha una taula que publica el SOC – crec que 

anualment – en la qual, diu, per comarca, quins cursos es poden fer i quins no. És a dir 

que si Roses volguéssim fer un curs, m’invento, de mineria, dirien que no perquè a Roses 

no hi ha mines. De manera que aquestes taules diuen el que ells detecten des del SOC 

que, al final és qui sap quines demandes d’ocupació hi ha a la comarca i, per tant, quins 

cursos els adaptats a la realitat econòmica de la comarca.   

 

 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

 

Vots a favor: SETZE (16) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc 

Danés, Anna Jorquera, Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Olga 

Simarro, Antonio Rodríguez, Manel Escobar, Àngel Tarrero, Francesc Giner, Fèlix Llorens 

i José M. Alvarez. 

 

Vots en contra: CAP (0)  
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Abstencions: UN  (1) José A. Valdera. 

 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta 

tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

7.- Concedir la medalla de permanència en el servei de primera categoria al sr. Juan 

Balló Torres. 

 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del 

tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 

 

Concessió de la medalla de permanència en el servei de primera categoria al senyor 

Juan Balló Torres. 

 

Antecedents 

 

Per acord de la Junta de Govern Local de data 12 de setembre de 2017 es proposa la 

concessió de la medalla de permanència en el servei de primera categoria (35 anys de 

servei) amb distintiu blanc a l’auxiliar de policia de la policia local Juan Balló Torres, i que 

se li reconeguin els beneficis que recull l’article 84 del Reglament de la Policia Local de 

Roses. 

 

El dia 16 d’octubre de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer. D’acord amb allò que s’estableix a l’article 1.2 de la Llei 70/1978, de 26 de 

desembre, de reconeixement de serveis previs a l’Administració Pública, es consideren 

serveis efectius tots els indistintament prestats a l’Administració pública, en qualitat de 
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funcionari d’ocupació (eventual o interí), com els serveis prestats en règim de 

contractació administrativa o laboral. 

 

Segon. Article 1 del Reial decret 1461/1982, de 25 de juny, sobre normes d’aplicació de la 

Llei 70/1978, de reconeixement de serveis previs. 

 

Tercer. Reial decret legislatiu 670/1987, de 30 d’abril, pel que s’aprova el text refós de la 

Llei de classes passives de l’Estat. 

 

Quart. Reial decret 691/1991, de 12 d’abril, sobre el còmput recíproc de quotes entre 

règims. 

 

Cinquè. Articles 81, 83, 84 i 96 del Reglament de la Policia Local de Roses. 

 

A proposta de la regidora responsable de l’Àrea d’Alcaldia i Serveis Generals, senyora 

Montse Mindan, s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Concedir la medalla de permanència en el servei de primera categoria al senyor Juan 

Balló Torres, auxiliar de policia del servei de policia local, d’acord amb la normativa 

aplicable i vist el seu expedient personal. 

 

2. Comunicar aquest acord a l’interessat, a l’inspector cap de la Policia Local, al 

departament d’Intervenció i al departament de Recursos Humans. 

 

 Exp.: 2017/007518 

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 

proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
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8.- Aprovació de les Bases específiques reguladores del Programa 17 de 

subvencions relatives al XI Concurs de pessebres i arbres de Nadal 2017 

 

El senyor Francesc Giner, responsable de l'Àrea de Cultura i Festes, presenta la proposta 

d'acord del tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 

 

Aprovar les bases específiques reguladores del Programa 17 de subvencions relatives al 

XI Concurs de pessebres i arbres de Nadal. 

 

Antecedents 

 

El Ple de l'Ajuntament de Roses, en data 12 de desembre de 2016, va aprovar les bases 

específiques per a la concessió de subvencions en règim de concurrència competitiva i no 

competitiva per a l’any 2017 (21 programes); el Programa 17 relatiu al XI Concurs de 

pessebres i arbres de nadal no es va aprovar ja que les bases estaven en tràmit 

d’elaboració per part de l’àrea gestora. 

 

2. El departament de Cultura i Festes ha elaborat les bases específiques del Programa 17 

on hi consten els premis del XI Concurs de pessebres i arbres de nadal, i que són els 

següents:  

 

Categoria infantil 

- Pessebre: 100 euros en metàl·lic i passi d’entrada gratuïta per al PIN de Nadal 

2017-2018. 

- Arbre: 100 euros en metàl·lic os i passi d’entrada gratuïta per al PIN de Nadal 

2017-2018. 

 

Categoria juvenil 

- Pessebre: 100 euros en metàl·lic i 5 entrades per la Piscina Municipal. 

- Arbre: 100 euros en metàl·lic i 5 entrades per la Piscina Municipal. 

 

Categoria adults 
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- Pessebre: 100 euros en metàl·lic i 5 entrades per la Piscina Municipal. 

- Arbre: 100 euros en metàl·lic i 5 entrades per la Piscina Municipal. 

 

Categoria gent gran 

- Pessebre: 100 euros en metàl·lic i 5 entrades per la Piscina Municipal. 

- Arbre: 100 euros en metàl·lic i 5 entrades per la Piscina Municipal. 

 

3. En total, caldria aprovar la despesa de 800,00 euros, IVA inclòs, corresponent als 

premis en metàl·lic. Les entrades de la Piscina Municipal són un obsequi de Promoció i 

Desenvolupament de Roses SA, motiu per el qual no implica cap despesa. 

 

4. Consten a l’expedient les esmentades bases. 

 

5. Consta a l’expedient l’informe favorable del tècnic de l’àrea. 

 

6. Consta a l’expedient l’informe de conformitat dels Serveis Jurídics i d’Intervenció. 

 

7. El dia 16 d’octubre de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer. Pressupost de l’Ajuntament de Roses, exercici 2017. 

 

Segon. Llei 38/2003, de 17 de novembre, general de subvencions. 

 

Tercer. D’acord amb l’article 22.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases 

de règim local, correspon al Ple l’aprovació d’aquest acord per majoria simple. 

 

A proposta del regidor responsable de l’Àrea de Cultura i Festes, senyor Francesc Giner, 

s’adopta el següent  

 

ACORD: 
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1. Aprovar les bases específiques, per a la seva posterior convocatòria, per a l’any 2017, 

del Programa 17 relatiu al XI Concurs de pessebres i arbres de nadal, per un import 

màxim de 800,00 €, IVA inclòs. 

 

2. Publicar les bases específiques en el termes establerts a la Llei 38/2003, de 17 de 

novembre, general de subvencions. 

 

3. Comunicar l’adopció de l’acord al departament d’Intervenció per al seu coneixement i 

efectes oportuns. 

 

 Exp.: 2017/007969 

 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT  

 

Sr. Francesc Giner.- Ja que estem parlant de les festes de Nadal, afegir que, des de 

Cultura i Festes, a Cala Anita estem preparant tota una sèrie d’accions i tallers nous, com 

els tallers de tió. Des d’aquesta legislatura, estem potenciant la cavalgada de reis i hi 

posem noves formacions i grups. Aquest any, a més hi haurà una novetat que seran 

elements tradicionals als carrers i places del poble. No vull dir què serà perquè serà una 

sorpresa. En definitiva, des de Cultura i Festes, estem treballant perquè  tinguem les 

festes de Nadal que ens mereixem. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- El concurs de pessebres em sembla una molt bona iniciativa, per 

fomentar la creativitat i mantenir les tradicions populars, per la qual cosa, el meu vot serà 

favorable.  

  

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 

proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
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9.- Aprovar provisionalment el Pla especial urbanístic per definir les condicions 

d'edificació de la zona esportiva municipal 

 

El senyor Carles Pàramo, responsable de l'Àrea d'Urbanisme, presenta la proposta 

d'acord del tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 

 

Pla especial urbanístic per definir les condicions d'edificació de la zona esportiva de Mas 

Oliva i  la Vinyassa a l'àmbit de la carretera de Mas Oliva de Roses, d'iniciativa municipal.  

 

Antecedents  

 

1. El Ple de l’Ajuntament del 24 d’abril de 2017 va acordar resoldre les al·legacions 

presentades durant el tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial del Pla especial 

(PE) redactat per l’arquitecte Dani Abad Riera el maig del 2016 (acord adoptat per la 

Junta de Govern Local del 27 de juny de 2016);  aprovar provisionalment el document 

anomenat «Pla especial urbanístic d’ordenació de les condicions d’edificació de la zona 

esportiva de Mas Oliva», redactat per l’arquitecte Dani Abad Riera el desembre del 2016 

(RE 520/10.01.2017) i trametre-ho a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, per a 

l’aprovació definitiva (RS 4675/09.05.2017). 

 

2. Amb data 21 de juny de 2017, l’Alcaldia, mitjançant Decret núm. 2076, resol: 

1) Sotmetre novament a informació pública, l'aprovació inicial del «Pla especial urbanístic 

d'ordenació de les condicions d'edificació de la zona esportiva municipal, a l'àmbit de la 

carretera de Mas Oliva», redactat per l'arquitecte Dani Abad Riera el maig del 2016 

(acordada per la Junta de Govern Local del 27 de juny de 2016), atès que la informació 

pública de l'esmentada l’aprovació inicial va coincidir parcialment amb el mes d’agost i cal 

donar compliment a la Disposició addicional desena del Decret legislatiu 1/2010, de 3 

d’agost.  

L'esmentada informació pública es realitzarà pel termini d'un mes, a comptar a partir de la 

darrere pública, mitjançant anunci publicat en el Diari Oficial de la Generalitat de 

Catalunya, en el Butlletí Oficial de la Província de Girona, en un diari de difusió comarcal, 
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en el tauler d'edictes electrònic (e-tauler) de la web municipal www.roses.cat, juntament 

amb un plànol de delimitació dels àmbits a suspensió de llicències i de procediments, per 

tal que qualsevol personal ho pugui consultar i presentar les al·legacions que es 

considerin oportunes.  

Si el tràmit d'informació pública coincideix totalment o parcialment amb el mes d'agost, el 

termini s'ampliarà en un mes de conformitat amb la disposició addicional desena del 

Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 

d’urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, de 22 de febrer.  

2) Notificar-ho als propietaris del sector afectat, per al seu coneixement i efectes 

 

3. En data 27 de juliol de 2017, RE 14656/17, Nathalie i Noël Combier Pujol i Narciso, 

María Carmen i Juan Pujol Godo,  formulen al·legacions contra la resolució de l’Alcaldia 

núm. 2076/17, de 21.06.2017.  

 

4. Amb data 28 de setembre de 2017 els serveis jurídics i tècnics de l’Àrea d’Urbanisme 

informen les al·legacions formulades per la família Combier-Pujol, en el sentit següent: 

 

L’al·legació conté tres arguments principals:  

a) Formal o procedimental: qüestiona tornar a sotmetre a informació pública el Pla 

especial (PE) sense, prèviament, haver revocat, revisat, incoat expedient de lesivitat o 

modificat l’acord plenari d’aprovació provisional del PE, el qual és acte eficaç i ferm; tal fet 

provoca que el Decret d’Alcaldia núm. 2076 dictat el 21 de juny de 2017 incorri en un 

motiu de nul·litat de ple dret (art. 47 de la Llei 39/2015). També es produeix la 

coexistència de dos actes administratius: l’acord plenari adoptat el 24 d’abril de 2017 que 

aprova provisionalment el PE i el Decret d’Alcaldia núm. 2076 dictat el 21 de juny de 2017 

que acorda de sotmetre’l un altre cop al tràmit d’informació pública. 

b) Competencial: que l’òrgan competent per acordar retrotraure l’expedient i sotmetre’l al 

tràmit d’informació pública correspon al Ple, no a l’alcalde. El Ple ha de decidir de 

retrotraure’l atès que n’ha acordat l’aprovació provisional del PE. 

c) Fons: qüestiona algunes de les determinacions del PE com l’absència d’un apartat de 

gestió urbanística, insuficiència del Pla d’etapes i avaluació de la viabilitat econòmica i 

financera, mitjans econòmics, pla d’etapes. També addueix el dret a sol·licitar 

l’expropiació de llur finca per ministeri de la llei atesa la qualificació com a sistema 

d’equipaments comunitaris d’ús esportiu. I que la tramitació del present PE, figura que 
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incorre en vicis de nul·litat, no impedeix el dret de la propietat de sol·licitar l’expropiació 

de llur finca d’acord amb la qualificació assignada pel Pla general d'ordenació urbana 

(PGOU) de Roses. 

 

I demanen: Que s’estimi l’al·legació formulada. 

 

a) La resolució d’aquest argument passa per precisar els actes definitius d’un 

procediment dels mers actes de tràmit, i el distint tractament legalment aplicable en funció 

de llur naturalesa i efectes:  

(i) L’aprovació provisional d’un PE és un acte de tràmit no susceptible de la interposició 

de cap recurs administratiu. 

(ii) Les figures adduïdes per l’interessat de revocació, revisió o declaració de lesivitat es 

refereixen sempre a actes administratius definitius que han finalitzat l’expedient. Aquestes 

figures, per la seva pròpia naturalesa, no són aplicables a un acte de tràmit com ho és 

l’acord plenari adoptat el 24 d’abril de 2017 que aprova provisionalment el PE.  

- La revocació, d’acord amb l’article 109 de la Llei 39/2015, només és aplicable als actes 

definitius en via administrativa, de gravamen o desfavorables, sempre que no hagi vençut 

el termini de prescripció.  

- La revisió, d’acord amb l’article 106 de la Llei 39/2015, comporta, amb un procediment 

complex i garantista, la declaració de nul·litat d’un acte administratiu que ha finalitzat la 

via administrativa i no ha estat impugnat dins de termini.  

- La declaració de lesivitat d’un acte anul·lable, recollida a l’article 107 de la Llei 39/2015, 

es refereix a actes definitius i favorables per l’administrat, la resolució del qual és 

atribuïda a la jurisdicció contenciosa administrativa.  

(iii) Per esmenar el defecte que incorria l’anterior tràmit d’informació pública, i per tal de 

convalidar-lo d’acord amb l’article 52 de la Llei 39/2015, es torna a practicar aquest tràmit 

d’informació pública.  

(iv) El defecte al·legat es refereix a un acte del procediment, concretament, el tràmit 

d’informació pública. Aquest vici no afecta els acords d’aprovació inicial i provisional del 

PE.  

(v) El fet que s’hagi aprovat provisional el PE i, per convalidar l’anterior tràmit d’informació 

pública, es torni a practicar, no constitueix cap causa de nul·litat de ple dret de les 

recollides a l’article 47 de la Llei 39/2015. A més, les causes de nul·litat de ple dret 

recollides de l’article 47 es refereixen, per llur pròpia naturalesa, a actes definitius que 
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finalitzen el procediment i, per tant, susceptibles de la interposició d’un recurs 

administratiu o contenciós administratiu.  

D’acord amb els anteriors arguments, escau desestimar l’al·legació en invocar per un 

acte de tràmit, arguments inherents a un acte definitiu que posa fi al procediment.  

 

b) Quan a l’òrgan competent per acordar practicar de nou el tràmit d’informació pública:  

Aquesta qüestió s’ha de resoldre mitjançant l’aplicació de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 

reguladora de les bases del règim local, i el Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, que 

aprova el text refós de la llei municipal i de règim local de Catalunya, amb l’atribució de 

les competències municipals als respectius òrgans.  

(i) L’òrgan competent per l’aprovació inicial del PE és l’alcalde en virtut de l’article 53.1s) 

del Decret legislatiu 2/2003; tal competència és delegable a la Junta de Govern Local en 

virtut de l’article 53.3 del Decret legislatiu 2/2003.  

(ii) L’aprovació provisional del PE és competència del Ple en virtut de l’article 52.2c) del 

Decret legislatiu 2/2003.  

(iii) És competent per adoptar l’acord de sotmetre al tràmit d’informació pública el PE, 

l’alcalde d’acord amb l’article 21.1 de la Llei 7/1985.  

L’aplicació de la referida normativa en aquest expedient administratiu acredita que els 

acords han estat adoptats pels òrgans que en tenen legalment atribuïda la competència.  

 

c) Quan els defectes que presenta el PE:  

Aquest argument és una reproducció del que ja fou exposat pel mateix interessat en llur 

instància presentada el 9 de setembre de 2016 dins del tràmit de la primera informació 

pública posterior a l’aprovació inicial del PE.  

L’informe tècnic i jurídic emès el 6 de març de 2016 sobre les al·legacions presentades 

pels interessats en el tràmit d’informació pública, va proposar l’estimació de l’al·legació 

conjunta de Nathalie i Jean Noël Combier Pujol i de  Narciso, Maria Carmen, Juan Pujol 

Godo, en el següent sentit:  

- La definició d’un sistema d’actuació, car en les Normes urbanístiques (NNUU) es detalla 

que tal sistema és del d’expropiació, de manera que l’Ajuntament, en qualitat 

d’administració actuant, expropiarà les finques incloses dins llur àmbit als efectes que 

esdevinguin de titularitat pública.  
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- Refer el pla d’etapes i l’avaluació de la viabilitat econòmica, detallant les partides que 

caldrà satisfer per desenvolupar el PE, incloent-hi una estimació del cost d’expropiació de 

les finques.  

Per tant, aquests extrems ja foren incorporats en el PE aprovat provisionalment. I quant al 

dret a sol·licitar l’expropiació de llur finca per ministeri de la llei per la seva qualificació 

urbanística com a sistema d’equipaments comunitaris d’ús esportiu, tal expropiació ja es 

contempla en el PE i desplegarà plens efectes en la fase d’execució del PE: per executar 

les determinacions del PE caldrà prèviament que l’Ajuntament adquireixi el domini de les 

finques privades incloses dins de llur àmbit mitjançant el sistema d’actuació d’expropiació 

contemplat en el Decret legislatiu 1/2010.  

 

Les anteriors consideracions condueixen a desestimar l’al·legació formulada pels 

interessats.  

 

5. El dia 23 d’octubre de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer. Llei 26/2010, de 3 d'agost, de règim jurídic i de procediment de les 

administracions públiques de Catalunya (DOGC núm. 5686, de 5.08.2010).  

 

Segon. Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les Administracions 

Públiques i del procediment administratiu comú (BOE 285, de 27 de novembre de 1992).  

 

Tercer. Disposició transitòria tercera de la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del procediment 

administratiu comú de les administracions públiques (BOE núm. 236, de 02.10.2015), que 

regula el règim transitori dels procediments. 

 

Quart. Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 

d’urbanisme (DOGC núm. 5686, de 05.08.2010); modificat per la Llei 3/2012, de 22 de 

febrer (DOGC núm. 6077, de 29.02.2012).  

 

Cinquè. Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la llei 

d’urbanisme (DOGC núm. 4682, de 27.07.2006).  
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Sisè. Decret 64/2014, de 13 de maig, pel qual s’aprova el Reglament sobre protecció de 

la legalitat urbanística (DOGC núm. 6623, de 15.05.2014).  

 

Setè. Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i 

serveis de les entitats locals (ROAS) (DOGC núm. 2066, de 23.06.1995).  

 

Vuitè. Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local (LBRL) (BOE núm. 

80, de 3.04.1985).  

 

Novè. Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, que aprova el text refós de la llei municipal i 

de règim local de Catalunya (DOGC 3887 de 20.5.2003).  

 

Desè. L’òrgan competent per resoldre l’al·legació i adoptar l’acord d’aprovació provisional 

del Pla especial és el Ple en virtut de l’article 52.2c) del Decret legislatiu 2/2003, i amb el 

quòrum exigit a l’article 114.3.k) del Decret legislatiu 2/2003.  

 

A proposta del regidor responsable de l’Àrea d’Urbanisme i de Medi Ambient, senyor 

Carles Pàramo, s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Desestimar l’al·legació conjunta presentada per Nathalie i Noël Combier Pujol i 

Narciso, María Carmen i Juan Pujol Godo,  RE 14656/27.07.2017, dins del tràmit 

d’informació pública del Pla especial urbanístic, acordat per Decret d’Alcaldia núm. 2076, 

del  21 de juny de 2017, d’acord amb el contingut de l’informe emès pels serveis jurídics i 

tècnics de l’Àrea d’Urbanisme el 28 de setembre de 2017, transcrit en el punt 4 de la part 

expositiva d’aquest acord. 

 

2. Aprovar provisionalment el document anomenat «Pla especial urbanístic d’ordenació 

de les condicions d’edificació a la zona esportiva municipal, a l’àmbit de la carretera de 

Mas Oliva de Roses», d’iniciativa municipal, redactat per l’arquitecte Dani Abad Riera el 

desembre del 2016 (RE 520/10.01.2017). 
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3. Trametre-ho a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, perquè pugui adoptar 

l’acord d’aprovació definitiva. 

 

4. Notificar-ho a Nathalie i Jean Noël Combier Pujol i a Narciso, María Carmen i Juan 

Pujol Godo, per al seu coneixement i efectes. 

 

5. Aquest és un acte de tràmit, no definitiu en via administrativa i, per tant, no és 

susceptible de recurs.- ref. PL14013EN. Exp.: 2016/003180 

 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Carles Pàramo.- És un Pla especial important per les instal·lacions esportives pel 

poble de Roses. Són unes obres que cal fer. Unes són els equipaments i serveis de 

vestidors, lavabos, etc. per la pista coberta; i els accessos al camp de futbol que 

coneixem com l’estadi.  

 

Es tracta d’una obra de futur prevista en els pressupostos i que hauria de començar ja, 

tan bon punt tinguem aquest pla aprovat. L’altra part d’aquesta aprovació afecta, també, 

en un futur gairebé immediat que també és fruit d’una subvenció amb del fons FEDER 

amb la Diputació per fer la caldera de biomassa que ha de donar aigua calenta a totes les 

instal·lacions esportives de Roses. 

 

Tot això ha quedat encallat a resultes del POUM, de l’entrada en vigor del Pla general i 

d’haver de desenvolupar un Pla especial que es va encarregar a principis de l’any passat 

– el juny del 2016 es va aprovar – i després es va enviar a la Comissió Territorial 

d’Urbanisme. Aquesta el va aprovar i es va publicar, amb la mala sort que, una part del 

temps d’exposició pública va caure dins del mes d’agost. Per major seguretat jurídica es 

va fer una segona informació pública que també ha donat peu a tornar a presentar, 

pràcticament, les mateixes al·legacions que s’havien presentant – 

que tots els que estem al Ple ho hem viscut – i fa referència a interessos d’unes finques 

privades que estan a dins del Pla especial però que, de moment, l’Ajuntament no les toca 

per res. 
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Èric Ibáñez.- En l’anterior Ple ja vàrem votar a favor d’una proposta en aquest sentit. A 

més a més, donat que inclou una caldera de biomassa que era una de les propostes que 

havíem fet en els pressupostos del 2016 votarem a favor d’aquesta proposta. 

 

 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

 

Vots a favor: DOTZE (12) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc 

Danés, Anna Jorquera, Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, 

Francesc Giner, Fèlix Llorens i José M. Alvarez. 

 

Vots en contra: CAP (0)  

 

Abstencions: CINC (5) Olga Simarro, Antonio Rodríguez, Manel Escobar, Àngel Tarrero i 

José A. Valdera. 

 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta 

tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

10.- Conveni de cooperació interadministrativa entre Ports de la Generalitat i 

l'Ajuntament de Roses per a la urbanització, manteniment, conservació, millora i ús 

del passeig de la carretera del Far en la zona de servei del port de Roses. 

 

El senyor Carles Pàramo, responsable de l'Àrea d'Urbanisme, presenta la proposta 

d'acord del tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 
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Conveni de cooperació interadministrativa entre Ports de la Generalitat i l'Ajuntament de 

Roses per a la urbanització, manteniment, conservació, millora i ús del passeig de la 

carretera del Far en la zona de servei del port de Roses.  

 

Antecedents 

 

1. El gener del 2015 l’arquitecte Lluís Gratacós Soler, per encàrrec de l’Ajuntament, 

redacta el document anomenat “Projecte d’urbanització del passeig de la carretera del 

Far de Roses”, autenticat pels serveis tècnics municipals de l’Àrea d’Urbanisme amb la 

referència 1DUN, de data 30.01.2015; l’objecte del qual és descriure les obres 

necessàries per reformar la urbanització del passeig de la carretera del Far i la 

urbanització de les cobertes dels edificis industrials existents i a construir en el moll de 

ribera del port de Roses. 

 

2. Amb data 14 de març de 2017, Ports de la Generalitat, tramet per correu electrònic, un 

exemplar del conveni de cooperació interadministrativa entre Ports de la Generalitat i 

l’Ajuntament de Roses per a la urbanització, el manteniment, la conservació, la millora i 

l’ús del passeig de la carretera del Far en la zona de servei del port de Roses.  

 

L’objecte del Conveni és establir i regular la relació de cooperació per executar les obres 

d’urbanització de les cobertes dels edificis del passeig de la carretera del Far, amb una 

superfície aproximada de 6.863 m², i del nucli d’accessos amb escala i rampa a l’extrem 

sud del passeig, a fi de donar-hi un ús públic ciutadà com a passeig i regular el seu 

manteniment, conservació i ús.  

 

3. En data 12 d’abril de 2017, RS 3906/17, es tramet a la Direcció General 

d’Administració Local de la Generalitat de Catalunya, en relació amb la tramitació de 

l’esmentat Conveni, la Memòria elaborada per l’alcaldessa l’11 d’abril de 2017 i petició 

d’informe a l’efecte de complimentar allò que estableix el Decret 208/2015, de 22 de 

setembre, del procediment perquè els ens locals obtinguin els informes establerts a la Llei 

7/1985, possibilitant que els ens locals puguin exercir competències diferents de les 

pròpies i de les atribuïdes per delegació, amb el contingut establert a l’article 3.2 del 

Decret dessús esmentat.  
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4. El Ple de l’Ajuntament del 29 de maig de 2017 acorda aprovar inicialment el «Conveni 

de cooperació interadministrativa entre Ports de la Generalitat i l'Ajuntament de Roses per 

a la urbanització, manteniment, conservació, millora i ús del passeig de la carretera del 

Far en la zona de servei del port de Roses» i sotmetre-ho a informació pública, d’acord 

amb el que estableix l’article 83 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, pel termini de 20 dies. 

 

A l’acord es fa constar que en el supòsit que no es presentin al·legacions en el termini 

d’informació pública, aquest Conveni s’entendrà aprovat definitivament sense necessitat 

d’adoptar cap altre acord.  

 

5. En compliment de l’acord, el Conveni s’ha sotmès a informació pública pel termini de 

20 dies, mitjançant anunci publicat en el Butlletí Oficial de la Província de Girona 

núm.115, del 16 de juny de 2017, en el diari de difusió comarcal El Punt-Avui del 8 de 

juny de 2017 i en el tauler electrònic (e-tauler) de la web municipal (www.roses.cat), 

d’acord amb allò que estableix l’article 83 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, i durant aquest 

període no s’han presentat al·legacions. 

 

6. En data 2 d’octubre de 2017, RE 18531/17 i RE 18532/17, la Direcció General 

d’Administració Local tramet:  

1) Informe emès l’1 d’agost de 2017 per l’entitat Ports de la Generalitat, en el sentit que 

no existeix duplicitat de servei públic o d’execució simultània, i assenyala que: «... Vist 

que és l’Ajuntament de Roses qui promou i executarà les obres que porten per títol 

“Urbanització del passeig de la carretera del Far”, les quals han estat informades 

favorablement per Ports de la Generalitat.  

Vist que la intervenció municipal es justifica per l’interès d’habilitar la coberta dels edificis 

portuaris com a espai lliure al servei de tots els ciutadans de Roses, sens perjudici de l’ús 

i explotació dels edificis portuaris preexistents i els pendents de construir amb subjecció a 

concessió administrativa atorgada per Ports de la Generalitat.  

Vist que en el clausurat del Conveni es detallen les competències que assumirà cada una 

de les parts, sense constatar que es produeixi duplicitat de servei públic o execució 

simultània, tenint en compte les consideracions descrites pel que fa a manteniment i 

conservació de les obres i instal·lacions, neteja i seguretat, entre altres.  

Atès tot l’exposat, es considera que no existeix duplicitat de servei públic o d’execució 

simultània, motiu pel qual s’emet aquest informe en el marc del previst a l’article 7.4 de la 
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Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, modificat per la Llei 

27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat de l’Administració local, 

necessari perquè l’Ajuntament de Roses pugui executar el projecte d’urbanització del 

passeig de la carretera del Far en la zona de servei del port de Roses...». 

 

2) Informe emès el 29 de setembre de 2017 pel Departament de la Vicepresidència i 

d’Economia i Hisenda, competent en matèria de tutela financera dels ens locals, en 

relació amb el procediment previst a l’article 7.4 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora 

de les bases de règim local, que regula el Decret 208/2015, de 22 de setembre, i tal com 

preveu l’article 2.1 b) d’aquest Decret, sobre la sostenibilitat financera de les noves 

competències, s’assenyala que: «... Vista la memòria i la documentació aportada per l’ens 

local relativa a la liquidació de l’exercici 2016 i a les previsions d’ingressos i despeses per 

a l’any 2017 a 2020, amb la incorporació de l’efecte de l’exercici de les noves 

competències distintes de les pròpies i de les atribuïdes per delegació. 

Vist que en la documentació aportada es posa de manifest que l’exercici d’aquestes 

competències és compatible amb el manteniment dels indicadors de solvència o de 

capacitat de retorn de les obligacions assumides.  

De conformitat amb l’article 34.1 del Decret 40/2017, de 2 de maig, i l’Ordre 

ECF/138/2007, de 27 d’abril, sobre procediment en matèria de tutela financera dels ens 

locals, aquesta Direcció General informa favorablement sobre la sostenibilitat financera 

de les noves competències...»  

 

7. Amb data 9 d’octubre de 2017 els serveis jurídics de l’Àrea d’Urbanisme informen i 

formulen una proposta de resolució. Les conclusions de l’informe són que escau donar 

l’assabentat dels informe emesos per Ports de la Generalitat i pel Departament de la 

Vicepresidència i d’Economia i Hisenda, i elevar a definitiva l’aprovació inicial del 

Conveni. 

 

8. El dia 23 d’octubre de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer. Pla general d’ordenació urbana de Roses  
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Segon. Articles 55 i 57 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim 

local (LBRL) (BOE núm. 80, de 3.04.1985)  

 

Tercer. Reial decret legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual s’aprova el text refós 

de la Llei de contractes del sector públic (BOE núm. 276, de 16.11.2011)  

 

Quart. Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 

municipal i de règim local a Catalunya (DOGC núm. 3887, de 20.05.2003)  

 

Cinquè. Article 304.2 del Decret 179/1995, de 13 de juny pel qual s’aprova el Reglament 

d’obres, activitats i serveis (ROAS) dels ens locals (DOGC núm. 2066, de 23.06.1995) 

  

Sisè. Articles 82, 83 i 86 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, de Procediment administratiu 

comú de les administracions públiques (BOE núm. 236, de 2.10.2015)  

 

Setè. Article 141 de la Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de Règim jurídic del sector públic (BOE 

núm. 236, de 2.10.2015)  

 

Vuitè. Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat de 

l’administració local (BOE núm. 312, de 30.12.2013) 

 

Novè. Decret 208/2015, de 22 de setembre, del procediment per a l'obtenció dels 

informes previstos en l'apartat 4 de l'article 7 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de 

les bases de règim local (DOGC núm. 6963, de 25.09.2015) 

 

Desè. L'òrgan competent per aprovar el conveni de cooperació és el Ple de l’Ajuntament. 

El quòrum serà el de majoria absoluta del número legal dels membres de la Corporació 

(article 309.2 del Decret 179/95, de 13 de juny pel qual s'aprova el ROAS dels ens locals).  

 

A proposta del regidor responsable de l’Àrea d’Urbanisme i de Medi Ambient, senyor 

Carles Pàramo, s’adopta el següent  

 

ACORD: 
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1. Donar l’assabentat dels informes tramesos per a Direcció General d’Administració 

Local de la Generalitat de Catalunya el 2 d’octubre de 2017, RE 18531/17 i RE 18532/17, 

en relació amb la tramitació del Conveni, transcrits en el punt 6 de la part expositiva 

d’aquest acord, emesos per: 

- Ports de la Generalitat de l’1 agost de 2017 pel que fa a la duplicitat de servei públic o 

d’execució simultània. 

- Departament de la Vicepresidència d’Economia i Hisenda del 29 de setembre de 2017, 

competent en matèria de tutela financera dels ens locals, en relació amb el procediment 

previst a l’article 7.4 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, 

que regula el Decret 208/2015, de 22 de setembre, i tal com preveu l’article 2.1 b) 

d’aquest Decret, sobre la sostenibilitat financera de les noves competències.  

 

2. Elevar a definitiva l’aprovació inicial del «Conveni de cooperació interadministrativa 

entre Ports de la Generalitat i l'Ajuntament de Roses per a la urbanització, manteniment, 

conservació, millora i ús del passeig de la carretera del Far en la zona de servei del port 

de Roses», adoptada pel Ple de l’Ajuntament el 29 de maig de 2017. 

 

3. Facultar l’alcaldessa per a la signatura del Conveni. 

 

4. Publicar el text íntegre del Conveni en el Butlletí Oficial de la Província dins del mes 

següent a la seva aprovació i en el tauler electrònic (e-tauler) de la web municipal 

(www.roses.cat). 

 

5. Trametre a la Direcció General d’Administració Local de la Generalitat de Catalunya un 

exemplar del Conveni i un certificat de l’acord adoptat. 

 

6. Notificar-ho a Ports de la Generalitat per al seu coneixement i efectes.   

 

7. Contra aquesta resolució, que posa fi a la via administrativa, es podrà interposar recurs 

contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Girona, en el termini 

de dos mesos a comptar des del dia hàbil següent al de la seva notificació.  

Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el 

mateix òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar des del dia hàbil següent al 

de la seva notificació.  
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No obstant es podrà interposar qualsevol altre recurs o reclamació, que consideri oportú, 

en defensa dels seus interessos.  Exp.: 2017/002475 

 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Carles Pàramo.- A la legislatura 2007-2011, Ports de la Generalitat i l’Ajuntament de 

Roses varen aprovar un conveni pel qual tota l’ampliació del que s’entén com la planta de 

filatejat de peix, entre la pròpia planta actual existent fins a arribar a l’escar, s’havia de fer 

tot d’una sola tirada perquè quedés una coberta uniforme, susceptible de ser convertida 

en mirador o passeig. Aquest condicionant ha anat evolucionant. Aquest conveni ha 

condicionat molt aquesta construcció i finalment s’ha arribat a un acord que es fes 

efectiva aquesta construcció. Que l’Ajuntament pogués donar llicència perquè no és que 

no volgués sinó que no podia fins que no hi hagués la conformitat de totes les parts 

implicades. En aquest moment sembla ser que sí que tirarà endavant. 

 

Aquest conveni és una altra de les gestions que ha fet l’alcaldessa buscant recursos. La 

urbanització de tota aquesta planta són molts mils metres quadrats perquè aquesta 

coberta cobreix tota la planta de filatejat de peix existent i la que s’ha de fer fins a arribar 

a la zona de l’escar. Això representa molts i molts metres quadrats als quals, lògicament, 

s’ha de posar un mínim de mobiliari urbà i s’ha de millorar la il·luminació. Té un 

pressupost de gairebé mig milió d’euros.  

 

Hem aconseguit que l’Ajuntament es farà càrrec d’aquest espai, el convertirà en un 

mirador, zona de passeig o estada però el cost no serà tot a càrrec de l’Ajuntament sinó 

que hauria de ser – així ho vàrem acordar en aquest conveni i així queda establert – a 

càrrec de Ports de la Generalitat de Catalunya. Això és el que es proposa avui al Ple. 

Aprovar un conveni pel qual es diu que d’aquest total, que està al voltant de mig milió 

d’euros que costarà urbanitzar aquest gran espai, la meitat la farà efectiva Ports de la 

Generalitat i l’altra meitat la pagarà l’Ajuntament de Roses. Ja està en els pressupostos. I 

ara amb tots els informes favorables, de tutela financera, de tothom que ha de vigilar que 

l’Ajuntament faci les coses ben fetes fem aquesta proposta. 
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Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 

proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.   

 

 

 

11.- Tercera addenda económica al conveni de col·laboració entre el Departament 

d'Ensenyament de la Generalitat de Catalunya i l'Ajuntament de Roses per al Pla 

Educatiu d'entorn curs 2017-2018 

 

La senyora Anna Jorquera, responsable de l'Àrea d’Ensenyament, Joventut i Sanitat, 

presenta la proposta d'acord del tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 

 

Tercera addenda econòmica al conveni de col·laboració entre el Departament 

d'Ensenyament de la Generalitat de Catalunya i l'Ajuntament de Roses per al Pla 

Educatiu d'Entorn, corresponent al curs acadèmic 2017-2018. 

 

Antecedents 

 

1. Amb data 18 d’octubre de 2016 el Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 

Catalunya i l’Ajuntament de Roses van subscriure un conveni de col·laboració en matèria 

de llengua, interculturalitat i cohesió social, mitjançant el Pla Educatiu d’Entorn. 

 

2. Amb data 4 de febrer de 2017 es va signar la primera addenda al conveni, concretant 

l’import de 8.320€ destinats al desenvolupament de les actuacions del curs 2016/2017. 

 

3. Acord de Ple ordinari de data 31 de juliol de 2017, aprovant una segona addenda per 

un import de 1.500€, destinats al desenvolupament de tallers adreçats a les famílies en 

l’àmbit de la salut. 

 

4. Amb data de registre general d’entrada 05/09/2017, núm. 16673, la Generalitat de 

Catalunya, Departament d'Ensenyament,  ha tramès la  tercera addenda econòmica al 

conveni de col·laboració, entre el Departament d'Ensenyament de la Generalitat de 
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Catalunya i l'Ajuntament de Roses per al Pla Educatiu d'Entorn corresponent al curs 

acadèmic 2017-2018, per un import total de 8.320€. 

 

A la clàusula segona s’estableix que el Departament d’Ensenyament de la Generalitat hi 

col·laborarà aportant la quantitat total de 6.400€ amb l’objectiu de donar suport a 

actuacions que  fomentin l’èxit escolar i la participació de les famílies. L’Ajuntament de 

Roses farà una aportació mínima de 1.920€. 

 

Aquesta addenda serà vigent des de la data de la seva signatura, amb efectes des de 

l’inici del curs escolar 2017/2018, i fins el 31 de desembre de 2018.  

 

5.  Consta a l’expedient l’informe favorable del tècnic de l’àrea. 

 

6. S’ha emès un informe jurídic d’Intervenció favorables. 

 

7.   El dia 23 d’octubre de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer.- Llei 7/85, de 2 d’abril, Reguladora de Bases de Règim Local.  

Segon.-Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 

municipal i de règim local de Catalunya  

Tercer.-Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats 

i serveis dels ens locals.  

Quart.- Llei 40/2015, d’1 d’octubre, del règim jurídic del sector públic  

 

A proposta de la regidora responsable de l’Àrea d’Ensenyament, Joventut i Sanitat 

senyora Anna Jorquera, s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Aprovar per acord de Ple la tercera addenda al conveni de col·laboració entre la 

Generalitat de Catalunya, mitjançant el Departament d'Ensenyament i 

l'Ajuntament de Roses per al Pla educatiu d'entorn del curs 2017-2018. 
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2.  Notificar a la Generalitat de Catalunya, Departament d’Ensenyament, aquest 

acord. 

 

3. Comunicar al Departament d’intervenció i tresoreria aquest acord per al seu 

 coneixement i als efectes oportuns.  

 

4.  Entre Administracions Públiques no procedeix recurs en via administrativa, només 

requeriment potestatiu davant l’òrgan que ha dictat l’acte, previ al recurs 

contenciós administratiu (art. 44 LJCA) 

 

 Exp.: 2017/007753 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Gerard Teixidó.- Com hem fet amb les altres, en aquest cas també hi votarem a favor. 

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 

proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

12.0.- Constitució de l’Òrgan Especial de Gestió del Patrimoni Històric, com 

organització especial sense personalitat jurídica pròpia, per gestionar els serveis 

públics municipals que no impliquin l'exercici d'autoritat, i aprovació de les seves 

normes regulador 

 

El senyor Carles Pàramo, responsable de l'Àrea d'Urbanisme, presenta la proposta 

d'acord del tenor literal següent: 

 

Identificació de l'expedient 
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Constitució de l’Òrgan Especial de Gestió del Patrimoni Històric, com organització 

especial sense personalitat jurídica pròpia, per gestionar els serveis públics municipals 

que no impliquin l'exercici d'autoritat, i aprovació de les seves normes reguladores. 

 

Antecedents 

 

1. És convenient, segons les directrius polítiques, disposar d'una organització 

suficientment àgil i diferenciada per dedicar-se a la gestió del Patrimoni Històric de Roses 

i, amb l’objectiu d’aconseguir una millor eficàcia en la gestió, la creació d’un òrgan 

especial que ho gestioni, per mitjà d’una organització especial sense personalitat jurídica 

diferenciada. 

 

2. Amb data 6 de setembre de 2017, l’Alcaldia mitjançant Decret núm. 3055/17 resol: 

1) Incoar expedient per a la creació Òrgan Especial de Gestió del Patrimoni Històric, Mar i 

Paisatge de Roses (Institut Municipal de Patrimoni Històric de Roses). 

2) Designar una comissió integrada per l’alcaldessa, Montse Mindan Cortada, com a 

presidenta; els regidors de la corporació Carles Pàramo Ponsetí, Juan Manuel Fernández 

Martínez i Francesc Giner Ballesta, com a vocals; els tècnics municipals, Xavier Falcó 

Fagúndez (enginyer tècnic), Carles Victòria Planas (arquitecte), Mariel·la Roig Guitart 

(interventora accidental) i Francisco Luis Muñoz Cameo (secretari general), com a vocals, 

i Elisabet Abad Grabulós (tècnica d’administració general de l'Ajuntament), com a 

secretària. 

3) Encomanar a Elisabet Abad Grabulós, com a secretària de l'esmentada Comissió, la 

preparació d'un projecte d'Estatuts i una relació dels béns que s'han d'incloure a aquest 

organisme autònom. 

4) Convocar-los a la primera reunió de l'esmentada Comissió i comunicar-ho als 

interessats per al seu coneixement. 

 

3. Amb data 10 d'octubre de 2017 la secretària de l'esmentada Comissió signa el 

document anomenat "Normes reguladores dels estatuts de l’Institut Municipal del 

Patrimoni Històric (IMPH)" que consta a l'expedient administratiu; i els equipaments 

municipals a inscriure, inicialment, són: 

- Ciutadella de Roses 

- Castell de la Trinitat 
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- Castro visigòtic del Puig Rom 

- Finca de la Punta Falconera 

- Dolmen de la Creu d'en Cobertella 

- Ruta megalítica 

- Cementiri de Roses 

 

4. Amb data 17 d'octubre de 2017 la secretària de l'esmentada Comissió informa al 

respecte i formula una proposta de resolució. Les conclusions de l'informe són: 

Aquesta serà una organització especial, sense personalitat jurídica pròpia, composta  per 

un consell d'administració i una gerència i d'altres òrgans complementaris de conformitat 

amb els estatuts i l'article  192 del Decret 179/95, de 13 de juny, pel qual s'aprova el 

Reglament d’obres, activitats i serveis (ROAS) dels ens locals. 

 

5. Amb data 17 d'octubre de 2017 la interventora accidental informa favorablement la 

proposta dessús esmentada, tenint en compte que, l’adopció d’acords per part del 

possible nou òrgan, que suposin un compromís de despeses per a l’Ajuntament, haurà de 

quedar condicionada a l’existència de crèdit adequat i suficient en el pressupost 

municipal, així com sotmesa a la seva preceptiva fiscalització per aquesta Intervenció 

municipal quan així ho determini la LRHL o les Bases d'execució del pressupost. De igual 

forma s'haurà de procedir, amb aquells actes susceptibles de produir drets de contingut 

econòmic o moviment de fons de valors que pugui promoure l'IMPH.  

 

6. El dia 23 d’octubre de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer. Decret 179/1995, de 13 de juny pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats 

i serveis (ROAS) dels ens locals (DOGC núm. 2066, de 23.06.1995). 

 

Segon. Els acords s’han d'adoptar amb el quòrum, de com a mínim, de la majoria 

absoluta del nombre legal dels membres del Ple de la corporació, d'acord amb l’article 

112.3 de la Llei 8/1987, de 15 d'abril, municipal i de règim local de Catalunya (DOGC 

núm. 832, de 27.04.1987). 
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A proposta del regidor responsable de l’Àrea d’Urbanisme i de Medi Ambient, senyor 

Carles Pàramo, s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Aprovar inicialment la constitució de l’Òrgan Especial de Gestió del Patrimoni Històric 

(en davant IMPH), com organització especial sense personalitat jurídica pròpia, per 

gestionar els serveis públics municipals que no impliquin l'exercici d'autoritat i aprovar, 

així mateix, les seves normes reguladores que formen part de l'expedient. 

 

2. Sotmetre a informació pública, l'acord anterior i els documents que integren els estatuts 

de l’Institut Municipal de Patrimoni Històric, del Mar i del Paisatge de Roses (IMPH), 

durant el termini de trenta dies, per al seu examen i la presentació d'al·legacions i de 

suggeriments. 

 

3. Publicar l'anunci d'informació publica al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya 

(DOGC), al Butlletí de la Província de Girona (BOP), en un diari de màxima difusió i al 

tauler d'edictes electrònic (e-tauler) de la web municipal. 

 

4. Aquest és un acte de tràmit, per tant no és susceptible de recurs. Exp.: 2017/007710 

 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Carles Pàramo.- Aquest títol, gairebé desorienta del que es pretén. Com en tot, 

evolucionem a la vida i en la manera de gestionar l’Ajuntament es creen òrgans perquè 

calen i són necessàris per poder aconseguir la màxima eficàcia i eficiència en els 

recursos municipals. No cal que repeteixi perquè ho he fet moltes vegades, però tot i això 

ho tornaré a fer.  

 

No crec que hi hagi cap altre municipi de Girona, segur, i de tot Catalunya, m’atreviria a 

dir que segurament tampoc, que tingui un patrimoni històric tan extens en metres 

quadrats i variat en tots els seus continguts. D’un valor no només arquitectònic, 

monumental i històric sinó també arqueològic. Aquest immens patrimoni que, durant anys, 
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tots els governs que hi ha hagut, des de la compra que fa poc de la Ciutadella – l’any 

passat es van complir els trenta anys – s’han anat aplicant a la seva conservació. Arriba 

un moment que el volum i la utilitat d’aquests espais necessiten un tractament transversal 

on hi concorrent diferents regidories: des d’Urbanisme, pel tema de les obres que cal fer; 

Serveis pel tema dels manteniments; Cultura per la utilització que s’hi ha de donar, i 

Turisme, per tot allò que significa com a recurs turístic de primer ordre que és el patrimoni 

històric.  

 

Per poder conciliar totes aquestes visions d’una manera transversal el que es proposa 

com a manera de gestionar és un òrgan que no suposa cap sobrecost a l’Ajuntament, no 

significa nou personal en absolut ni haver d’atendre noves necessitats econòmiques. Amb 

allò que ja tenim però organitzat en forma d’organisme sense personalitat jurídica pròpia 

adscrita a l’Àrea d’Urbanisme i de Medi Ambient de l’Ajuntament de Roses amb funcions 

de finalitats atribuïdes a aquestes normes per a la protecció i gestió del patrimoni històric.  

 

Els objectius principals d’aquest institut són:  

1. Conservar, consolidar, restaurar o rehabilitar el patrimoni històric local amb la finalitat 

de posar-lo a disposició del municipi per a la seva promoció i difusió amb caràcter 

cultural i turístic. 

2. Promoure les actuacions i la coordinació de totes aquelles instàncies, serveis, entitats 

ciutadanes i empreses que puguin incidir en els àmbits del patrimoni històric de 

Roses. 

3. Desenvolupar un concepte de gestió cultural i natural socialment útil en el conjunt del 

desenvolupament econòmic de la ciutat i en la creació de riquesa i ocupació. 

4. Col·laborar en la difusió internacional del patrimoni cultural, arqueològic i històric. 

5. Promoure, d’acord amb el conjunt dels serveis municipals, l’interès cívic pels elements 

patrimonials. 

6. Potenciar un concepte obert, plural i tolerant dels valors que representen la història i 

el patrimoni entesos com a recursos culturals i turístics. 

7. Establir els mecanismes necessaris per inspeccionar els elements adscrits o que en el 

futur s’inscriguin.  
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Això funciona amb uns òrgans de govern que són bàsicament el/la president/a del consell 

d’administració que és el/la alcalde/ssa de l’Ajuntament, el Consell d’administració i el/la 

gerent/a. 

 

El Consell d’Administració estaria format pel president que serà l’alcalde/ssa de 

l’Ajuntament de Roses, cinc vocals escollits per l’Ajuntament dels quals tres seran 

regidors/es de l’Ajuntament, un dels quals serà el vicepresident i dos seran designats. 

D’aquests tres regidors, dos seran de l’equip de govern i un serà de l’oposició. A tots els 

regidors se’ls va enviar tota la documentació per poder-ne parlar i amb tots o gairebé tots 

ho hem pogut fer.  

 

Dos més d’aquests membres del consell d’administració serien un d’entre professionals 

qualificats i un altre en representació d’una paraula que es diu usuaris perquè és tal com 

s’escriu a la Llei de bases de règim local que és la que inspira o condiciona aquest 

institut. 

 

Afegir que no només serà una manera transversal de gestionar el patrimoni històric 

portes endins de l’Ajuntament sinó que, en aquests estatuts, també està previst existeixi 

la figura d’òrgans complementaris de participació i consulta que s’anomenarà Consell 

ciutadà de l’institut municipal de patrimoni històric. Els consells complementaris estaran 

presidit pel president/a del consell d’administració i correspon a aquest designar els seus 

membres i proposar els seus règims de sessions. 

 

No és només que un òrgan que ja existeix i que no acabava de funcionar que és l’òrgan 

de participació ciutadana perquè la implicació de les persones, en no estar regulada i 

amb presència en aquests consells d’administració que tindran una periodicitat d’un, dos, 

tres o quatre cops l’any i en els quals hi assistiran els tècnics adscrits; el gerent que ha de 

ser entre un dels arquitectes municipals; a més a més l’interventor/a, i el secretari. Creiem 

que és la millor manera de posar-nos al dia pel que fa a la gestió del patrimoni. 

 

Aquesta és la proposta que es presenta per a la seva aprovació al Ple perquè sigui la 

millor manera de garantir una bona promoció, gestió i projecció de futur d’aquests 

monuments que tenim. Torno a repetir que cap altre ajuntament de Girona, segur, ni de 
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Catalunya té el patrimoni històric que té l’Ajuntament de Roses tot i de la seva propietat i 

pràcticament tot adquirit. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Èric Ibáñez.- No repetiré que el patrimoni ens preocupa molt al nostre grup municipal 

però creiem que la creació d’un òrgan d’aquestes característiques és molt important en 

molts sentits per tal de donar rellevància al nostre patrimoni i ens fa especial il·lusió que 

digui ‘per a la seva promoció i difusió amb caràcter cultural – i faig èmfasi – i turístic’. La 

potenciació del turisme cultural per la qual nosaltres apostem molt. 

 

A més a més també ens agrada bastant que l’òrgan de control sigui el Ple, a través del 

ple de pressupostos. Alhora voldria agrair al ponent que hagi afegit aquest matís 

d’incorporar un regidor de l’oposició entre els tres vocals regidors. Per tot això votarem a 

favor. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sr. Antonio Rodríguez.- És obvi que tenim un gran patrimoni cultural que va més enllà del 

que és pròpiament Roses com bé ha dit el ponent perquè estan catalogats com a 

elements de valor nacional.  

 

En el tema del patrimoni, hem tingut diferents modalitats de participació. Hem tingut una 

fundació i altres governs han intentat crear comitès d’assessors. Nosaltres considerem 

que cal reforçar la llei de patrimoni en aspectes tècnics. Estem contents que es faci una 

aposta per la participació de manera que no ens oposem a aquesta proposta i hem de 

veure com evoluciona. Per aquest sentit de responsabilitat, creiem que els aspectes 

tècnics tal com és el volum de patrimoni de Roses hi ha d’haver un cert reforç de l’Àrea 

de patrimoni i, en aquest cas, considerem.  
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Aquests òrgans de participació que es creen, i aprofitant que es fan convenis amb les 

universitats, hem de ser capaços que persones tècnicament capacitades participin 

d’aquest debat a Roses. Per tant, convidar persones com historiadors o persones que 

tècnicament ens puguin ajudar més enllà de les aportacions que puguin fer els ciutadans 

rosincs en si mateixos. Penso que és una cosa important i per aquest motiu ens 

abstindrem. Tot i això ho veiem amb certa satisfacció i esperem a veure com evoluciona 

aquest òrgan. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA  

 

Sr. Manel Escobar.- Ja ens sembla bé la idea d’aquest consell assessor però tenim un 

dubte més que res amb l’experiència que ja hem viscut a Roses amb la Fundació, la qual 

intentava treballar una mica com a òrgan gestor del nostre patrimoni. Ens agradaria saber 

si aquest consell assessor tindrà un pressupost propi o el pressupost serà directament de 

cultura. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Sense cap mena de dubte, el nostre patrimoni és molt gran i la 

nostra obligació és protegir-lo i conservar-lo cosa amb la qual, suposo, tothom hi estarà 

d’acord. Si aquest òrgan especial de gestió ens serveix per a garantir la seva 

conservació, des de Ciutadans no tindrem cap problema en aprovar-lo. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Des del nostre grup també veiem molt positivament la 

implementació d’un òrgan de coordinació de les diferents àrees implicades en la gestió 

dels recursos municipals per a la conservació i dinamització del nostre patrimoni històric i 

així millorar l’eficiència que, entenc, és un dels aspectes a remarcar d’aquest òrgan de 

coordinació. Per això, el nostre vot serà positiu i així esperem que es millori l’eficiència de 

la gestió del nostre patrimoni. 
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RESPOSTES DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Carles Pàramo.-  Donar gràcies per l’acollida positiva. Tot i que no és cap sorpresa, ja 

que n’havíem parlat tots plegats. Agraeixo, de veritat, que s’hagi entès perfectament 

quina era la finalitat.  

 

Aclarir que, per exemple, els tècnics exteriors, lògicament, podem comptar amb ajuts 

externs. Tant en la basant arquitectònica, arqueològica o històrica, aquest òrgan consultiu 

dóna peu per convidar persones i no quedar-nos dins de casa d’una manera pròpia sinó 

que obrir-nos a l’exterior que hi ha grans professionals i la Ciutadella i tot el conjunt han 

de tenir una projecció important.  

 

En relació amb la pregunta del senyor Manel Escobar dir que aquest organisme no té 

pressupost propi sinó que estarà integrat en el propi de l’Ajuntament. Tampoc té plantilla 

sinó que estaran integrats en la plantilla pròpia de l’Ajuntament. Amb el temps en 

parlarem i els futurs governs aniran veient la volada que això agafa, però en la primera 

fase que s’està pensant dels propers tres, quatre o cinc anys és que sigui un organisme 

absolutament municipal al 100%. El que sí que té i així ho vaig dir en la Comissió 

informativa és que estem pensant de buscar ajuts de subvencions. També està previst 

que aquest organisme sigui el que faci buidar de totes aquelles convocatòries i ajuts que 

són importants que no se’ns n’escapi cap.  

 

 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

 

Vots a favor: QUINZE (15) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc 

Danés, Anna Jorquera, Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Manel 

Escobar, Àngel Tarrero, Francesc Giner, Fèlix Llorens, José A. Valdera i José M. Alvarez. 

 

Vots en contra: CAP (0)  

 

Abstencions: DOS (2) Olga Simarro i Antonio Rodríguez.  
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En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta 

tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

     

 

 

13.- Acord relatiu a la Contractació del Servei de recollida i transport de residus 

sòlids urbans, de neteja viària i de platges i de gestió de la deixalleria municipal. 

 

El senyor Juan M. Fernández, responsable de l'Àrea d’Infraestructures i Serveis Públics, 

presenta la proposta d'acord del tenor literal següent: 

 

 Identificació de l’expedient 

 

Proposta relativa a la Contractació del Servei de recollida i transport dels residus sòlids 

urbans, de neteja viària i de platges i de gestió de la deixalleria municipal.    

 

Antecedents 

 

1. Proposta de contractació número 11/2017 de l’Àrea d'Infraestructures i Serveis Públics 

per a la contractació del “Servei de recollida i transport dels residus sòlids urbans, de 

neteja viària i de platges i de gestió de la deixalleria municipal», mitjançant procediment 

obert, amb tramitació de despesa anticipada i subjecte a regulació harmonitzada. 

 

2. El servei té un pressupost base de licitació, referit al primer any de contracte de 

4.298.636,31 €, més 429.863,63 €, corresponent al 10% d'IVA, fent un total de 

4.728.499,94 €  i un termini d’execució de quatre anys, prorrogable per anualitats fins a 

un màxim de dos anys més, que s'estableix com a despesa plurianual, aplicada als 

exercicis 2018, 2019, 2020, 2021 i 2022, d'acord amb el següent desglosssament: 

 

2018  ..................... 3.546.374,95 € 

2019 ...................... 4.728.499,94 € 

2020  ..................... 4.728.499,94 € 

2021 ...................... 4.728.499,94 € 
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2022 ...................... 1.182.124,97 € 

 

3. L'import màxim estimatiu total del contracte, atesa la durada prevista (sense comptar 

les pròrrogues), és de 17.194.545,22 € que, més el 10 d’IVA (1.719.454,52 €), fa un total 

de 18.913.999,74 €. 

 

4. El valor estimat de contracte és de 30.581.839,59 €. 

 

5. El dia 23 d’octubre de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer.- El contracte es regirà per la normativa següent: 

 

-Directiva 2014/24/UE, de 26 de febrer de 2014, sobre contractació pública. 

Reglament d’Execució (UE) 2016/07 de la Comissió, de 5 de gener de 2016, pel qual 

s’estableix el formulari normalitzat del document europeu únic de contractació. 

Text refós de la Llei de contractes del sector públic, aprovat pel Reial decret legislatiu 

3/2011, de 14 de novembre (d’ara endavant TRLCSP). 

Reglament general de la Llei de contractes de les administracions públiques (d’ara 

endavant RGLCAP), aprovat pel Reial decret 1098/01, de 12 d’octubre, en tot allò que no 

s’oposi, contradigui o resulti incompatible amb el TRLCSP. 

Reial decret 817/2009, de 8 de maig, pel qual es desenvolupa parcialment la Llei 

30/2007, de 30 d’octubre, de contractes del sector públic. 

El present plec de clàusules administratives particulars i el plec de prescripcions 

tècniques. Ambdós tindran caràcter contractual. 

Llei 54/2003, de 12 de desembre, de reforma del marc normatiu de la prevenció de riscos 

laborals. 

Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i 

de règim local de Catalunya. 

Llei orgànica 15/1999, de 13 de desembre, de protecció de dades de caràcter personal. 

Reial decret 1720/2007, de 21 de desembre, pel qual s’aprova el Reglament de 

desenvolupament de la Llei orgànica 15/1999 de protecció de dades de caràcter 

personal. 
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Llei 5/2002, de 19 d’abril, de l’Agència Catalana de Protecció de Dades. 

La resta de normes de dret administratiu i, en defecte d’aquestes, la normativa de dret 

privat. 

 

Segon.- El contracte té la qualificació de contracte administratiu de serveis, tal i com 

estableix l’article 10 del TRLCSP, subjecte a regulació harmonitzada d’acord amb l’article 

16 del TRLCSP, atès el seu valor estimat. 

 

Tercer.- Per a l’adjudicació del contracte s’ha optat pel procediment obert, d’acord amb 

l’article 138.2 del Text refós de la LCSP, i la selecció de l’adjudicatari serà mitjançant 

varis criteris objectius d’adjudicació, d’acord amb l’article 150 del Text refós de la LCSP. 

 

Quart.- La prestació del servei s’iniciarà a l’any 2018, tal i com està previst en el Plec de 

clàusules administratives particulars i en el Plec de prescripcions tècniques i la tramitació 

de l’expedient és la de licitació anticipada, d’acord amb l’article 110.2 del TRLCSP, que 

estableix que els expedients de contractació es poden ultimar fins i tot amb l’adjudicació i 

formalització del contracte corresponent, encara que la seva execució, tant si s’efectua en 

una com en diverses anualitats, s’hagi d’iniciar en l’exercici següent. A aquests efectes, 

es poden comprometre crèdits amb limitacions que es determinin en les normes 

pressupostàries de les diferents  administracions públiques subjectes a aquesta llei. 

 

Cinquè.- El contracte es regirà pel Plec de clàusules administratives particulars, pel Plec 

de prescripcions tècniques, pel que disposa el TRLCSP, i pel Reglament general de la 

Llei de contractes de les administracions públiques (RGLCAP), amb les particularitats de 

la normativa reguladora de l’administració local.   

 

Sisè.-  La licitació del contracte per estar subjecte a regulació harmonitzada, així com el 

seu dia la seva adjudicació i  formalització, es publicarà al DOUE, al BOE, al BOPG i en 

el  Perfil del contractant. 

 

Setè.- L’òrgan competent per a la contractació és el Ple de la Corporació, d’acord amb 

allò establert a la Disposició addicional segona. Apartat 2.  del Reial decret legislatiu 

3/2011, de 14 de novembre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de contractes del 

sector públic. 
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A proposta del regidor responsable de l’Àrea d’Infraestructures i Serveis Públics, senyor 

Juan M. Fernández, s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Declarar la tramitació, mitjançant procediment obert amb tramitació de licitació 

anticipada i subjecte a regulació harmonitzada, per a la contractació del “Servei de 

recollida i transport dels residus sòlids urbans, de neteja viària i de platges i de gestió de 

la deixalleria municipal», per un import màxim estimatiu total de 17.194.545,22 €, al qual 

s'hi ha d'aplicar la quantitat de 1.719.454,52 € en concepte del 10% d'IVA, fent un total de 

18.913.999,74 € i un termini d’execució de quatre anys, prorrogable per anualitats fins a 

un màxim de dos anys més. 

 

El pressupost base de licitació, referit al primer any de contracte, és de 4.298.636,31 €  al 

qual s’hi ha d’aplicar la quantitat de 429.863,63 €, en concepte del 10% d’IVA, fent  un 

total de 4.728.499,94 €. La contractació es regirà pel Plec de clàusules administratives 

particulars, pel Plec de prescripcions tècniques, pel que disposa el Text  refós de la Llei 

de contractes del sector públic, aprovat pel Reial decret legislatiu 3/2011, i pel Reglament 

general de la LCAP. 

 

2. Aprovar el caràcter plurianual d'aquesta contractació amb la següent distribució de la 

despesa: 

 

- Anualitat 2018: 3.546.374,95 €, IVA inclòs 

- Anualitat 2019: 4.728.499,94 €, IVA inclòs 

- Anualitat 2020: 4.728.499,94 €, IVA inclòs 

- Anualitat 2021: 4.728.499,94 €, IVA inclòs 

- Anualitat 2022: 1.182.124,97 €, IVA inclòs 

 

La despesa de tots aquests exercicis quedarà condicionada suspensivament a 

l’existència de crèdit adequat i suficient en els pressupostos respectius.  

 

Les aplicacions pressupostàries en les quals s’imputarà la despesa són les següents:  



 
 

 

 

Codi segur de verificació: e62e0aed-2094-4654-9424-14df7b552827.  
Podeu verificar la integritat d’aquest document al web https://www.seu-e.cat/web/roses 

 2 de 2 

 

  XX.51.1621.2279900 CONTRACTE RECOLLIDA RESIDUS 

  XX.51.1631.2279900 CONTRACTE NETEJA VIÀRIA 

  XX.51.1723.2279900 CONTRACTE NETEJA PLATGES 

  XX.51.1622.2279900 CONTRACTE TRACTAMENT RESIDUS 

  XX.51.4313.2279900 CONTRACTE NETEJA MERCAT SETMANAL 

 

3. Aprovar el Plec de clàusules administratives particulars i el Plec de prescripcions 

tècniques que consten a l’expedient pels quals es regirà el contracte. 

 

4. Publicar l’anunci de licitació en DOUE (Diari Oficial de la Unió Europea), al BOE, al 

BOPG i en el Perfil del Contractant. El termini de  presentació de proposicions serà 

l’assenyalat en l’anunci de licitació, el qual no podrà ser inferior a 40 dies a comptar des 

de la data de la remissió de l’anunci al DOUE, ni de 15 dies a comptar des de la seva 

publicació en el BOE, a fi que les empreses interessades puguin presentar les seves 

propostes. 

 

5. Comunicar el present acord a l’Àrea d'Infraestructures i Serveis Públics i als 

Departaments d'Intervenció, Tresoreria i Premsa d'aquesta corporació. 

 

6. Els plecs aprovats que regiran la licitació, i els que estableixin les característiques de la 

prestació així com els actes de tràmit adoptats en el procediment d’adjudicació, sempre 

que aquests últims decideixin directament o indirectament l’adjudicació, determinin la 

impossibilitat de continuar el procediment o produeixin indefensió o perjudici irreparable a 

drets o a interessos legítims, seran susceptibles d’impugnació, mitjançant la interposició 

d’un recurs especial en matèria de contractació, d’acord amb l’article 40 del TRLCSP, en 

el termini de 15 a comptar des del dia següent al de la seva publicació en el Perfil de 

Contractant, o des de la seva notificació, segons procedeixi. 

 

Aquest recurs té caràcter potestatiu i es podrà interposar davant el Tribunal Català de 

Contractes del Sector Públic, prèviament o alternativament a la interposició del recurs 

contenciós administratiu, de conformitat amb la Llei 28/1998, de 13 de juny, reguladora de 

la jurisdicció contenciosa administrativa, i es regirà pel que disposen els articles 40 i 

següents del TRLCSP i el Reial decret 814/2015, d’11 de setembre, pel qual s’aprova el 
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Reglament dels procediments especials de revisió de decisions en matèria contractual i 

d’organització del Tribunal Administratiu Central de Recursos Contractuals. 

 

Contra els esmentats actes no procedeix la interposició de recursos administratius 

ordinaris. Exp. 2017/006631.  

 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Juan M. Fernández.- Hi ha quatre quantitats diferents. Si contem l’anual·litat del 2022 i 

la del 2018 i les sumem el mateix que l’any 2020, 2021 i 2022 perquè comencen sis 

mesos un cop començat l’any. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sra. Verònica Medina.- Avui ens trobem davant d’una de les decisions més importants, 

transcendentals i serioses que hem de prendre com a representants de la nostra 

ciutadania per decidir quin és el millor model de gestió del servei de recollida de residus i 

neteja viària que tindrem al nostre municipi a partir de l’any vinent i que afecta no només 

a l’actual legislatura sinó, també, a les futures. 

 

No podem amagar que la nostra forma de gestió ideal seria, sense cap mena de dubte, la 

remunicipalització, ja que democratitza el servei públic i posa al ciutadà al centre de les 

prioritats. Per això mateix vam considerar que, per arribar a una decisió justa, calia tenir 

sobre la taula totes les dades possibles. Dades que tindríem a través d’estudis de 

diferents àmbits, com el social, econòmic, tècnic i jurídic per fer una valoració correcte i 

prendre una decisió consensuada.  

 

Cal remarcar que el nostre grup municipal va considerar oportú presentar una moció que 

va ser aprovada per unanimitat per la creació d’una taula d’estudi de municipalització del 

servei de recollida de residus i neteja viària per aconseguir condicions laborals justes pels 

treballadors i alhora gaudir d’una millora del servei. Un òrgan de seguiment que, des 

d’Esquerra Republicana, enteníem que serviria per escollir el model de gestió més 
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avantatjós i, sobretot, arribar a una decisió definitiva i consensuada per tots els grups 

municipals que conformem aquest Ple. 

 

Per tant, malgrat la bona voluntat del govern, considerem que va faltar el correcte 

desenllaç d’aquesta acció. És a dir, un cop teníem els informes sobre la taula el més 

correcte hagués estat convocar aquesta comissió especial creada per aquest objectiu i 

redactar una proposta definitiva sense obviar el poc temps que hem tingut per estudiar 

tots els documents adjunts que acompanyen la proposta del govern. També hauria estat 

bé promoure un debat ciutadà sobre els diferents models de la gestió tal com deia el sisè 

punt de la moció aprovada.  

 

No creiem que hagi estat per manca de temps, ja que avui tenim sobre la taula, la segona 

modificació dels estatuts de la societat en qüestió per mantenir l’activitat per a la prestació 

del servei, remarcant que el període de prestació finalitzava el 3 de gener d’aquest any i 

en definitiva acabarà el 30 de juny de l’any vinent. 

 

 Ara basant-nos en els plecs de condicions, ens agradaria que ens expliquessin 

perquè a l’informe d’intervenció diu que la durada de la pròrroga és de 4+1 o 4+2 

quan a la taula d’estudi s’havia parlat de 4+2.  

 

 Referent als criteris d’adjudicació ens agradaria saber perquè els criteris avaluables 

pugen uns 62 punts dins dels quals l’oferta econòmica és només de 30 punts i els 

criteris de valoració subjectes a un judici de valor puja fins a uns 76 punts quan, 

normalment, hauria de ser al contrari.  

 

 A l’apartat de subcontractació, ens agradaria saber quin control tindrà l’Ajuntament 

sobre les empreses que es puguin subcontractar.  

 

 El punt 25.2 del plec de clàusules administratives, quan parla dels certificats ISO, 

9.001 i 14.001, considerem que estaria bé poder integrar el certificat d’OHSAS 18.001 

de prevenció de riscos laborals. 

 

 Referent al plec de prescripcions tècniques, a la pàgina 24, el quadre de recollida de 

la FORM no surt indicat els dies de recollida a les cales i sectors aïllats. 
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 A la pàgina 33, el punt 2.9.1 el servei de neteja i retirada de residus del mercat de la 

roba dels diumenges estaria bé afegir les zones annexes que també poden patir les 

condicions meteorològiques adverses com per exemple de la tramuntana. 

 

 A la pàgina 40-41, trobem poc freqüent a les vegades que es neteja de manera 

interior i exterior els contenidors, sobretot a l’estiu, ja que la gent del municipi es 

queixa molt sovint de les males olors.     

 

 A la pàgina 89, referent als recursos materials, ens agradaria saber si l’Ajuntament té 

el dret de quedar-se amb els vehicles si equips que no tenen previst cap ús en el nou 

contracte i no només vendre-se’ls o cedir-los. 

 

 Pel que fa a la sensibilització ciutadana, pàgina 107, trobem que està molt poc 

treballada. Es podria haver tingut en compte crear un comitè o taula d’implementació 

de la FORM – fracció orgànica – al llarg d’aquests quatre anys amb tècnics de 

l’Ajuntament, polítics, l’empresa mateixa i futures empreses de campanyes. 

 

 Quins mecanismes de comunicació hi haurà entre l’empresa i la ciutadania. És a dir, 

algun tipus d’aplicació, ja que no ho posa enlloc. Per tant veiem que no es valora.  

 

Malgrat tots aquests punts que no ens permeten fer una valoració al 100% positiva i, 

considerant que aquesta situació és molt important pel conjunt de la nostra ciutadania i 

del seu benestar, el nostre grup no posarà pals a les rodes i farem una abstenció en 

aquest punt. 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sr. Antonio Rodríguez.- Coincidim amb la bona exposició que ha fet la senyora Verònica 

medina – qui s’ha mirat l’expedient detingudament. Bàsicament el que entenem aquí és 

que estem prorrogant la responsabilitat del futur de la neteja de Roses a la propera 

legislatura. Això és el que entenem i creiem que té aspectes positius i altre no tant. En tot 

cas, ens abstindrem en aquest punt. 
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA  

 

Sr. Manel Escobar.- com ja vàrem dir en el seu dia, considerem que estem d’acord amb 

el fet que el servei de neteja surti a licitació, que estigui externalitzat i que el privat se’n 

faci càrrec.  

 

No estem d’acord amb la municipalització del servei per dos grans motius:  

- Primer perquè en el seu moment, el Departament d’Intervenció de l’Ajuntament – amb 

l’interventor que hi havia llavors-, es va fer un estudi, en el qual era molt més 

interessant per l’Ajuntament que el servei estigués externalitzat. 

- Segon i gran punt, seria perquè la plantilla de treballadors de l’empresa, si passessin 

a càrrec de l’Ajuntament, es veurien perjudicats i el que més ens interessa, en 

aquests moments és que l’empresa continuï treballant; que l’empresa que se’n faci 

càrrec es faci càrrec també de tota la plantilla que té Rosesnet i que cap d’aquests 

treballadors perdi cap dels seus drets. 

 

Ara bé, la pregunta que ens fem és saber quin serà el control de l’Ajuntament perquè el 

sistema jurídic de les societats que eren mixtes, municipalitzades, etc. Així com aquests 

primers cinc anys que donem de serveis seran 5+4+2 en cas de la pròrroga i que 

l’empresa que es quedi la licitació continuï amb aquests drets.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Des de Ciutadans sempre hem dit que a nosaltres ens és igual 

si és privada o pública. El que ens preocupa és el cost que tindran els nostres veïns així 

com el manteniment dels treballadors.  

 

En aquest sentit trobem a faltar, també, aquest expedient de valorar quina és millor si 

l’opció pública o la privada i que es va demanar al Ple. Per aquest motiu ens abstindrem.   
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- El nostre grup també es preocupa, evidentment, del cost així com el 

personal que té Rosesnet. Però també ens preocupa molt la qualitat que presti aquesta 

nova empresa.  

 

Crec que aquest contracte comença l’any 2018. En principi, està previst que l’empresa 

comenci a operar a partir del 30 de juny de 2018 – data límit – o abans. Bàsicament el 30 

de juny ja tenim la temporada d’estiu a sobre per tant entenc que seria millor per tots que 

s’avancés aquest període d’inici de la nova empresa. Així com saber si hi hauria algun 

període de solapament. Durant algunes setmanes, algun mes... hi hauria solapament 

entre l’empresa nova que entra a prestar el servei i Rosersa a fi de coordinar-se i que no 

hi puguin haver disfuncions a l’hora de prestar el servei. Pensem que és un servei molt 

important perquè estem parlant de la recollida de residus i neteja viària.  

 

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Agafant l’últim que ha dit el senyor José Antonio Valdera dir que el 

personal és el mateix per la qual cosa saben perfectament què ha de fer i com ha de 

treballar. Per tant, entenem que, encara que canviï la directriu, si ens agafa a l’estiu, 

confio que el personal tirarà endavant la feina i no crec que hi hagi cap problema.  

 

La data del 30 de juny és perquè s’ha agafat la pitjor expectativa possible. És a dir, en el 

cas que hi hagi al·legacions, preguntes, que haguem de donar un termini per respondre-

les i que la licitació, després algú presenti un document que no està bé – s’han de donar 

uns dies per presentar la documentació –, etc. Aquest, doncs seria en el pitjor dels casos, 

però entenem que si tot va bé es podria començar bastant abans del 30 de juny. Si tot 

anés bé, s’entén que, cap al febrer o el març es podria començar amb la nova empresa.  

 

Pel que fa a les reunions que hem tingut, recordin que, a l’última i vist com teníem la llei 

de contractació i les diferents lleis que encara ens envolten i afecten aquest tipus de 

contractació, es va arribar a una conclusió que no era si un sistema era millor que l’altre 
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sinó que tots els sistemes tenien uns avantatges i tots tenien uns inconvenients. Com bé 

ha dit el senyor Manel Escobar, el pitjor inconvenient que tenia, en aquest cas, 

implementar un altre sistema de gestió que no fos un contracte de serveis era pel que 

afectava el personal. Per això, crec que sí que va quedar clar com eren els números; es 

va donar diferents resultats econòmics segons el tipus de gestió i es van plantejar els 

diferents tipus i els seus resultats econòmics i, certament, jo pensava que havia quedat 

clar que tot era bo i dolent depenent de com afectava i de com es resolia. 

 

Diuen que afecta la següent legislatura però potser no perquè si no volen fer una 

pròrroga, no seran 5+4+2 sinó que seran 4+2. De totes maneres li preguntarem a la 

tècnica de contractació si són 4+1+1 o són 4+2. En tot cas, si aquest contracte de servei 

no funciona com es vol o qui governi la propera legislatura vol canviar el model de gestió 

pot començar-lo a preparar perquè en els quatre anys es pot sol·licitar la rescissió del 

contracte i implementar un nou sistema. Per tant, qui entri, a part d’aquest any i mig, 

tindrà dos anys i mig per treballar i prepara un nou sistema de gestió en el cas que així ho 

vulgui.  

 

 

INTERVENCIÓ DE LA TÈCNICA D’ADMINISTRACIÓ GENERAL 

 

Sra. M. Teresa Sánchez Luna.- La contractació prevista estableix que el termini del 

contracte és de quatre anys amb possibilitat de pròrroga i aquesta contempla que pot ser 

una pròrroga de 2 anys o bé dues de d’1 any cadascuna.         

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Així, encara és un avantatge per qui després dirigeixi i digui si té 

preparat un nou model o no per poder-ho fer any rere any. 

 

Referent a les preguntes de la senyora Verònica Medina, contestaré les que sé. Les que 

no sé demanaria que si, un cop estiguin publicades, ho volen fer a través d’al·legació 

perquè no sé si es pot incloure, ara, un certificat nou.  
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Pel que fa a la FORM és tot un projecte el qual l’Ajuntament tindrà potestat per 

desenvolupar després. Igual que les cessions mediambientals a qui li interessarà i tirarà 

endavant la comunicació a la gent de com funcionarà la recollida de la FORM, serà el 

departament de Medi Ambient de la Generalitat. L’empresa és evident que ens ajudarà i 

farà allò que digui el programa, sistema o ‘petit projecte’ que presenti el Departament de 

Medi Ambient. Encara no sabem com es farà, si haurà de ser porta a porta. Estan fent 

proves molts municipis, uns amb un funcionen de meravella i altres no funcionen. Per 

tant, això sí que serà una cosa que s’haurà de desenvolupar i haurem de decidir des del 

departament.  

 

En relació amb la zona del mercat dels diumenges, crec que ja es netegen totes les 

zones annexes. Tota la zona dreta de la ronda Miquel Oliva i Prat – que és la que queda 

més bruta de plàstics – queda inclosa.  

 

En resposta als recursos materials dir que tots els que té l’empresa Rosesnet a dia d’avui 

i que té amortitzats, passen a ser propietat de l’Ajuntament, de manera que els podrem 

vendre o arreglar. Tots han passat a ser propietat ja de l’Ajuntament. Els nous materials 

que compri aquesta empresa, seran de la seva propietat.  

 

El certificat de prevenció de riscos laborals – això sí que lamento no haver-m’ho pogut 

mirar – però algú sap si ho hem inclòs. Crec que, per llei, és necessari que hi hagi totes 

les peticions. Potser, específicament, no està en aquest. En tot cas, si a tothom del Ple li 

sembla bé, i es pogués sol·licitar la seva inclusió, no em sembla malament incloure’l. 

 

 

INTERVENCIÓ DE LA TÈCNICA D’ADMINISTRACIÓ GENERAL 

 

Sra. M. Teresa Sánchez Luna.- Hi ha una sèrie obligacions que té el contractista respecte 

a la normativa de seguretat i salut dels treballadors. Aquest certificat no està previst. Està 

previst el certificat mediambiental i de gestió. El que sí que està previst és l’obligació que 

té el contractista de fer el servei respecte a la normativa de seguretat i salut que regula tot 

el tema de perillositat. 
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INTERVENCIÓ DEL SECRETARI DE LA CORPORACIÓ 

 

Sr. Fco. Luis Muñoz Cameo.- En tot cas és un tema de solvència tècnica.  

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Entenem, doncs, que està prevista i resolta.  

 

 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

 

Vots a favor: NOU (9) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc Danés, 

Anna Jorquera, Manel Escobar, Àngel Tarrero, Francesc Giner i Fèlix Llorens. 

 

Vots en contra: CAP (0)  

 

Abstencions: VUIT  (8) Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Olga 

Simarro, Antonio Rodríguez, José M. Alvarez i José A. Valdera.  

 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta 

tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

 

14.0.- Conveni col·laboració entre la Universitat de Girona i l'Ajuntament de Roses 

pel qual es crea la Càtedra Roses d'arqueologia i patrimoni arqueològic 

 

El senyor Carles Pàramo, responsable de l'Àrea d'Urbanisme, presenta la proposta 

d'acord del tenor literal següent: 

 

Identificació de l'expedient  
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Conveni col·laboració entre la Universitat de Girona i l'Ajuntament de Roses pel qual es 

crea la Càtedra Roses d'arqueologia i patrimoni arqueològic.  

 

Antecedents  

 

1. Amb data 25 de febrer de 2017 el regidor responsable de les Àrees d'Urbanisme i de 

Medi Ambient signa una memòria en la qual proposa la promoció i l'acord de creació de la 

Càtedra Roses d'arqueologia i patrimoni arqueològic de la Universitat de Girona.  

 

2. La Universitat de Girona, per acord del seu Consell de Govern de data 25 de maig de 

2017, acorda la creació de la Càtedra Roses d'arqueologia i patrimoni arqueològic que 

tindrà com objecte l'estudi, el foment de la recerca, la divulgació i la realització d'activitats 

de formació en l'àmbit de l'arqueologia i el patrimoni arqueològic; acord que serà efectiu a 

partir de l'entrada en vigor d'un conveni de col·laboració entre la Universitat de Girona i 

l'Ajuntament de Roses pel qual es creï l'esmentada càtedra.  

 

3. Arran d'això, es redacta un esborrany de conveni de col·laboració entre la Universitat 

de Girona i l'Ajuntament de Roses pel qual es crea l'esmentada càtedra.  

Segons la clàusula primera d'aquest conveni, la Càtedra Roses d'arqueologia i patrimoni 

arqueològic tindrà per missió la transferència de coneixement en l'àmbit de l'arqueologia 

com a mitjà per millorar la conservació, gestió i promoció del patrimoni arqueològic, 

especialment en l'àmbit local.  

Segons la clàusula sisena d'aquest conveni:  

- Per al finançament de les activitats de la Càtedra la Universitat de Girona, a través de la 

Fundació Girona, Universitat i Futur, aportarà la quantitat de 4.000 € per a l'any 2018 i 

successius. La Universitat de Girona assumirà també el cost de la dedicació en hores de 

la direcció de la càtedra, i el cost derivat de la col·laboració en la gestió administrativa de 

les activitats desenvolupades per la càtedra.  

- Amb la mateixa finalitat la Universitat de Girona sol·licitarà anualment una subvenció a 

l'Ajuntament de roses, que serà objecte del pertinent conveni regulador. La subvenció 

prevista per a l'any 2018 i successius és de 95.000 €, condicionada a l'existència de 

crèdit adequat i suficient en els respectius pressupostos.  
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4. Es redacta també un esborrany de conveni regulador de la subvenció concedida a la 

Universitat de Girona, en el marc de la Càtedra Roses arqueologia i patrimoni 

arqueològic.   

 

5. Amb data 9 d'octubre de 2017 l'arquitecte municipal informa amb les següents 

conclusions:  

- Favorablement l'atorgament a la Universitat de Girona de la subvenció sol·licitada 

(95.000 €), destinada al finançament de la Càtedra Roses d'arqueologia i patrimoni 

arqueològic, a preveure per a l'anualitat 2018, així com la proposta de conveni que la 

regula.  

- Aquesta subvenció compleix les finalitats del contingut normatiu del Pla del catàleg, 

articles 12, 15 i 16 quant a foment, col·laboració, ajut econòmic i tècnic entre els ens 

públics i privats amb la finalitat de conservar i valorar el patrimoni municipal.  

 

6. En data 16 d'octubre de 2017, RE 19267/17 la Universitat de Girona demana que 

l'abonament de la subvenció (95.000 €) es realitzi en dos pagaments: un pagament a 

compte de 65.000 € corresponent al 70% de la subvenció, i el 30% restant una vegada 

justificada la realització total de l'activitat subvencionada (i motiva la petició 

d'avançament).  

 

7. Amb data 18 d'octubre de 2017 l'arquitecte municipal informa (com a complement del 

seu informe de 9 d'octubre de 2017), favorablement l'atorgament de la subvenció 

demanada i l'avançament sol·licitat amb RE 19267/16.10.2017.  

 

8. Amb data 18 d'octubre de 2017 els serveis jurídics municipals informen i formulen una 

proposta de resolució, tant pel que fa al conveni regulador del funcionament de la càtedra 

com pel que fa al conveni regulador de subvencions. Concretament informen 

favorablement els esmentats convenis i el procediment a seguir per a la seva aprovació.  

 

9. Amb data 18 d'octubre de 2017 la interventora accidental informa favorablement; 

segons el mateix informe, tenint en compte que pel que fa a la despesa corresponent a 

l’exercici 2018 haurà de tenir caràcter de tramitació anticipada, i, d’acord amb l’article 174 

de la LRHL, tant aquesta com la dels exercicis futurs quedaran condicionades 
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suspensivament a l’existència de crèdit adequat i suficient en els respectius 

pressupostos. 

 

10. El dia 23 d’octubre de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de dret  

 

Primer. Articles 55 i 57 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim 

local (BOE núm. 80, de 03.04.1985).  

 

Segon. Reial decret legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual s'aprova el text refós 

de la Llei de contractes del sector públic (BOE 276, de 16.11.2011).  

 

Tercer. Article 304.2 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament 

d’obres, activitats i serveis dels ens locals -ROAS- (DOGC núm. 2066, de 23.06.1995).  

 

Quart. Article 141 de la Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de règim jurídic del sector públic (BOE 

núm. 236, de 02.10.2015).  

 

Cinquè. Articles 82, 83 i 86 de la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del procediment 

administratiu comú de les administracions públiques (BOE núm. 236, de 02.10.2015).  

 

Sisè. Llei 38/2003, de 17 de novembre, general de subvencions (BOE núm. 276, de 

18.11.2003), i el Reial decret 887/2006, de 21 de juliol, pel qual s'aprova el reglament de 

l'esmentada llei (BOE núm. 176, de 25.07.2006).  

 

Setè. Bases reguladores per a la concessió de subvencions municipals exercici 2017 

(BOP núm. 12, de 18.01.2017).  

 

Vuitè. L'òrgan de resolució és el Ple de l'Ajuntament, atès l'article 22.2.d) i 49 de la Llei 

7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local (BOE núm. 80, de 

03.04.1985).   
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A proposta del regidor responsable de l’Àrea d’Urbanisme i de Medi Ambient, senyor 

Carles Pàramo, s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Aprovar inicialment el conveni de col·laboració entre la Universitat de Girona i 

l'Ajuntament de Roses pel qual es crea la càtedra Roses d'arqueologia i patrimoni 

arqueològic.  

 

2. Sotmetre l'expedient a informació pública i audiència als interessats, per un termini de 

vint dies, mitjançant anunci en el Butlletí Oficial de la Província, en un dels diaris de major 

difusió de la regió i a l'e-tauler de la web municipal (www.roses.cat), per tal que les 

persones interessades puguin presentar les reclamacions i els suggeriments que 

considerin pertinents.  

 

En el supòsit que no es presentin reclamacions o suggeriments durant el període 

d'informació pública, l'esmentat conveni s'entendrà aprovat definitivament sense 

necessitat d'adoptar cap altre acord.  

 

3. Facultar a l'alcaldessa la signatura del conveni.  

 

4. Comunicar-ho al Departament d'Intervenció per al seu coneixement i efectes.  

 

5. Notificar-ho a la Universitat de Girona, per al seu coneixement i efectes, informant-los 

que aquest és un acte de tràmit, no definitiu en via administrativa i, per tant, no és 

susceptible de recurs. Exp.: 2017/008869 

 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Carles Pàramo.- Llegeix la proposta del regidor que acompanya a la proposta: 

“El municipi de Roses compta amb un patrimoni històric excepcional en el qual destaca la 

Ciutadella, el castell de la Trinitat i el poblat visigòtic del Puig Rom de titularitat municipal. 

A més, dins del terme municipal s’hi troba un nombre important de jaciments arqueològics 
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i elements arquitectònics d’interès històric i monumental. Tots aquests elements o espais 

catalogats com a bé cultural d’interès nacional o bé cultural d’interès local estan recollits 

en el Pla especial del catàleg de patrimoni d’edificis i béns d’interès en el terme municipal 

de Roses. 

 

La Llei de bases de règim local, modificada per la Llei de racionalització i sostenibilitat de 

les administracions locals, atribueix als  municipis a l’apartat a) Urbanisme com a 

competència pròpia la de protecció i gestió del patrimoni històric. També la de promoció 

de l’activitat turística d’interès i àmbit local i la de promoció de la cultura i els equipaments 

culturals – aquesta en l’apartat m). 

Des del 1986, any en què es va fer efectiva la creació de la Ciutadella, l’Ajuntament ha 

complert amb escreix l’obligació de preservar i millorar aquest patrimoni. El llibre ‘La 

Ciutadella de Roses. 30 anys de patrimoni de titularitat municipal’ no és més que el recull 

de tots els esforços realitzats fins al moment. 

 

Vist tot l’esforç que en restauració i adequació d’espais s’ha dut a terme fins ara, és el 

moment de fer un pas tan important com va ser el de redactar i aprovar el Pla director de 

la Ciutadella de 1993, donant un impuls important al nostre patrimoni en el seu basant 

arqueològic. L’Ajuntament de Roses compta amb un equip professional important dins de 

l’Àrea d’Urbanisme; arquitectes, enginyers i altres que li permeten afrontar els reptes de 

futur pel que fa a la projecció i execució de les obres necessàries i la gestió i 

manteniment posterior de les instal·lacions.  

 

No passa el mateix pel que fa al patrimoni arqueològic. És en aquest sentit i, sempre, en 

exercici de les competències pròpies de salvaguarda i gestió del patrimoni històric i 

promoció cultural i turística que es proposa establir una col·laboració estable amb 

l’Universitat de Girona la qual, seguint el principi de viabilitat i sostenibilitat econòmica, 

pot oferir la millor direcció de totes aquelles qüestions relacionades amb el patrimoni 

arqueològic, amb la garantia de rigor acadèmic i lliure de qualsevol tipus de personalisme. 

 

Des de fa temps, la Universitat de Girona ofereix als ajuntaments de les nostres 

comarques la possibilitat de crear càtedres específiques per atendre aquelles activitats 

d’interès o competència municipals les quals, com és el cas, necessiten un esforç tècnic o 

científic que només es pot trobar en el món universitari. 
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Arqueologia i patrimoni i la seva difusió cultural i turística són les necessitats municipals 

que la càtedra està en condicions de cobrir. Les actuacions arqueològiques i la difusió 

cultural i turística d’aquestes mitjançant l’organització de campus, seminaris o simposis 

d’abast nacional i internacional, la convocatòria de beques d’estudi i la producció de 

publicacions específiques són, també, encàrrecs que la càtedra ha de cobrir. És 

igualment important, considerant el patrimoni històric com un recurs turístic de primer 

ordre convocant estades internacionals les quals han de servir per a difondre el nostre 

atractiu turístic en el món universitari de dins i fora de Catalunya. 

 

És per això que, com a regidor i primer tinent d’alcalde, responsable del Departament 

d’Urbanisme i Medi Ambient proposa la promoció i l’acord de creació de la càtedra 

d’arqueologia i patrimoni arqueològic de Roses de la Universitat de Girona, ens que ha 

estat creat, ja, per la Universitat de Girona el 25 de maig passat. Les seves funcions són 

realitzar i fomentar activitats i accions en l’àmbit de l’arqueologia que generin 

coneixement a partir del qual es millori la conservació, gestió i promoció del patrimoni 

arqueològic; organitzar formació específica no reglada; organitzar jornades de difusió, 

reflexió i debat; editar publicacions que impulsin la transferència de coneixement i 

transferir el propi coneixement. 

 

El director de la càtedra serà nomenat pel rector d’entre el professorat permanent de la 

Universitat de Girona, amb dedicació a temps complet, previ acord amb els patrons de la 

càtedra. El complement econòmic que pugui percebre per la seva activitat de direcció de 

la càtedra, s’ajustarà a allò previst al Reglament de càtedres que anirà a càrrec de la 

pròpia Universitat. 

 

A més a més està previst encarregui i nomeni un director de la càtedra. Així com crear un 

organisme – la comissió de seguiment – en el qual, l’Ajuntament estarà convidat per ser-

hi present a l’hora de decidir i de gestionar el patrimoni que tingui.  

 

No cal dir que aquesta és una oportunitat que se’ns brinda a l’Ajuntament de Roses, que 

dóna una dimensió acadèmica important a tots els nivells de la nostra arqueologia, 

posada tota d’una manera uniforme i valorada dins d’aquest món universitari i acadèmic, 

nacional i internacional. La Universitat de Girona, és un sistema que ja té establert en 
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molts altres ajuntaments. A tota la demarcació de Girona, té més de vint càtedres de tot 

tipus: turístic, econòmic – a St. Hilari sobre el tema de les aigües -; de gastronomia a 

Calonge; amb l’Ajuntament de Girona té dos o tres càtedres; amb el de Figueres segur en 

té dos, etc. 

 

Les activitats són despeses diverses de funcionament: enviaments postals; edició digital 

de periodicitat anual; realització de seminaris i conferències; curs internacional 

d’arqueologia medieval i moderna – internacional que vol dir que cada any es farien unes 

campanyes a les quals si convidarien altres universitats de dins i fora de Catalunya.  

 

Aquesta càtedra ens l’asseguren per un període tan llarg com es vulgui perquè seran 

unes subvencions que s’aniran renovant any rere any, no representen cap hipoteca per 

l’Ajuntament de Roses però que donen aquesta dimensió que ens falta. Pel que fa a la 

gestió tenim enginyers i tècnics; per a la projecció i execució d’obres de manteniment i 

rehabilitació tenim arquitectes però en el camp que és la investigació arqueològica on els 

ajuntaments tenim vetada i no podem exercir, és aquí on, amb aquest recurs del conveni i 

la creació d’aquesta càtedra, podem complementar tot el que fa referència al nostre 

patrimoni històric. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Èric Ibáñez.- Tot i que la figura de l’arqueòleg municipal ens agrada i, de fet, ja 

l’havíem tingut fins al 2011. Recordo que quan teníem aquesta figura es va construir un 

laboratori i uns magatzems a la Ciutadella que, des de llavors, estan en dessús. Per tant, 

donar un impuls nou a la investigació del nostre patrimoni, estudiar-lo i poder aprofitar tots 

aquests espais. Ens sembla una bona alternativa que es faci a través d’aquesta càtedra. 

Per tot això votarem a favor de la proposta i aprofito per dir que també votarem a favor 

del proper punt que tracta sobre el mateix tema. 

 

Només afegir una pregunta referent al punt 6è del Conveni, en el darrer paràgraf diu: 

‘Igualment la Universitat de Girona podrà cercar aportacions pel finançament de la 

càtedra, per part de tercers, persones físiques o jurídiques disposades a col·laborar en la 

consecució dels objectius que es proposen.’ La pregunta és saber si la Universitat 
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aconsegueix aquest fons de finançament, els diners que aportessin restarien de 

l’aportació que fa l’Ajuntament o com funciona.    

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sr. Antonio Rodríguez.- Nosaltres estem a favor i coincidim en el tema que hem incidit 

abans. És a dir, l’Ajuntament de Roses en cert sentit és petit i té estructures concretes per 

fer moltes coses que són petites. Té tècnics per cada cosa, no som un gran Ajuntament 

en aquest sentit. L’Àrea de Patrimoni, hi va haver un moment que sí que tenia un 

arqueòleg, perquè consideraven que, malgrat això, l’Ajuntament havia de tenir criteri propi 

més enllà del que un arquitecte pugui definir. Entenem que determinats tècnics, entenen 

sobre obres concretes, però pels casos d’arqueologia i història ens semblava que el què i 

el com era important tenir criteri municipal de tècnics en patrimoni. 

 

L’aportació de les universitats és una manera d’ajudar a que això també succeeixi, hi hagi 

criteri i vagi més enllà d’opinions de polítics els quals de vegades tenim criteri i de 

vegades no i hem de ser capaços d’anar a buscar-lo on no el tenim. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- La paraula cultura és maca, la paraula patrimoni és maca i, a 

més a més, si hi barregem el nom de Roses és fantàstic.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- En principi estava d’acord amb la mateixa consulta que ha fet el 

senyor Èric Ibáñez. El següent punt és aprovar la proposta econòmica i crec que hi ha un 

informe favorable per part de la interventora. Donat que, en principi el conveni és 

prorrogable i s’haurà de veure any rere any si funciona i si és positiu, crec que val la pena 

intentar-ho per la qual cosa, el nostre vot serà favorable. 
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INTERVENCIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Carles Pàramo.- Gràcies per l’acollida. Dir que aquesta clàusula sí que la vàrem fer 

posar nosaltres perquè la Universitat estan acostumats a buscar subvencions i 

l’Ajuntament també s’apunta a buscar-ne. De fet, ja ens hem mogut amb alguna fundació 

d’aquestes que hi ha a nivell català i que tenen fons per aquestes coses. 

 

El que hi ha i que no queda escrit és un pacte. Com que la comissió que ha d’organitzar 

aquesta càtedra hi ha la representació municipal, els diners que aportin ells, poden 

decidir ampliar les activitats i dir que aquesta ampliació és a benefici – com ha dit el 

senyor Àlvarez Cunyat – del nom de Roses. Per altra banda amb els diners que 

aconsegueixi l’Ajuntament de Roses podrem decidir si són per rebaixar l’aportació 

municipal o també per augmentar. 

 

Aquest pressupost de la càtedra, a part d’aquests coneixements científics i aquesta 

transferència, de la Universitat cap a la societat civil, hem d’entendre que té tres besants: 

la de manteniment de l’obligació que ens marca la llei de mantenir el nostre patrimoni 

històric; un cultural, en el qual el regidor de Cultura pot, orgullosament, ensenyar 

culturalment per consum intern i extern, i alhora té aquest component turístic. Per això els 

cursos internacionals perquè a nosaltres – m’hi incloc, amb el professor Gurg i amb totes 

les persones que hem estat parlant de la Universitat de Girona - ens faria molta il·lusió 

que sortís la notícia a Toulouse parlant de Roses i que no parlés de platja i gastronomia 

sinó que parlés de Roses com un interès dels estudiants de Toulouse que estan fent una 

campanya d’excavacions a Roses.  

 

D’aquesta manera, entrar allà i vendre’ns subliminalment no deixa de ser publicitat per 

una destinació turística i s’associa no només a allò propi del turisme – que està molt bé – 

sinó també a un component d’atractiu cultural. És aquesta manera transversal que 

estàvem dient quan hem parlat de l’institut municipal de patrimoni històric. Per tant no 

està escrit però el que trobin ells de fora ho podran utilitzar ells i si ho utilitzen a favor de 

la càtedra, fantàstic i el que fem nosaltres també ho decidirem nosaltres. Però això ho 

decidiran els futurs governs.  
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Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 

proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

      

15.- Conveni regulador referent a la concessió de subvenció a la Universitat de 

Girona per a la Càtedra Roses d'arqueologia i patrimoni arqueològic 

 

El senyor Carles Pàramo, responsable de l'Àrea d'Urbanisme, presenta la proposta 

d'acord del tenor literal següent: 

 

Identificació de l'expedient 

 

Conveni regulador referent a la concessió de subvenció a la Universitat de Girona per a la 

Càtedra Roses d'arqueologia i patrimoni arqueològic. 

 

Antecedents 

 

1. Amb data 25 de febrer de 2017 el regidor responsable de les Àrees d'Urbanisme i de 

Medi Ambient signa una memòria en la qual proposa la promoció i l'acord de creació de la 

Càtedra d'arqueologia i patrimoni arqueològic Roses de la Universitat de Girona. 

 

2. La Universitat de Girona, per acord del seu Consell de Govern de data 25 de maig de 

2017, acorda la creació de la Càtedra Roses d'arqueologia i patrimoni arqueològic que 

tindrà com objecte l'estudi, el foment de la recerca, la divulgació i la realització d'activitats 

de formació en l'àmbit de l'arqueologia i el patrimoni arqueològic; acord que serà efectiu a 

partir de l'entrada en vigor d'un conveni de col·laboració entre la Universitat de Girona i 

l'Ajuntament de Roses pel qual es creï l'esmentada càtedra. 

 

3. Arran d'això, es redacta un esborrany de conveni de col·laboració entre la Universitat 

de Girona i l'Ajuntament de Roses pel qual es crea l'esmentada càtedra. 
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Segons la clàusula primera d'aquest conveni, la Càtedra Roses d'arqueologia i patrimoni 

arqueològic tindrà per missió la transferència de coneixement en l'àmbit de l'arqueologia 

com a mitjà per millorar la conservació, gestió i promoció del patrimoni arqueològic, 

especialment en l'àmbit local. 

 

Segons la clàusula sisena d'aquest conveni: 

- Per al finançament de les activitats de la Càtedra la Universitat de Girona, a través de la 

Fundació Girona, Universitat i Futur, aportarà la quantitat de 4.000 € per a l'any 2018 i 

successius. La Universitat de Girona assumirà també el cost de la dedicació en hores de 

la direcció de la càtedra, i el cost derivat de la col·laboració en la gestió administrativa de 

les activitats desenvolupades per la càtedra. 

- Amb la mateixa finalitat la Universitat de Girona sol·licitarà anualment una subvenció a 

l'Ajuntament de roses, que serà objecte del pertinent conveni regulador. La subvenció 

prevista per a l'any 2018 i successius és de 95.000 €, condicionada a l'existència de 

crèdit adequat i suficient en els respectius pressupostos.  

 

4. En data 7 de setembre de 2017, RE 16991/17, la Universitat de Girona sol·licita una 

subvenció de 95.000 € per a la Càtedra Roses d'arqueologia i patrimoni arqueològic i 

exercici 2018. Adjunta a la sol·licitud memòria de l'activitat amb un pressupost de 

despeses i d'ingressos previstos d'un import de 99.000 €. 

 

5. Es redacta un esborrany de conveni regulador referent a la concessió de subvenció a 

la Universitat de Girona per a la Càtedra Roses arqueologia i patrimoni arqueològic. 

 

Segons la clàusula cinquena de l'esmentat conveni, l'aportació de l'Ajuntament de Roses 

en concepte de subvenció serà de 95.000 € per a l'any 2018. El seu abonament a la 

universitat de Girona es realitzarà en dos pagaments: 

- Un primer pagament a compte del 70% de la subvenció a l'inici de l'activitat. 

- I un segon pagament del 30% restant, una vegada justificada la realització total de 

l'activitat subvencionada, d'acord amb el que preveu la clàusula sisena d'aquest mateix 

conveni (referent a la justificació). 

 

6. Amb data 9 d'octubre de 2017 l'arquitecte municipal informa amb les següents 

conclusions: 
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- Favorablement l'atorgament a la Universitat de Girona de la subvenció sol·licitada 

(95.000 €), destinada al finançament de la Càtedra Roses d'arqueologia i patrimoni 

arqueològic, a preveure per a l'anualitat 2018, així com la proposta de conveni que la 

regula. 

- Aquesta subvenció compleix les finalitats del contingut normatiu del Pla del catàleg, 

articles 12, 15 i 16 quant a foment, col·laboració, ajut econòmic i tècnic entre els ens 

públics i privats amb la finalitat de conservar i valorar el patrimoni municipal. 

 

7. A l'expedient consta el Certificat de l'Agència Tributària, de data 13 d'octubre de 2017, 

conforme la Universitat de Girona està al corrent de les obligacions tributàries.  

 

8. A l'expedient consta el Certificat de la Seguretat Social, de data 13 d'octubre de 2017, 

conforme la Universitat de Girona està al corrent de les obligacions amb aquest 

organisme. 

 

9. En data 16 d'octubre de 2017, RE 19267/17 la Universitat de Girona demana que 

l'abonament de la subvenció (95.000 €) es realitzi en dos pagaments: un pagament a 

compte de 65.000 € corresponent al 70% de la subvenció, i el 30% restant una vegada 

justificada la realització total de l'activitat subvencionada. En el mateix escrit fonamenten 

el motiu de sol·licitud d'aquest avançament en el fet que és del tot imprescindible per 

poder realitzar les activitats programades per l'esmentada càtedra (detallades a la 

memòria presentada amb la sol·licitud de subvenció) i poder finançar el seu funcionament 

ordinari. 

 

10. Amb data 18 d'octubre de 2017 l'arquitecte municipal informa (com a complement del 

seu informe de 9 d'octubre de 2017), favorablement l'atorgament de la subvenció 

demanada  i  l'avançament sol·licitat amb RE 19267/16.10.2017. 

 

Segons el mateix informe, tal com assenyala la Memòria del regidor responsable de 

l'Àrea d'Urbanisme de 25 de febrer de 2017, des de fa temps la Universitat de Girona 

ofereix als ajuntaments de les comarques de Girona la possibilitat de crear càtedres 

específiques per a atendre aquelles activitats d’interès o competència municipal les quals, 

com és el cas, necessiten un esforç tècnic o científic que només es pot trobar en el món 
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universitari. Per la qual cosa, i atesa aquesta especificitat, es fa difícil que es pugui fer 

una convocatòria de pública concurrència.  

 

11. Amb data 18 d'octubre de 2017 els serveis jurídics municipals informen i formulen una 

proposta de resolució, tant pel que fa al conveni regulador del funcionament de la Càtedra 

com pel que fa al conveni regulador de subvenció per a l'esmentada Càtedra. 

Concretament informen favorablement ambdós convenis i el procediment a seguir per a la 

seva aprovació. 

 

12. Amb data 18 d'octubre de 2017 el regidor responsable de les Àrees d'Urbanisme i de 

Medi Ambient signa una pre-proposta per a la Comissió Informativa. 

 

13. Amb data 18 d'octubre de 2017 la interventora accidental signa el revisat i conforme 

de l'esmentada proposta, condicionada suspensivament a l'existència de crèdit adequat i 

suficient en el pressupost per a l'exercici 2018. 

 

14. El dia 23 d’octubre de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer. Articles 55 i 57 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim 

local (BOE núm. 80, de 03.04.1985). 

 

Segon. Reial decret legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual s'aprova el text refós 

de la Llei de contractes del sector públic (BOE 276, de 16.11.2011). 

 

Tercer. Article 304.2 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament 

d’obres, activitats i serveis dels ens locals  -ROAS- (DOGC núm. 2066, de 23.06.1995). 

 

Quart. Article 141 de la Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de règim jurídic del sector públic (BOE 

núm. 236, de 02.10.2015). 

 

Cinquè. Articles 82, 83 i 86 de la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del procediment 

administratiu comú de les administracions públiques (BOE núm. 236, de 02.10.2015). 
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Sisè. Llei 38/2003, de 17 de novembre, general de subvencions (BOE núm. 276, de 

18.11.2003), i el  Reial decret 887/2006, de 21 de juliol, pel qual s'aprova el reglament de 

l'esmentada llei (BOE núm. 176, de 25.07.2006). 

 

Setè. Bases reguladores per a la concessió de subvencions municipals exercici 2017 

(BOP núm. 12, de 18.01.2017).  

 

Vuitè. L'òrgan de resolució és el Ple de l'Ajuntament, atès l'article 22.2.d) i 49 de la Llei 

7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local (BOE núm. 80, de 

03.04.1985). 

  

A proposta del regidor responsable de l’Àrea d’Urbanisme i de Medi Ambient, senyor 

Carles Pàramo, s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Aprovar inicialment el conveni regulador referent a la concessió de subvenció a la 

Universitat de Girona per a la Càtedra Roses d'arqueologia i patrimoni arqueològic. 

 

2. Concedir a la Universitat de Girona una subvenció de 95.000 € per a l'any 2018 per a la 

realització, en el marc de la Càtedra Roses arqueologia i patrimoni arqueològic, de les 

activitats d'estudi, foment de la recerca, divulgació i formació en l'àmbit de l'arqueologia i 

el patrimoni arqueològic. 

 

3. Aprovar la despesa de 95.000 € a favor de la Universitat de Girona, amb caràcter de 

tramitació anticipada, condicionada suspensivament a l'existència de crèdit adequat i 

suficient en el pressupost de l'exercici 2018, amb càrrec a l'aplicació pressupostària 18 50 

3361 4850100. 

 

4. Concedir al beneficiari de la subvenció un pagament a compte d'un import de 66.500 € 

corresponent al 70% de la subvenció atorgada atesos els motius que exposa la 

Universitat de Girona en el seu escrit amb RE 19267/16.10.2017 i l'informe favorable del 

tècnic municipal; els motius es fonamenten en el fet que l'avançament és del tot 
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imprescindible per poder realitzar les activitats programades per l'esmentada Càtedra 

(detallades a la memòria presentada amb la sol·licitud de subvenció) i poder finançar el 

seu funcionament ordinari. 

 

Els punts 2, 3 i 4 de la part resolutiva d'aquest acord quedaran condicionats 

suspensivament a l'aprovació definitiva del conveni. 

 

5. Sotmetre l'expedient a informació pública i audiència als interessats, per un termini de 

trenta dies, mitjançant anunci en el Butlletí Oficial de la Província, en un dels diaris de 

major difusió de la regió i a l'e-tauler de la web municipal (www.roses.cat), per tal que les 

persones interessades puguin presentar les reclamacions i els suggeriments que 

considerin pertinents. 

 

En el supòsit que no es presentin reclamacions o suggeriments durant el període 

d'informació pública, l'esmentat conveni s'entendrà aprovat definitivament sense 

necessitat d'adoptar cap altre acord. 

 

6. Facultar a l'alcaldessa la signatura del conveni. 

 

7. Nomenar a Carles Victòria Planas, arquitecte municipal, com a responsable del 

seguiment del projecte. 

 

8. Informar a la Universitat de Girona que l'Ajuntament publicarà l'atorgament de 

l'esmentada subvenció a la Base de Dades Nacional i en el Portal de la transparència, tot 

això en compliment dels articles 20 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, general de 

subvencions i l'article 15 de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de transparència, accés 

a la informació pública i bon govern. 

 

9. Comunicar-ho al Departament d'Intervenció per al seu coneixement i efectes. 

 

10. Notificar-ho a la Universitat de Girona, per al seu coneixement i efectes, informant-los 

que aquest és un acte de tràmit,  no definitiu en via administrativa i, per tant, no és 

susceptible de recurs.  Exp.: 2017/007936 
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EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Carles Pàramo.- Sembla que són molts diners però aquí hi entren el curs internacional 

d’arqueologia medieval i moderna que són 39.000 euros; els treballs tècnics i informes 

vinculats a l’activitat són 4.000 euros; realització de seminaris i conferències, 6.000 euros; 

edició digital de periodicitat anual, 4.500 euros; despeses diverses de funcionament, 

1.400 euros; adquisició i conservació de material, 1.000 euros, i la contractació d’un 

tècnic per part de la càtedra – és a dir, no una persona que ja està treballant per la 

universitat sinó un tècnic que es contractarà a concurs – 41.000 euros.  

 

Com he dit, semblen molts diners però entenem que el retorn és més que proporcionat. 

Alhora, si qualsevol d’aquestes despeses no s’executen – com fem amb totes les 

subvencions que l’Ajuntament acorda, sigui per clubs, entitats culturals o pel que sigui – 

es rebaixarà, ja que no són diners que es donin sense més sinó que, amb prèvia 

justificació – en aquest cas vindrà avalada per un interventor d’un organisme públic com 

és la Universitat de Girona – amb aquest aspecte podem estar molt tranquils.  

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 

proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

16.- Proposta relativa a la modificació dels estatuts de la societat "Gestió 

Mediambiental de Roses, SL (Rosesnet)" per mantenir l'activitat de la societat per a 

la prestació del servei de residus sòlids urbans i de neteja viària fins a l'inici del 

servei per part del nou contractista. 

 

El senyor Juan M. Fernández, responsable de l'Àrea d’Infraestructures i Serveis Públics, 

presenta la proposta d'acord del tenor literal següent 

 

Identificació de l’expedient  

 

Proposta relativa a la modificació dels estatuts de la societat “Gestió Mediambiental de 

Roses, SL (ROSESNET)”, per mantenir l’activitat de la societat per a la prestació del 
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servei de residus sòlids urbans i de neteja viària fins a l’inici del servei per part del nou 

contractista. 

 

Antecedents 

 

1. Expedient núm 4364/2000 de constitució de la societat d’economia mixta per a la 

prestació dels serveis de recollida i transport dels residus sòlids urbans, 

anomenada Gestió Mediambiental, SL (ROSESNET), en el que consten els 

acords en les dates següents: 

 

 29.12.2000, acord de Ple d’aprovació definitiva de la constitució i dels estatuts de 

la societat d’economia mixta “Gestió Mediambiental de Roses, SL (ROSESNET)” 

per a la prestació dels serveis públics de recollida i transport dels residus sòlids 

urbans, la gestió selectiva de les fraccions de residu sòlid, la construcció i gestió 

del centre de deixalleria municipal, els serveis de neteja viària i de platges i 

aquells altres relacionats amb aquests que l’Ajuntament li encarregui, per una 

durada de setze anys a partir de l’atorgament de la corresponent escriptura de 

constitució. 

 

 29.12.2000, acord de Ple de resolució del concurs convocat per a la selecció del 

soci privat per constituir la societat d'economia mixta, mitjançant la selecció de 

l'empresa Tractaments Alt Empordà SL. 

 

2. Escriptura pública de constitució de la societat d'economia mixta "Gestió 

Mediambiental de Roses, SL (ROSESNET)", fundada per l'Ajuntament de Roses i 

l'entitat mercantil "Tractaments Alt Empordà SL", de data 3 de gener de 2001. 

 

3. Acord del Ple de 25 de juliol de 2016 en què s’acordà modificar l’article 3 dels 

Estatuts Socials de l’esmentada societat, en el sentit d'incorporar l'obligació 

establerta a l'article 235 del ROAS  de continuar prestant la societat contractista 

els serveis públics que constitueixen el seu objecte social, fins que un altre 

contractista es faci càrrec de la seva realització, a fi de garantir la continuïtat en la 

prestació dels esmentats serveis, i amb un màxim de fins al 31 de desembre de 

2017. 
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4. S’ha instruït expedient per part dels Departaments d'Infraestructures i Serveis 

Públics i de Contractació,  per  a la contractació del “Servei de recollida i transport 

dels residus sòlids urbans, de neteja viària i de platges i de gestió de la deixalleria 

municipal», mitjançant procediment obert, amb tramitació de licitació anticipada i 

subjecte a regulació harmonitzada. Aquesta licitació, en tractar-se d’un contracte 

que, per raó de la quantia, està subjecte a regulació harmonitzada, es preveu que 

en compliment dels terminis legals d’aquest procediment  la nova empresa 

contractista que resulti no podrà iniciar els serveis abans del segon trimestre de 

2018, per la qual cosa procedeix ampliar la durada màxima prevista a l’article 3 

dels Estatuts de la Societat d’Economia Mixta Rosesnet fins a l’1 de juliol de 2018.   

 

 5.  El dia 23 d’octubre de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen 

favorable. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer. És d'aplicació la normativa següent: 

 

1. Articles 188.3.e), 228 a 242 i 282 a 296 del Reglament d'obres, activitats i serveis 

dels ens locals de Catalunya (ROAS), aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny. 

2. Article 154 a 170 del text refós de la Llei de contractes de les Administracions 

Públiques, aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2000, de 16 de juny. 

3. Els estatuts de la societat aprovats per la Corporació. 

4. El plec de clàusules administratives particulars que van regir el concurs convocat 

per a la selecció del soci privat per constituir la societat d'economia mixta. 

5. Articles 285 i següents del text refós de la Llei de societats de capital, aprovat per 

Reial decret Legislatiu 1/2010, de 2 de juny. 

 

Segon. L'article tercer dels estatuts de la societat estableix:  La durada de la societat, 

s'estableix en setze anys a partir de l'atorgament de la corresponent escriptura de 

constitució, data en què començaran les seves activitats socials. 

En tot cas aquesta durada s’estendrà, i la societat estarà obligada a mantenir la prestació 

dels serveis per raons d'interès públic, fins que el nou adjudicatari es faci càrrec 
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d'aquests. Aquesta situació transitòria tindrà una durada màxima de fins al 30.06.2018. 

Un cop expirat el termini establert o el transitori previst, totes les instal·lacions, els béns i 

els materials integrants dels serveis revertiran, en condicions normals d'ús a l'Ajuntament 

de Roses, sense que això generi cap dret d'indemnització i sense perjudici del sistema 

d'amortització de la part privada dels capitals socials que preveuen aquests Estatuts. 

 

Tercer. L'article 235 del ROAS, que regula la forma de gestió indirecta dels serveis 

públics locals i d'aplicació a les societats mercantils de capital mixt creades per la 

prestació de serveis públics locals, estableix l'obligació del contractista en el supòsit 

d'extinció del contracte (compliment del termini establert), de continuar prestant el servei 

fins que un altre es faci càrrec de la gestió. 

 

Quart. L'òrgan competent per l'adopció de l'acord municipal de modificació dels estatuts 

societaris és el Ple de la corporació. Per la seva banda la societat haurà d'aprovar la 

modificació dels seus estatuts d'acord amb el procediment que s'estableix en els articles 

285 i següents del text refós de la Llei de societats de capital, essent l'òrgan societari 

competent la Junta General. 

 

A proposta del regidor responsable de l’Àrea dÌnfraestructures i Serveis Públics, senyor 

Juan M. Fernández, s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Modificar els Estatuts Socials  de la societat d’Economia  Mixta «Gestió 

Mediambiental de Roses SL (Rosesnet)», en el sentit d'incorporar en el seu article 

tercer l'obligació establerta a l'article 235 del ROAS, de l'obligació de continuar 

prestant la societat contractista els serveis públics que constitueixen el seu objecte 

social, fins que un altre contractista es faci càrrec de la seva realització, a fi de 

garantir la continuïtat en la prestació dels esmentats serveis. 

 

La nova redacció de l'article tercer serà la següent: 

 

"Article 3r. INICI DE LES OPERACIONS I DURADA DE LA SOCIETAT 
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La durada de la societat, s'estableix en setze anys a partir de l'atorgament de la 

corresponent escriptura de constitució, data en què començaran les seves activitats 

socials. 

 

En tot cas aquesta durada s’estendrà, i la societat estarà obligada a mantenir la 

prestació dels serveis per raons d'interès públic, fins que el nou adjudicatari es faci 

càrrec d'aquests. Aquesta situació transitòria tindrà una durada màxima de fins al 

30.06.2018. 

 

Un cop expirat el termini establert o el transitori previst, totes les instal·lacions, els 

béns i els materials integrants dels serveis revertiran, en condicions normals d'ús a 

l'Ajuntament de Roses, sense que això generi cap dret d'indemnització i sense 

perjudici  del sistema d'amortització de la part privada dels capitals socials que 

preveuen aquests Estatuts."» 

 

2. Autoritzar a la Junta General de la societat per a què al seu torn adopti l'acord de 

modificació dels Estatuts socials en els mateixos termes que aquest acord i es 

procedeixi a la realització de les gestions pertinents per a l'efectivitat de l'acord. 

 

3. Notificar l'adopció d'aquest acord a la societat ROSESNET. 

 

4. Comunicar aquest acord als departaments d'Intervenció, Infraestructures i Serveis 

Públics, Contractació i Premsa. Exp.: 2016/003856  

 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Juan M. Fernández.- S’ha hagut de modificar perquè no contemplava aquests sis 

mesos que els donem de més.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  
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Sra. Verònica Medina.- Per continuar amb la mateixa línia que en el punt anterior, farem 

una abstenció. 

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- En el punt anterior he oblidat contestar el perquè tant per cent 

econòmic. Els estudis dels costos econòmics estan fets per un economista extern que 

ens ho va presentar i estan molt ajustats al que el servei necessita. Per tant, entenem que 

una baixa no es correspondria als costos que té aquest servei realment i el que volem 

primar és la qualitat del servei. Per això es puntua molt més totes les condicions 

específiques.  

 

 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

 

Vots a favor: NOU (9) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc Danés, 

Anna Jorquera, Manel Escobar, Àngel Tarrero, Francesc Giner i Fèlix Llorens. 

 

Vots en contra: CAP (0)  

 

Abstencions: SET (7) Joan Plana (art. 100.4), Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard 

Teixidó, Olga Simarro, Antonio Rodríguez, José M. Alvarez i José A. Valdera.  

 

 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta 

tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

17.- El grup municipal del Partit dels Socialistes de Catalunya a Roses presenta la 

moció en defensa de la Filosofia a l'ensanyament. 

 

Identificació de l’expedient 
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Proposta relativa a l’aprovació de la moció del grup municipal del Partit dels Socialistes 

de Catalunya en defensa de la Filosofia a l’Ensenyament. 

 

Antecedents 

 

1. Proposta relativa a l’aprovació de la moció del grup municipal del Partit dels 

Socialistes de Catalunya en defensa de la Filosofia a l’Ensenyament. 

 

 “El passat 6 de setembre, en una carta adreçada a les direccions dels centres d’educació 

secundària, la secretària del Consell interuniversitari de Catalunya (CIC), Mercè Jou, 

informà dels canvis a les Proves d’Accés a la Universitat (PAU) per al 2018, entre els 

quals destaca que l’assignatura d’Història de la Filosofia serà avaluada a la fase 

específica, deixant de ser considerada una matèria comuna a totes les modalitats del 

Batxillerat.  

 

Que la Història de la Filosofia no formi part de les matèries comunes, la relega i arracona 

com a una matèria optativa. Aquesta decisió unilateral implica un altre pas per aplicar la 

LOMCE -la “Llei Wert”- a Catalunya, decisió que no ha estat consensuada ni debatuda 

amb les parts implicades, però que es pretén cínicament que s’adopti ara “amb la 

complicitat de tots els àmbits implicats, l’universitari i el d’educació secundària”, malgrat 

que un dels suposats objectius explícits de la Llei 12/2009, d’educació de Catalunya 

(LEC) és “Capacitar els alumnes per a comprendre llur entorn i per a relacionar-s’hi d’una 

manera activa, crítica, cooperativa i responsable” (art. 52, 2b). El CIC pretén deixar la 

Història de la Filosofia fora de les matèries comunes tot i les reiterades resolucions del 

Parlament de Catalunya que insisteixen en la importància de l'ensenyament de la Història 

de la Filosofia per a tot alumnat i malgrat també que les mateixes autoritats educatives 

catalanes s'han oposat a la supressió del seu caràcter comú que estableix la LOMCE. 

 

El CIC argumenta que cal avançar cap a unes proves “més competencials”, en una prova 

que ja avalua competències tan crucials com identificar les idees principals d’un text, 

redactar un text argumentatiu o definir conceptes clau de la història del pensament 

occidental. És que no són “competències” la competència crítica, l’argumentativa o la 

reflexiva…? Que no es tracta de competències crucials per a la vida en societat i per a 

tota carrere universitària? Fins i tot si fos així, i el problema amb la Història de la Filosofia 



 
 

 

 

Codi segur de verificació: e62e0aed-2094-4654-9424-14df7b552827.  
Podeu verificar la integritat d’aquest document al web https://www.seu-e.cat/web/roses 

 2 de 2 

fos el model d’examen, per què no es canvia l’examen i es manté la Història de la 

Filosofia a la fase comuna de les PAU? Sembla, contràriament, que l’objectiu del 

Departament d’Empresa i Coneixement és preparar a un futur alumnat universitari coix de 

reflexió i crítica en una societat en què aquestes competències calen més que mai. 

 

Segons la UNESCO, l’ensenyament de la filosofia “estimula l’obertura mental, la 

responsabilitat civil, l’enteniment i la tolerància entre les persones i els grups” i “en induir 

la independència de criteri, la reflexió i la resistència a les diverses formes de 

propaganda, prepara totes les persones a assumir les seves responsabilitats davant les 

grans qüestions del món contemporani, especialment en el plànol ètic”. És evident, per 

tant, que la filosofia cal –i molt- a la nostra societat; i que, o bé la política educativa no 

està encertant amb les mesures, o bé clarament no persegueix aquestes mateixes 

finalitats.” 

Per tot això, es proposa l’adopció del següent 

 

ACORD: 

 

1. Sol·licitar la retirada d’aquesta modificació de les PAU i considerar que qualsevol 

modificació del sistema educatiu ha de comptar amb canals participatius que 

garanteixin el debat i possibilitin el consens entre les parts. 

 

2. Considerar fonamental fomentar l’esperit crític i la capacitat de reflexió, i 

manifestar el seu suport als i a les docents l’alumnat de filosofia proclamant -

seguint la Declaració de París de 1995, emparada per la UNESCO- que: 

“L'ensenyament de la filosofia ha de mantenir-se o ampliar-se on ja existeix, 

implantar-se on encara no existeix i ser nomenat explícitament amb la paraula 

«filosofia»; (...) ser impartida per professors qualificats i instruïts específicament a 

aquest efecte i no estar supeditada a consideració econòmica, tècnica, religiosa, 

política o ideològica alguna”. 

 

3. Traslladar aquesta proposta al CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL, amb la 

participació de tots els grups polítics amb representació al consistori, membres de 

la societat civil i de la comunitat educativa, amb l’objectiu d’organitzar activitats de 

reconeixement i difusió de la importància històrica i social de la Filosofia al 
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municipi i de suport als docents d’aquesta matèria en commemoració del Dia 

Internacional de la Filosofia, previst per al dijous 16 de novembre. 

 

4. Notificar l’adopció d’aquests acords al Parlament de Catalunya i a tots els grups 

parlamentaris, al Departament d’Ensenyament i als centres educatius del municipi. 

 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Antonio Rodríguez.- Aquesta és una moció que parteix d’un professor rosinc que Es 

diu Francesc Xavier Serra Besalú que altres partits que no són a la sala també han fet 

prÒpia. El que pretÈn és posar en evidència un tema que fa temps que dura i que es 

concreta en la primera part de l’explicació de la moció que diu que el dia 6 de setembre 

d’enguany una carta adreçada a les direccions dels centres d’educació de secundària, la 

secretària del Consell interuniversitari de Catalunya Mercè Llou informa dels canvis de les 

proves d’accés a la universitat per a la PAU per al 2018. Entre les quals destaca que 

l’assignatura d’Història de la filosofia serà avaluada a la fase específica, deixant de ser 

considerada – que això és l’important – una matèria comuna a totes les modalitats del 

Batxillerat. Això és conseqüència de l’aplicació de la Llei Wert i que la filosofia, per 

nombre d’hores, ha anat passant a ser una assignatura optativa i no obligatòria.  

 

A la Comissió Informativa, el senyor Fèlix Llorens em va fer l’acotació de dir perquè 

tractem un tema tan específic la qual cosa m’ha fet pensar i voldria dedicar tres minuts a 

intentar explicar perquè considerem que la filosofia és un tema prou important com per a 

tractar en un Ple de Roses. Tot i que també hi ha hagut altres mocions que no són 

específicament d’àmbit rosinc. Segur que hi ha moltes explicacions sobre la defensa de la 

filosofia, però faré la meva petita reflexió. 

 

Quan era jove, no sé si alguns ho recordaran, però abans es feia el batxiller i ‘ser batxiller’ 

era un cert punt de prestigi. Ara la gent va més a la universitat i es treu títols i això es 

banalitza però en aquells moments no era treure’s el batxiller, era ser batxiller. En tot cas, 

en aquell moment la filosofia era una de les assignatures que es demanava una certa 

exigència – com el llatí, per exemple. El que m’interessava en aquell moment, eren dos 

temes que hem feien reflexionar – i que crec que, al llarg de la vida formen part del 
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mateix – que eren primer la recerca de la veritat i, segon, entendre perquè el sexe 

femení, les dones, tenen un sentit de la realitat molt més profund que els homes. Com 

poden tots poden suposar, la segona opció ja he decidit desistir d’entendre-la però, la 

primera m’ha produït conèixer bàsicament la profunditat de la meva ignorància i que 

només sé que no sé res.  

 

Al llarg de la vida m’ha interessat i se m’ha creat aquest dubte socràtic de per què les 

coses són i posar-les en qüestió. Plató ens deia que les nostres idees eren una ombra 

que veien una paret a través de la llum de la realitat. Descartes també deia que dubtava 

de tot i que fins i tot dubtava de la seva existència només s’atrevia a dir ‘Pienso luego 

existo’. 

 

En l’actualitat hi ha un altre autor que es deia Karl Popper –1902-1992 – matemàtic i físic 

alemany fugit dels nazis, que va perdre una gran part de la seva família – 16 persones. 

Aquest autor va ser honorat per la Generalitat de Catalunya al primer premi internacional 

de Catalunya l’any 1989. Ens parlava dels límits de la ciència i es feia preguntes com ‘si 

podem distingir entre si una teoria és científica o no’. Explicava que el coneixement 

científic no avança confirmant lleis sinó descartant lleis que contradiuen l’experiència. A 

aquest descart, Popper l’anomenava falsa habilitat.  

 

Per posar un exemple intuïtiu, ell deia que podem parlar de l’existència de Déu però el 

que no podem demostrar és que sigui falç que Déu no existeix. Per tant, això no és 

ciència perquè no podem demostrar la seva falsedat. Això no ho podem posar en dubte, 

per tant és fe. Un altre exemple, si el conjunt dels rosincs no haguéssim sortit mai de 

Roses i sempre haguéssim fet la festa dels ànecs i la majoria, o tots, fossin blancs, 

podríem induir que tots els ànecs del món són blancs. I això és una teoria científica. 

Encara que tots sabem que és cert, és una inducció perfectament científica. No perquè 

sigui falsa o certa sinó perquè la podem contradir. Només hem d’anar a caminar una mica 

fins als aigüamolls i allà podrem veure que els ànecs de color verd no són blancs. Això és 

el que ens fa que, amb l’experiència, puguem contradir i descobrir que la veritat no és tal 

sinó que és allò que nosaltres interpretem en funció de les nostres pobres induccions.  

 

Això era el que Popper anomenava racionalisme crític. Idees que va portar al terreny de 

la ciència social i política i defensor d’una societat oberta en front dels sistemes que, 
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segons la seva convicció, resultaven totalitaris com ara el comunisme i el 

nacionalsocialisme. Ferm convençut que el mètode crític pot tornar obsolet l’ús de la 

violència. Elabora el problema de la guerra afirmant que el pensament totalitari i la 

destrucció associada a aquest, neixen de l’obstinació sincera dels humans a millorar la 

seva condició i la dels seus semblants. Si bé la seva bona voluntat descarrila en ser 

guiada per filosofies utòpiques i metodològicament equivocades. Deia que el pensament 

polític es confrontava en dues visions del món – visió molt particular d’ell però que jo 

sempre he compartit.  

 

Hi ha una reaccionària que enyora una comunitat tancada i perfecta hereva de la tribu i 

una altra racional i crítica que persegueix la reforma gradual de la societat mitjançant la 

discussió d’alternatives possibles no utòpiques. Aquesta última era el que ell, i molts han 

denominat, societats obertes – que alguns sempre hem volgut conrear. Penso que tot el 

que realment sabem és i ha de ser motiu de dubte. L’objecte de qualsevol recerca no és 

trobar la veritat sinó solucionar problemes, apropar-nos humilment a la realitat i 

comprendre una mica millor aquesta cada dia. Cosa que, per cert, les dones fan molt 

millor que els homes en general.  

 

De veritat es vol que els fills de Roses s’eduquin sense l’oportunitat d’aprendre 

competències tan crucials com identificar les idees principals d’un text, redactar un text 

argumentatiu o definir conceptes claus del pensament occidental. Ens preguntem si és 

que no són competències importants tenir criteri, argumentar i reflexionar. De veritat no 

volem polítics millors que nosaltres? Crec que és imprescindible que això es conreï i, 

sobretot, en el terreny de la política.  

 

Per tot això demano el suport i, si més no – i amb perdó de la ironia – per una altra 

reflexió que vull informar i és que, és possible, que els catalans i la resta de la humanitat, 

ben aviat, deixaran de ser lliures. No per culpa de la independència ni del 155, sinó per 

culpa del desenvolupament tecnològic. En breu, els algoritmes i la intel·ligència artificial 

prendran la gran majoria de les nostres decisions. En aquests moments, si no queda 

ningú capaç de transmetre, a la nova intel·ligència, la capacitat de dubtar, potser, aquests 

algoritmes arribaran a la veritat absoluta que, donada la nostra incapacitat per al diàleg 

els humans serem necessàriament prescindibles. Aquest és el motiu pel qual crec que 
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aquesta assignatura hauria de ser obligatòria. No sé si he convençut al senyor Fèlix 

Llorens. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Gerard Teixidó.- Hem contactat amb el CIC – Consell Interuniversitari de Catalunya– 

per informar-nos de quines eren les novetats en referència a les PAU – proves d’accés a 

la universitat. Efectivament hi haurà canvis en la puntuació de l’assignatura d’Història de 

la Filosofia fent que, els que l’escollin com a optativa, tindran més puntuació. De fet, ja fa 

anys, abans d’aquest nou model de ponderació a catorze els alumnes que feien les PAU 

ja podien escollir entre història d’Espanya i història de la Filosofia. Tot i que és veritat, que 

les dues optaven a la mateixa puntuació no com serà ara. 

 

De totes maneres, nosaltres creiem que l’important és que tots els alumnes cursin 

l’assignatura d’Història de la Filosofia, facin l’especialitat de Batxillerat que facin. Això és 

el que compta. No creiem que les PAU hagin de ser decisives perquè hi pot haver 

alumnes que després del Batxillerat facin un cicle formatiu, que se’n vagin a treballar, etc.  

 

Per tant, l’important és que l’hagin cursat, que aprenguin i es formin en el pensament 

crític i la filosofia, encara que no facin, després, les PAU.  Com que ens han assegurat 

que, avui dia, això ho fan no podem votar a favor d’aquesta moció. Farem una abstenció 

però seguirem atents a les modificacions i esperem que les prediccions que es fan en la 

moció i que ha exposat molt bé el ponent, no siguin una realitat.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE 

 

Sr. Francesc Giner.- Gent del Poble de Roses donarà llibertat de vot. Particularment 

entenc que la societat en què vivim ha passat ha ser una societat molt individualista i  

consumista i tinc clar que, ensenyar els clàssics i els pensadors, és imprescindible i 

necessari.  

 

Si d’alguna cosa estem mancats en aquesta societat és precisament de la falta d’ètica i 
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de valors d’una part molt important de la nostra població. Penso que ensenyar a 

interpretar i a pensar no pot ser dolent. Per això jo hi votaré a favor. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA 

 

Sr. Marc Danés.- També m’he posat en contacte amb un exprofessor de Roses, amb qui 

he pogut parlar aquests dies. Evidentment, estem a favor de la moció. La presència de la 

filosofia en la formació i l’ensenyament permet, no només descobrir l’existència d’una 

disciplina acadèmica sinó fomentar – com molt bé ha dit el ponent – uns hàbits en el seu 

comportament intel·lectual així com educar una mirada a la vida tan personal com 

col·lectiva. 

 

És important, també, estimular un pensament propi; crític; afavorir la comprensió de la 

realitat com un fet complex, com ha dit el senyor Francesc Giner, que arriba molta 

informació de la qual, el 99% podríem dir que no l’hauríem d’absorbir, i, per tant, ser 

crítics amb tota la informació que ens arriba; fomentar la crítica i autocrítica les quals són 

actituds que ajuden a ser prudents i tolerants o cercar un punt de reunibilitat com espai de 

trobada entre posicions discrepants. 

 

Sempre recordaré, a la meva etapa de Batxiller – BUP com es deia abans quan nosaltres 

anàvem a l’escola – que sempre havia associat la Filosofia com un pensament totalment 

lògic que ens portava a intentar esbrinar el perquè de les coses i, sobretot, - com ha dit el 

ponent amb l’exemple de Karl Popper – d’intentar donar aquests raonaments tan 

complexes que tenim al nostre món. 

 

Alhora també penso que, no només en el món de la política, sinó en el món social, tenir 

aquest plantejament crític – fent broma dir que els meus companys el pateixen sovint el 

meu pensament crític -, crec que és molt bo per a avançar com a societat i tenir diferents 

mirades. 

 

Per tot això, és evident que hi donem suport. Esperem que, en un futur, es continuï 

donant la importància que té la Filosofia perquè entenc que és d’aquelles disciplines 

bàsiques que permeten, no només al llarg de la història aprendre de tots els filòsofs, 
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autors... que hi ha hagut, sinó també aquesta importància de saber anar per la vida i ser 

crític amb tot el que succeeix al nostre voltant. Sobretot en aquests temps tan complexes 

en què ens ha tocat viure. 

 

 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

 

Vots a favor: VUIT (8) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc Danés,  

Anna Jorquera, Olga Simarro, Antonio Rodríguez i Francesc Giner. 

 

Vots en contra: CAP (0)  

 

Abstencions: NOU (9) Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Manel 

Escobar, Àngel Tarrero, Fèlix Llorens, José M. Alvarez i José A. Valdera.  

 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta 

tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

EXPLICACIÓ DE VOT DEL SENYOR FÈLIX LLORENS  

 

Sr. Fèlix Llorens.- Gràcies al senyor Antonio Rodríguez per intentar convèncer-me però 

no feia falta perquè estic convençut de la falta que fa la Història de la Filosofia en els 

instituts perquè si volem una generació que sàpiga pensar, fa falta que els ensenyem a 

pensar, raonar i a saber distingir els factors que fan tirar endavant qualsevol tema a la 

vida.  

 

La meva intervenció en la Comissió Informativa, venia al fet que, en el nostre sistema 

educació, a part de la Filosofia, i fan falta moltes altres matèries – sense entrar ara en un 

debat ni anàlisi complet – com, per exemple, l’educació musical que es podria fer, des de 

ben petits fins a l’últim curs, i la poca que es fa, els nens acaben sabent contar negres i 

corxeas i encara gràcies. Per això, una moció per parlar expressament de filosofia, no ho 

veig malament però, que sigui expressament per parlar de la filosofia, ho veig una mica 
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limitat i, potser, discriminatori cap a les mancances en el currículum que hi ha actualment 

en el nostre sistema educatiu. 

 

El segon punt de l’acord diu: “L'ensenyament de la filosofia ha de mantenir-se o ampliar-

se on ja existeix, implantar-se on encara no existeix i ser nomenat explícitament amb la 

paraula «filosofia»; (...) ser impartida per professors qualificats i instruïts específicament a 

aquest efecte i no estar supeditada a consideració econòmica, tècnica, religiosa, política 

o ideològica alguna”. Acabem de sotmetre a votació política la identitat de la filosofia. 

Crec que, pel que diu la moció no hauria de dependre d’una decisió política si es fa 

filosofia o no a les escoles.     

 

 

INTERVENCIÓ PER AL·LUSIONS DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS 

SOCIALISTES DE CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sr. Antonio Rodríguez.- La moció és per desgràcia perquè l’han retallat. Només dir que 

els grecs estudiaven – si no ho tinc mal entès – matemàtiques, gimnàstica, música i 

filosofia.  

 

 

18.- Moció contra la violència 1-O PSC 

 

Identificació de l’expedient  

 

Proposta de l’alcaldessa d’incorporació de la moció del Grup Municipal del PSC relativa a 

la condemna i rebuig a les accions policials del passat 1 d’octubre.  

 

Antecedents 

  

Mitjançant Registre d’Entrada núm. 18863 de data 9 d’octubre de 2017, el senyor Antonio 

Rodríguez López, com a regidor i en representació del grup municipal del PSC presenta 

una moció relativa a la condemna i rebuig a les accions policials del passat 1 d’octubre, 

per a què sigui inclosa a la propera Comissió Informativa. 
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El dia 23 d’octubre de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

  

Resolució 

  

D’acord amb l’article 12 i 13 del Reglament orgànic municipal acordo la incorporació de la 

moció presentada a l’ordre del dia de la convocatòria de la Comissió Informativa, per tal 

que sigui objecte de debat i votació en la propera sessió que tingui lloc, el contingut de la 

qual és el següent:  

 

“MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC I LA RESTA DE GRUPS 

QUE S’HI VULGUIN AFEGIR DE CONDEMNA I REBUIG A LES ACCIONS POLICIALS 

DEL PASSAT 1 D’OCTUBRE  

 

Atès, que davant els incidents en forma d’agressions policials desmesurades i 

desproporcionades cap a ciutadans i ciutadanes que pacíficament es trobaven 

concentrats el passat, 1 d’Octubre. 

 

Atesa, que davant la incapacitat, negligència, i abús d’autoritat del Govern central del PP, 

per donar compliment de forma eficient, diligent, i sense violència a l’Ordre Judicial 

d’impedir la celebració d’un referèndum unilateral sense garanties i declarat il·legal pel 

Tribunal Constitucional. 

 

Atesa, que l’esmentada Ordre Judicial s’autoritzava i explicitava als Cossos i Forces de 

Seguretat de l’Estat –inclosos els Mossos d’Esquadra i policies locals- a no fer ús de la 

força davant a situacions de resistència pacífica. 

 

Atès que, cal i fer respectar l’Estat de Dret i Democràtic vigent que ens hem atorgat, i el 

seu marc legal que se’n deriva, com la única forma de preservar la democràcia, la 

llibertat, la seguretat jurídica, el progrés social, i la convivència ciutadana. 

 

Per tot l'esmentat anteriorment, el Grup Municipal del Partit dels Socialistes de Catalunya 

proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents acords: 
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Primer. Condemnar enèrgicament aquestes accions d’abús de la força per part dels 

Cossos i Forces de Seguretat de l’Estat. 

 

Segon. Solidaritzar-nos i mostrat tot el nostre suport amb els i les nostres conciutadans 

que van concentrar-se i manifestar-se pacíficament, i en especial, les centenars de 

persones que van resultar ferides a conseqüència de les cargues policials.  

 

Tercer. Exigir al Congrés dels Diputats la reprovació dels responsables polítics de 

l’operatiu del dia 1 d’Octubre, per la seva incapacitat en donar compliment de forma 

eficient, diligent, i sense evitar l’ús de la força a l’Ordre Judicial d’impedir la celebració 

d’un referèndum unilateral sense garanties i declarat il·legal pel Tribunal Constitucional. 

 

Quart. Exigir al Parlament de Catalunya demani i reprovi al Govern de la Generalitat i al 

seu President, per haver trencar l’Estat de Dret a Catalunya, incomplint la sentència del 

Tribunal Constitucional per la qual se li demanava aturar i suspendre el referèndum 

unilateral i sense garanties que aquest Govern va convocar. 

 

Cinquè. Exigir a tots els Grups parlamentaris al Congrés de Diputats i al Parlament de 

Catalunya dialoguin, acordin i proposin una solució al conflicte d’Estat que es viu a 

Catalunya i al conjunt d’Espanya. 

  

Sisè. Traslladar aquests acords a la Mesa del Parlament de Catalunya, al Congrés de 

Diputats, al Senat, al Parlament Europeu, a la Diputació provincial, al Consell Comarcal, i 

a la Federació de Municipis de Catalunya i l’Associació de Municipis de Catalunya.” 

 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Antonio Rodríguez.- En principi, amb aquesta moció, que ja s’ha votat en altres 

ocasions, el que pretenem avui – si em permet l’alcaldessa – és posar-la sobre la taula i 

deixar-la sense votació. Només voldria explicar el motiu pel qual l’hem portat aquí. 

 

Aquesta moció ha estat votada i aportada per altres grups polítics. De fet, portem molt 

temps votant. Hem votat al Parlament de Catalunya i, per alguns, aquesta moció està fora 
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de context. Va ser votada en la Comissió Informativa i només va tenir un vot afirmatiu pel 

nostre grup municipal. La resta de grups polítics hi van votar en contra.  

 

Per les persones que ens estan escoltant, aquesta és una moció de condemna i rebuig 

de les actuacions policials durant l’1 d’octubre. En ella es diu i es demana que es conreïn 

els responsables del perquè l’actuació policial va ser desmesurada i poc adequada per 

una situació que, creiem, no ho requeria. Demanem una mica de reflexió tant al 

Parlament català com al Parlament espanyol. Naturalment, i amb lògica, la resta de grups 

han sentit, cadascú per la seva banda que no hi havien de votar a favor. És normal i lògic, 

perquè, quan es presenten mocions hi ha aspectes que poden ser molt evidents però, al 

mateix temps hi ha exigències que són molt partidistes, és normal que, partits tan 

contradictoris, puguin votar el mateix.  

 

Vull demanar disculpes al senyor Francesc Giner perquè l’altre dia vaig estar una mica 

agressiu quan va presentar una moció – li demano disculpes – però estàvem tots molt 

tensos. Afegir que, moltes vegades s’ha tractat al PSC i a nosaltres, al carrer i en altres 

situacions que no són aquestes, de botiflers, traïdors, hipòcrites... Però en tot cas la 

dinàmica de les votacions i de les eleccions ens porta aquestes coses.  

 

Nosaltres, evidentment, reprovem l’acció policial i, en això, agreixo les aportacions de tots 

en la passada Comissió Informativa. El nostre partit insistirà en què cal demanar 

responsabilitats sobre el que va passar. No sabem, o podem dubtar, de si la policia tenia 

ordres, o si el Parlament havia reprovat o no, o si era legal o il·legal l’acció. Aquest no és 

el tema que vull expressar.  

 

La democràcia és un instrument. Segurament, això que diuen que és l’instrument menys 

dolent de tots els instruments possibles. Però és un instrument fràgil com ho és la 

llibertat. Cada votació no és un exercici banal ni fàcil, cada pregunta implica una 

responsabilitat i cada resposta implica una conseqüència: conseqüències que paguem 

sempre tots els ciutadans. Més fràgil que la pròpia democràcia som les persones: fràgils 

són les persones que van ser agredides l’1 d’octubre i fràgils seran les agredides que, 

potser, vindran; fràgil serà, també, l’ànima i la consciència que perdran els agressors d’un 

costat i altre; fràgils són els presos que hi ha i que vindran; els insultats, els perdedors, 

les famílies, les amistats i tots. 
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Com a PSC i com a regidors sentim no haver fet més per evitar el conflicte. Nosaltres 

seguirem treballant per recuperar la convivència que hem perdut i donarem suport a totes 

les solucions perquè el conflicte sigui el més curt possible, ja que considerem que encara 

no s’ha acabat. Per tot això retirem la moció, per no seguir utilitzant el vot, en aquest cas, 

com a element de conflicte. El vot ha de servir – i creiem que ara més que mai – per 

dirimir entre dues solucions possibles i no entre dos mons oposats. Per tant, repeteixo, 

retirem la moció i esperem que les properes votacions siguin més relaxades i tranquil·les 

per tots nosaltres. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Èric Ibáñez.- Ja que el ponent ha fet públic les votacions que hi va haver a la 

Comissió Informativa i, sembla que, ens podria deixar una mica malament, dient que no 

vàrem votar a favor de rebutjar la violència l’1 d’octubre, cosa que, per cert, ja vàrem fer 

en un Ple el dia 9 d’aquest mateix mes en el qual nosaltres vam votar a favor i la moció 

es va aprovar. El nostre rebuig a aquesta violència, ja va quedar palès en aquell moment.  

 

Nosaltres vàrem votar en contra a la moció que va presentar el PSC per diversos motius. 

Un d’ells és que l’aire que respirava aquesta moció, culpabilitzava, en part, a la gent que 

va participar a les eleccions de l’1 d’octubre. La violència sempre és culpa de qui 

l’exerceix, mai de les víctimes. Per tant, aquest aire ja ens va dur a votar en contra 

d’aquesta moció. Però a més a més, en els acords hi havia sis punts amb tres dels quals 

tampoc hi estàvem d’acord. No és que estiguéssim d’acord o no en el punt en si, sinó 

també és la poca coherència del grup municipal del PSC en presentar aquesta moció, 

perquè, demanar la reprovació de la responsable política – que en aquest cas és la 

Soraya Saez de Santa Maria – quan, el partit dels socialistes, en el Congrés dels 

Diputats, la va presentar i després la va retirar perquè deia que no era apropiada en 

aquest moment.  

 

Així mateix, vistos els esdeveniments d’aquests darrers dies, el vot al Senat del partit dels 

socialistes, a una proposta del Partit Popular, juntament amb el vot de Ciutadans, 

l’aplicació de l’article 155, fa que aquesta persona, la vicepresidenta del grup, a través del 
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cop d’estat encobert com és el 155, passi a ser presidenta de la Generalitat, repeteixo, 

amb el suport del partit dels socialistes, també ens duia a votar en contra.  

 

Alhora, en el punt quatre, demanaven la reprovació del Govern de la Generalitat. 

Reprovar a algú que l’únic que vol és preguntar a la gent quina és la seva opinió. És 

inconcebible que un partit com és el PSC, d’esquerres i progressista, permeti un atac així 

a la democràcia. Per això també vam votar en contra a la Comissió Informativa. 

 

En el punt cinquè, s’exigeix diàleg als dos actors quan des del Govern de la Generalitat i, 

concretament, el president Puigdemont ha ofert aquest diàleg en nombroses ocasions i 

és l’estat espanyol el que sempre s’ha negat. Aquesta moció posava en el mateix nivell 

als dos actors. Aquest va ser un altre dels motius que ens va portar a votar en contra.  

 

Volia deixar clar tot això perquè, tal com el ponent ha expressat les paraules, semblava 

que rebutgéssim una moció en contra de la repressió policial i això ja ho vàrem votar. 

Aquesta moció la vam rebutjar per tots aquests punts que acabo d’explicar.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA  

 

Sr. Marc Danés.- Donar-los les gràcies per retirar la moció i dir que entenem que avui 

aquesta retirada i aquest intent de no generar més polèmica, tant al senyor Antonio 

Rodríguez com a la senyora Olga Simarro, els honora.  

 

El ponent retira la moció. 

 

 

19.-Moció del grup municipal dels Convergents de Roses per exigir la llibertat 

immediata dels presidents de l’Assemblea Nacional Catalana, Jordi Sànchez, i 

d’Òmnium Cultural, Jordi Cuixart  

 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del 

tenor literal següent: 
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Identificació de l’expedient  

 

Moció del grup municipal de Convergència per exigir la llibertat immediata dels presidents 

de l’Assemblea Nacional Catalana, Jordi Sànchez, i d’Òmnium Cultural, Jordi Cuixart.  

 

El passat dilluns 17 d’octubre la justícia espanyola va empresonar els presidents 

d'Òmnium Cultural, Jordi Cuixart, i de l'Assemblea Nacional Catalana, Jordi Sánchez. De 

nou, es va judicialitzar un conflicte polític que l’Estat espanyol no sap resoldre amb diàleg 

i negociació.  

 

Un Govern espanyol que, utilitzant tots els mecanismes de què disposa, va tornar a 

creuar una línia vermella en qualsevol democràcia a l'Europa del segle XXI. Empresonar 

persones per manifestar-se pacíficament, tenir idees diferents i donar veu al poble. Un fet 

que posa en greu risc els valors democràtics que crèiem que eren la base de la 

Constitució de 1978.  

 

Les idees són la llibertat més gran que tenen els homes i les dones del segle XXI després 

de lluites incansables de persones anònimes, de col·lectius socials, fins i tot de guerres... 

Avui, per sort, estan protegides en tots els tractats internacionals.  

 

No hi ha estat democràtic al món que jutgi les idees i menys encara que les empresoni; 

que persegueixi les urnes, el vot, la decisió democràtica d’escollir. No hi ha estat 

democràtic al món que persegueixi la llibertat d’expressió; que censuri els mitjans de 

comunicació, que dicti les notícies als periodistes i que coaccioni la llibertat d’informació; 

que privi de la llibertat de reunió i de manifestació.  

 

Quan la democràcia és vulnerada en un país, tot el món ho pateix. Quan algú tolera que 

vulnerin els drets dels catalans, hi perden tots els ciutadans europeus. Quan algú és 

còmplice d’aquesta vulneració és còmplice també d’una forma d’actuar pròpia d’una 

dictadura.  

 

Empresonar representants de la societat civil forma part de l'estratègia de l'Estat per 

tensar, crispar i radicalitzar un conflicte polític. L'objectiu final és desactivar tota la societat 

civil. Volen dividir-nos com a poble i trencar la nostra cohesió social.  
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Per tots aquests motius, l’Ajuntament de Roses  

 

ACORDA  

 

PRIMER.- Exigir la llibertat immediata dels presidents de l’Assemblea Nacional Catalana, 

Jordi Sànchez, i d’Òmnium Cultural, Jordi Cuixart.  

 

SEGON.- Condemnar la vulneració de les llibertats de les persones, recollides i 

protegides en tots els tractats internacionals i manifestar la persecució de la lliure 

expressió i del dret a decidir de les persones per part d’un estat que jutja les idees i 

empresona de forma il·legal.  

 

TERCER.- Denunciar la manca de separació de poders a l’Estat espanyol, així com la 

manipulació i coacció dels mitjans de comunicació.  

 

QUART.- Demanar a les institucions europees que no continuïn donant l’esquena a 

Catalunya davant accions pròpies d’una dictadura.  

 

CINQUÈ.- Comunicar al Parlament de Catalunya, a l’Oficina del Parlament Europeu a 

Barcelona, a l’Oficina de l’Alt Comissionat de l’ONU per als Drets Humans (ACNUDH) i al 

Congrés dels Diputats, així com a l’Associació Catalana de Municipis (ACM) i l’Associació 

de Municipis per la Independència (AMI), l’aprovació de la present moció.  

 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Joan Plana.- Com és obvi, l’existència de presos polítics al segle XXI, i al bell mig de 

la Unió Europea és una vergonya i és un fet que hauria de ser condemnable, 

absolutament, per tothom. Són dues persones que, no només són presos polítics sinó 

que, com molt bé deia algun analista aquests últims dies, són, també, ostatges polítics. 

Són gent que està a la presó i això no és, ni molt menys, un fet menor. De vegades 

tendim a normalitzar, excessivament, aquest fet d’estar a la presó. Fa dues setmanes que 
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hi són i hi són, exclusivament, per les seves idees polítiques i per l’ascendent social que 

tenen sobre gran part de la massa independentista de Catalunya. 

 

Aquests fets, doncs, no poden més que merèixer la condemna ja no només dels 

independentistes sinó de tots els demòcrates. Però no només de tots els demòcrates 

sinó, fins i tot, de tota la gent que aprecia la llibertat, tan personal com col·lectiva perquè 

després del que va passar amb el seu empresonament absolutament res no garanteix 

que, qualsevol de nosaltres, en qualsevol moment li pugui passar el mateix, per aquest 

tema o per qualsevol altre.  

 

En aquest sentit hi ha aquella història que – desconec ara mateix si té autor conegut – 

s’atribueix, sobretot, a l’Alemanya dels anys trenta que deia ‘Quan van venir a buscar als 

homosexuals, jo no vaig dir res perquè jo no era homosexual. Quan van venir a buscar 

als comunistes, jo no vaig dir res perquè jo no era comunista. Quan van venir a buscar als 

jueus, jo no vaig dir res perquè jo no era jueu. I quan em van venir a buscar a mi, no 

quedava ningú per dir res.’ 

 

Defensar la llibertat de la gent tancada o reprimida injustament és defensar les llibertats i 

els drets de tots. Per tant, demano que ens conjurem tots per defensar les nostres 

llibertats.   

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sr. Antonio Rodríguez.- El problema és que no es coneix cap estat que si té l’oportunitat 

de fer complir les seves lleis es reprimeixi a no fer-les servir. Si es va fer algun tipus 

d’obstrucció en aquell moment i algú ho va veure, la justícia és cega i, de vegades, té un 

ull obert.  

 

És difícil valorar aquesta situació. Aquesta és greu i, segurament, és un error polític – 

mirem-ho així – que aquests dos nois estiguin presos. Podrien estar al carrer amb una 

imputació. Aquesta és una de les altres coses que haurem de solucionar perquè no va de 

dos, ara ja va de més. Només puc dir el que he llegit en la primera moció de la filosofia: 
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‘les guerres neixen de l’obstinació sincera dels humans a millorar la seva condició i la dels 

seus semblants. Si bé la seva voluntat descarrila en ser guiada per filosofies utòpiques.’ 

Hem de valorar cada acció que fem, ser-ne conscients i de si això ens portarà al camí 

que volem o a altres camins. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA  

 

Sr. Manel Escobar.- Nosaltres no som qui per valorar i parlar de decisions judicials. 

Abans s’han dit les paraules ‘presos polítics’, paraules que la defensa d’aquests senyors 

– els seus d’avocats – no han fet servir en els seus informes.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Si algú ha dividit aquesta societat o el nostre poble han estat 

vostès; si algú ha destrossat la convivència dels catalans, han estat vostès; si algú ha 

coaccionat o manipulat els mitjans de comunicació han estat vostès. Aquests dos senyors 

són on són perquè un jutge els ha jutjat. No crec que un jutge faci el que ha fet només per 

diversió o per alguna altra mena d’història.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Aquesta moció parla de moltes coses. Com la manipulació dels 

mitjans de comunicació. Aquest és un mal que toca no només al govern central, sinó, 

també, altres governs autonòmics i han tingut la prova en moltes televisions 

autonòmiques. Per tant, no hi ha cap govern que no intenti manipular els seus mitjans de 

comunicació, desafortunadament. Però, repeteixo que això passa a fora i aquí a casa. De 

manera que, quan es parla de manipulació estic convençut que estan parlant, únicament, 

de la manipulació dels mitjans de comunicació per part del govern central i aquí hauríem 

de mirar-nos nosaltres mateixos perquè, de vegades, tots els governs pequen del mateix. 
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La moció diu que es persegueix la llibertat d’expressió i la llibertat d’ideologia i de 

pensament, dir que en aquest país hi ha molta gent que defensa la independència des de 

fa molt temps. És legítim que ho facin i mai han estat perseguits. La senyora Montse 

Mindan ha vingut a la independència una mica més tard però, estic convençut que el 

senyor Joan Plana – que presenta la moció - ha estat independentista des de fa molts 

anys, la defensa de sempre des que jo el conec, crec que mai tindrà cap problema judicial 

per defensar el que creu que ha de defensar. 

 

Confio en què els jutges d’aquest país són independents, inamoviles i sotmesos 

únicament a l’imperi de la llei. Quan parlo de jutges em refereixo als que depenen de 

l’Administració de justícia, no estic parlant d’altres òrgans no judicials. No és el cas dels 

fiscals els quals tenen una dependència jeràrquica però, evidentment, el fiscal pot 

demanar la presó a qualsevol detingut que tingui davant i, després, el jutge determinarà si 

aquell acte, d’ingrés a la presó que sol·licita el fiscal, li dóna curs o no. Per exemple, en 

aquest cas, suposo que es refereix a aquesta imputació per sedició, també hi havia altres 

persones imputades que no se’ls va aplicar aquesta mesura cautelar. 

 

Des de la meva formació sempre he estat i sóc respectuós amb les decisions judicials. Si 

volem respectar també la separació de poders el que estem fent ara mateix, que és 

política o criticar una sentència judicial, estem fent un flac favor a aquesta separació que 

aquesta moció també demana. Personalment estic convençut que, en aquest cas, ni els 

senyors Jordi Cuixart i Jordi Sánchez, ni els seus advocats ni amics no estan d’acord amb 

la decisió que va prendre el jutge, i si no estàs d’acord amb una sentència judicial, hi ha 

establert un sistema de recursos. En aquest cas, l’acte de presó provisional ha estat 

dictada per una jutgessa d’instrucció de l’Audiència Nacional, per tant, les persones que 

valoraran aquest recurs ja no serà un únic jutge sinó que seran tres magistrats. Per tant, 

hem de confiar que, si hi ha hagut qualsevol errada en aquest procés judicial, aquests 

magistrats la resoldrien.  

 

De moment, doncs, màxim respecte a les decisions judicials. Per aquest motiu crec que 

no pertoca presentar una moció per ingerir-nos dins del que és la pròpia activitat dels 

jutges que és el que demana la moció. Per tot això, el meu vot serà desfavorable.  
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE 

 

Sr. Francesc Giner.- A l’Espanya del 2017 han posat a la presó a Jordi Sánchez i Jordi 

Cuixart, dos dirigents polítics i socials catalans que no han fet res sinó encapçalar les 

grans mobilitzacions, d’aquests darrers anys, per la independència de Catalunya. Són 

presos polítics. Dos presos polítics perseguits a l’Europa del 2017 per un estat autoritari 

que ha demostrat que és capaç de violar la seva pròpia llei per tal de condemnar-los amb 

una interlocutòria que no resisteix ni la mínima anàlisi tècnica.  

 

Sánchez i Cuixart són dues persones estimades, respectades i reconegudes. I ho són 

molt més enllà dels cercles independentistes com s’ha vist de manera immediata així que 

es va saber que entraven a la presó. En els, molts de nosaltres hi hem vist i hi veiem el 

bo i millor del nostre país. Són gent que, de manera voluntària, han esmerçat hores i 

hores de la seva vida amb la sola voluntat d’ajudar a la nostra societat, entendre el gran 

problema que tenim i encoratjar-la a resoldre’l. Són dues persones amb una vida feta, 

sense cap necessitat d’embolicar-se en política, que s’han posat generosament al servei 

de la societat catalana i la defensa dels seus interessos. Dues persones que han 

avantposat els interessos de tots als interessos personals. Ho estan pagant massa car i 

per això, és imprescindible que els mostrem la nostra solidaritat incondicional i més gran.  

 

Els volem a casa lliures; passejant pels nostres carrers; portant les nostres pancartes, 

lliures; rebent l’escalf de la gent que la seva feina mereix; escoltar-los des dels micròfons, 

tocar i abraçar; els volem empènyer a continuar endavant; fora de les presons espanyols. 

La seva llibertat és també un objectiu de la nostra lluita. Per tot això votarem a favor. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA 

 

Sr. Marc Danés.- Abans de fer la intervenció fer dues puntualitzacions.  

En primer lloc, s’ha dit que han estat jutjats i encara no han estat jutjats; estan en presó 

preventiva. Per tant, encara no hi ha cap jutge que hagi dit que del que se’ls acusa – a 

través del fiscal que és un braç armat del govern del Partit Popular – té raó o no. 
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En segon lloc, s’ha dit que si criticàvem els mitjans de comunicació del govern. Nosaltres 

critiquem els mitjans de comunicació que no informen adequadament. Perquè, 

precisament, els mitjans de comunicació no haurien de ser mai de cap govern. Per tant, 

partint de la premissa que hi ha algú que pensa que els mitjans de comunicació són d’un 

govern, ja entenem quina és la visió que tenen de la separació de poders i de la llibertat 

d’informació que hi ha en aquest país.  

 

Nosaltres creiem que la llibertat d’informació hi ha de ser independentment de qui governi 

a les administracions. Aquí vull fer una ferma crida d’ànims i suport a tots els treballadors 

de la Corporació catalana dels mitjans de comunicació i de l’Agència catalana de notícies.  

 

Dit això, em sembla que no hauríem de ser frívols en parlar de dues persones que estan 

mancades de llibretat, amb presó preventiva des de fa, avui exactament, catorze dies. Tal 

com ha dit el senyor Joan Plana, tampoc m’agradaria que quedés en la normalitat que hi 

hagi dues persones empresonades; que quedi en la normalitat que aquest matí el mateix 

fiscal que va fer empresonar aquestes dues persones ha demanat, també, que 

s’empresoni al president de la Generalitat i a alguns consellers del Govern de la 

Generalitat escollits democràticament pel poble de Catalunya.  

 

Per acabar dir que, tal com ha dit el senyor Francesc Giner, els volem aviat a casa 

perquè cada dia quan em llevo i veig a les meves filles, penso amb les dones dels dos 

Jordi’s i amb els seus fills, que no entenen res, i volen que siguin aviat a casa perquè els 

seus pares l’única cosa que han fet ha estat anar a una manifestació pacífica sense cap 

mena de violència i no com altres que s’han succeït – com ahir diumenge. Crec que per 

l’únic que se’ls ha acusat és perquè són referents de l’independentisme, de la nostra 

societat i que es pensaven que posant-los a ells a la presó ‘hauria acabat la jugada.  

 

Repeteixo, esperem que tornin aviat a casa i, sobretot, jo tinc un pensament, cada dia 

amb les seves famílies que ho deuen estar passant molt malament. 

 

 

Sr. Juan M. Fernández.- Jo no tinc la potestat ni els coneixements per dir a un jutge com 

ha de fer la seva feina però dins de tot això, el que també tinc clar és que hi ha dues 
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persones empresonades i que no m’agrada pels motius que hi són. Per això votaré a 

favor perquè m’agradaria que estesin fora, com suposo a la majoria. 

 

 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-

AM)  

 

Sr. Joan Plana.- Voldria respondre a alguns arguments que s’han donat, crec que són 

dignes de ser contestats. 

 

El senyor Antonio Rodríguez ha dit que no hi ha cap estat del món que no perdi l’ocasió 

de fer complir la seva pròpia llei. Jo li diria que, com a mínim n’hi ha un que és Espanya i 

no ho dic només per aquest tema. Ho dic perquè, Espanya és el país de la Unió Europea 

que té el record d’expedients oberts per incompliment de normativa europea que tenen 

valor legislatiu a Espanya. Els tractats internacionals i de la Unió Europea que signa 

Espanya tenen valor de llei i aquesta els incompleix sistemàticament.    

 

En aquest cas, per desgràcia, no és l’únic però, també és el país, que ha incomplert les 

quotes de refugiats a les quals es va comprometre mitjançant un tractat internacional que 

tenia valor de llei. Així mateix és el que incompleix article i drets bàsics de la seva 

Constitució que tenen, també, valor normatiu encara que no estiguin desenvolupats per 

llei orgànica. Podríem parlar del dret a l’habitatge, més genèric; o d’altres amb normes 

més específiques com ara la llibertat d’expressió o de manifestació, a través de lleis com 

la famosa llei mordassa. Per tant, l’estat espanyol ha incomplert reiteradament la seva 

pròpia Constitució aprovant aquest tipus de lleis. 

 

Però no només això. L’estat espanyol, l’1 d’octubre va incomplir totes les seves pròpies 

lleis que regulen l’actuació de les forces i cossos de seguretat de l’estat enviant a 

Catalunya un autèntic exèrcit de càstig per tal de repartir llenya, al més estil ‘dels barris 

baixos’ a la pobre gent que, simplement, defensava els seus col·legis en els quals volia 

votar. Evidentment, per això ningú no ha obert cap expedient ni ningú farà absolutament 

res per castigar tota aquesta gent que va infringir la pròpia llei espanyola. Podríem parlar, 

també, del terrorisme d’estat que, per cert, ve de l’època del PSOE, al País Basc i de la 

gent que, encara avui dia, està enterrada en calç viva.  
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Per tant, si un estat del món és expert en incomplir sistemàticament les seves pròpies 

lleis, és l’estat espanyol. A tot això, el regidor el PSC també diu ‘aplicar i fer complir la 

seva llei’. Dir-li que la legislació espanyola diu que, per exemple, els delictes d’ordre 

públic – delicte del qual s’acusa a Jordi Sánchez i Jordi Cuixart -, perquè el delicte de 

sedició – segons una llei orgànica de principis del s. XXI – és un delicte d’ordre públic, 

l’Audiència Nacional no és competent per jutjar els delictes d’ordre públic. Tot i així han 

dit que és igual que l’Audiència Nacional que, per cert, és hereva de l’antic Tribunal de 

Orden Público tenen més fàcil el control dels jutges i, per tant els hi era més pràctic ser 

jutjats allà.  

 

Una altra curiositat de com és la vida. Avui que, com ha dit el senyor Marc Danés, han 

presentat una querella en contra dels membres del govern i en contra dels membres de la 

Mesa del Parlament, també davant de l’Audiència Nacional, curiositat que la jutgessa que 

hi havia avui de guàrdia era la mateixa que ha enviat a Jordi Sánchez i Jordi Cuixart a la 

presó.  

 

Per tant, dir que l’estat espanyol compleix les seves lleis, que hi ha separació de poders i 

que és un estat democràtic de primer nivell... El senyor Antonio Rodríguez  abans ha fet 

una reflexió al voltant de la importància que té la filosofia en la societat, doncs el sentit 

crític i l’honestedat intel·lectual que tots plegats hem de tenir crec que contradiuen les 

afirmacions que fa el senyor Rodríguez aquí. 

 

El senyor José Antonio Valdera deia que, no tindré mai problemes legals pel fet de ser 

independentista i això està molt bé però els problemes venen quan les persones que som 

independentistes: primer, deixem de ser marginals, i segon, comencem a fer accions per 

tal de defensar el nostre objectiu que comencen a vislumbrar al final de tunel una mica de 

llum i que comencen a materialitzar-se en coses concretes. A partir d’aquest punt és quan 

sorgeixen els problemes. Perquè, la situació actual – que crec que el regidor d’Unió no 

defineix de forma massa exacta – bé a dir, perquè m’entengui, ‘vostè té dret a tenir 

l’orientació sexual que vulgui però, per exemple, no té dret a tenir una parella del mateix 

sexe que vostè’.  
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Una mica la situació que el senyor Valdera descriu és aquesta. Diu ‘tu pots ser 

independentista però no pots fer res per aconseguir la independència’. Que per cert, 

obrint parèntesi, això que per ser independentista no et passi res, afortunadament a mi no 

m’ha passat res, però podríem repassar la història i parlar de Núria Cadenes, de l‘Èric 

Bertran i de tot tipus de gent que quan l’independentisme no formava part de la primera 

pàgina dels mitjans va ser represaliada per l’Estat.          

 

També deia que això ho porta un jutge i hem de ser respectuosos amb la independència 

judicial. Li demanaria si sap perquè a aquestes persones els demanen quinze anys de 

presó i incideixo en quinze anys. Li demanaria que s’imaginés tot el que ha viscut a la 

seva vida, des de l’any 2002 fins ara, quinze anys, tot això és el que perdria per pujar a 

sobre un cotxe de la Guàrdia Civil i parlar a la gent amb un megàfon. Per això els 

demanen quinze anys de presó. Aquest diumenge vam veure a Barcelona com l’extrema 

dreta intentava generar una autèntica batalla campal, agredint periodistes, a persones 

d’altres ètnies i religions, assaltant la seu de Catalunya Ràdio... i li preguntaria al senyor 

Valdera si creu que a aquestes persones els passarà alguna cosa, o si creu que els 

demanaran quinze anys de presó. Creu que no, doncs, per tant, convindrà amb mi que 

algun problema hi ha. 

 

Parlava també de manipulació de mitjans. Aquesta mateixa manifestació de l’extrema 

dreta va intentar una autèntica batalla campal a Barcelona, va ser retransmesa, 

íntegrament, en directe per TV3, amb el discurs d’un dels principals ponents, Joan Borrell. 

L’1 d’octubre, després del que va passar a Catalunya, per TV1 ni tan sols va sortir al 

vespre la declaració que va fer el president de la Generalitat després del referèndum. La 

qual cosa, per cert, va motivar una rebel·lió dels treballadors dels consells informatius de 

Radio Televisión espanyola que, li recomano, llegeixi per entendre què és realment la 

manipulació dels mitjans públics. Per tant, que ho posi en un pla d’igualtat, crec 

sincerament que tampoc s’ajusta a la realitat. El senyor Valdera ha dit que tots els 

governs manipulen i segurament sí, però el nivell de manipulació d’alguns és 

sensiblement superior al d’altres. 

 

El meu torn de respostes ja està. Simplement sentia la necessitat de respondre alguns 

d’aquests arguments.    
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sr. Antonio Rodríguez.- Contestant al company d’Esquerra, nosaltres portem una S de 

socialista i ell porta una R de república però suposo que, a la bancada d’Europa estaríem 

al mateix cantó o no. En tot cas, sembla que Esquerra Republicana està més a l’esquerra 

que nosaltres. 

 

A mi el que no m’agrada d’Espanya són moltes coses de les quals el senyor Joan Plana 

ha dit. La diferència entre nosaltres és que jo vull canviar Espanya i el senyor Plana vol 

marxar. Nosaltres votarem en contra, però mentre Esquerra Republicana facin bandera 

de fets i partit de fets que, condicionen la seva posició, nosaltres votarem en 

conseqüència. Forma part d’aquest joc perquè ja ens han posat en aquest bloc. Hem 

jugat al tres en ratlla i ens toca defensar el que creiem que hem de defensar que és, no la 

unitat d’Espanya, sinó la unitat dels espanyols. És un matís que, continuem insistint, el 

PSC té posició pròpia respecte a les dues posicions que s’enfronten.  

 

Quanta més crispació creem i com menys arribem a algun tipus d’acord o consens, més 

jugarem a aquest joc. L’Estat, no és que estigui d’acord sinó que tots els estats es 

defensen de la mateixa manera. És el principi de realitat. No li dic que hi estigui d’acord 

amb totes les decisions però és aquest principi i hem de ser conscients del que fem 

perquè estem aixecant moltes banderes i al final és ‘lo que hay’.   

  

 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- En primer lloc, respondre al senyor Marc Danés que no sé si ha 

insinuat que jo he dit que els mitjans de comunicació són d’un govern. Si ho ha entès així, 

no és el que volia dir. En tot cas, sí que he dit que els mitjans de comunicació, 

malauradament, sempre són força influenciables pel govern de torn i això pertoca, no 

només al Govern de l’Estat sinó a altres governs autonòmic, per no sortir-nos de l’estat 

espanyol. Hi ha moltes formes d’influir dins dels mitjans de comunicació.  
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A nivell local, per exemple, pot ser un element, la publicitat institucional perquè de 

vegades es premia un mitjà de comunicació més afi, amb unes comunicacions i a d’altres 

no. De vegades, aquesta forma d’influència subliminal o directe, pot provocar que aquell 

mitjà de comunicació sigui més proper al govern que pertoca. Desafortunadament això, 

toca a molts governs, des de l’àmbit local, autonòmic i l’estatal no està exempt tampoc. 

 

Dir al senyor Joan Plana que ha fet una comparació molt poc afortunada. Entenc que, si 

un és independentista i, evidentment, té aquests impediments legals per poder arribar a la 

seva fita final que és aconseguir la independència d’una part del territori, entenc que pot 

ser molt frustrant. Dir-li però que no es desanimi, que continuï treballant, però sempre per 

les vies legals per no emportar-se cap ensurt. Per la via legal, doncs, sempre tot el meu 

respecte i, repeteixo que entenc que pot ser frustrant però és l’únic camí que els queda a 

tots els companys que són independentistes fer-ho per aquesta via i, potser, algun dia 

arribarà un moment en què hi hagi forces dins de les Corts espanyoles, en les quals hi 

hagi una bona sintonia per poder-ho aconseguir. Això no passa només a Espanya, també 

a França i a altres països on hi poden haver forces independentistes però que no poden 

saltar-se la llei sinó que han d’aconseguir la independència del seu territori per les vies 

legals. 

 

En relació amb la comparativa que ha fet de la manifestació del passat diumenge, si hi 

havia gent que va agredir, si els caurien quinze anys... En aquest cas no, però no només 

per una diferència de qui va fer què o el què. Si no perquè, en aquella manifestació es 

poden donar casos de desordres públics, de lesions, amenaces, etc i aquests serien els 

tipus penals que correspondrien a aquest tipus de manifestació. El que es jutja i pel que 

s’imputa als Jordis és el delicte de sedisió que només per fer una referència són, aquells 

que ‘se hacen pública y tumultuariamente para impedir por la fuerza o fuera de las vías 

legales la aplicación de las leyes a para impedir a cualquier autoridad, corporación oficial 

o funcionario público el legítimo ejercicio de sus funciones o el cumplimiento de sus 

acuerdos o de las resoluciones administrativas o judiciales.’ Per tant hi ha una diferència 

que és que en aquell dia hi havia unes autoritats i un jutjat que estava complint un mandat 

oficial i en aquest cas del diumenge això no hi era. Només era  una manifestació pura i 

dura, com passa moltes vegades, i, desafortunadament, es van produir actes de violència 

que, evidentment, condemno. Les comparacions però no són iguals.  
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Amb això no estic dient que el que han fet els senyors Jordi Sánchez i Jordi Cuixart, en 

aquest cas, sigui exactament això, però un jutge ho ha considerat que ho és i si no estan 

d’acord – que, evidentment, no ho estaran -, amb aquesta presó provisional, tenen els 

mecanismes que posa la pròpia Administració de Justícia, via recursos, per poder-se’n 

sortir. Si no són culpables, estic convençut que els magistrats que valorin el recurs que 

faci el seu advocat, ho tindran en compte i, per tant, espero i desitjo que surtin el més 

aviat possible per aquesta situació que no li agrada a ningú, que és estar a la presó.  

 

En aquest cas, no puc votar a favor perquè sóc plenament respectuós amb la decisió 

judicial i ha de ser un jutge, en aquest cas seran tres magistrats els que valorin si la 

sentència d’aquella és equivocada o no. Evidentment, sap greu quan una persona pateix 

una situació de presó provisional, la seva família i la gent que l’envolta. Però hem de ser 

respectuosos i hem de deixar treballar a l’Administració de justícia. Si aquesta decisió ha 

estat realment injusta es veurà, espero, en el transcurs de temps més breu possible.  

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.-  Abans de passar a votació i vista aquesta intervenció dir que sí és 

cert que hi ha països que estan en aquesta situació però hi ha països amb democràcies 

molt antigues que han permès que un dret tan fonamental com un país que pugui escollir 

el seu futur ho han aplicat i han deixat fer un referèndum. Per tant, tenim referents de 

països demòcrates que, potser no estava en les seves constitucions però han escoltat la 

veu del poble.  

 

 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

 

Vots a favor: ONZE (11) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc 

Danés, Anna Jorquera, Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, 

Francesc Giner i Fèlix Llorens. 

 

Vots en contra: SIS (6) Olga Simarro, Antonio Rodríguez, Manel Escobar, Àngel Tarrero, 

José M. Alvarez i José A. Valdera 
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Abstencions: CAP  (0)  

 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta 

tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

El Ple es suspèn durant cinc minuts. 

 

Tot seguit es passa a votació de la urgència per a la inclussió del punt següent i se 

n'extreu el següent resultat: 

 

Vots a favor: ONZE (11) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc 

Danés, Anna Jorquera, Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, 

Francesc Giner i Fèlix Llorens. 

 

Vots en contra: CINC (5) Olga Simarro, Antonio Rodríguez, Manel Escobar, Àngel Tarrero 

i José M. Alvarez. 

 

Abstencions: UN (1) José A. Valdera. 

 

S’aprova la inclusió del punt següent que no consta a l’ordre del dia.  

 

 

20.- MOCIÓ EN CONTRA DE LA CAMPANYA DE L’ADOCTRINAMENT A 

L’ENSENYAMENT I A FAVOR DE L’ESCOLA CATALANA 

 

El senyor Gerard Teixidó, en representació del grup municipal d'Esquerra Republicana de 

Catalunya-AM, presenta la proposta que és del tenor literal següent:  

 

 Atès que l’Escola Catalana ha estat sempre un exemple de llibertat, convivència, 

cohesión social, democràcia i plurilingüisme, una de les principals vies d’integració 

de les famílies nouvingudes i un veritable ascensor social. Una escola catalana 
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íntimament lligada a la seva realitat social i que atén les inquietuds dels seus 

alumnes quan la societat del seu entorn viu episodis traumàtics. 

 Atès que des de fa unes setmanes s’ha instaurat una campanya d’injúries, 

acusacions infundades i falsedats contra l’Escola Catalana, titllant al col·lectiu de 

mestres i professorat del sistema educatiu català d’adoctrinadors.  

 Atès que aquestes injúries, acusacions infundades i falsedats han estat emeses 

per part de membres destacats del Govern espanyol i dels partits que li donen 

suport, així com de mitjans de comunicació de nivell estatal públics i privats. 

 Atès que aquesta campanya orquestrada no té escrúpols pel fet de prendre com a 

ostatges el conjunt d’alumnes catalans, exercint una violació cara de l’article 10 de 

la Carta Universal dels Drets dels Infants de les Nacions Unides: «L’infant ha de 

ser protegit contra les pràctiques que puguin fomentar la discriminació racial, 

religiosa o de qualsevol altra mena». 

 Atès que el Departament d’Ensenyament ha demanat al seus serveis jurídics que 

emprenguin les accions judicials necessàries contra els seus autors. 

 Atès que s’han presentat algunes denúncies a mestres i professors de centres del 

territorio català pel suposat adoctrinament que exerceixen envers els alumnes. 

Una d’elles en un centre d’educació primària de Roses.  

 Atès que hi hagut concentracions de rebuig a diverses poblacions de Catalunya 

organitzades pel MUCE (Marc Unitari de la Comunitat Educativa, que inclou els 

principals sindicats de docents, sindicats estudiantils, la Federació d’Associacions 

de Pares i Mares d’Alumnes de Catalunya (FAPAC i FAPAES) i la Federació de 

Moviments de Renovació Pedagògica de Catalunta (FMRPC) 

 

Per tot això, l’Ajuntament de Roses proposa: 

 

Primer: Rebutjar enèrgicament les injúries, acusacions infundades i falsedats sobre 

l’adoctrinament fetes per membres destacats del Govern espanyol i del Partit Popular i 

dels altres partits que li donen suport, en contra de l’Escola Catalana i dels seus 

professionals, el col·lectiu de mestres i professorat. 

 

Segon: Fer arribar a tots els centres educatius de Roses el reconeixement i recolzament 

per la seva bona tasca educativa que està realitzant en el nostre municipi. 
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Tercer: Fer arribar aquest acord a totes les associacions de pares i mares dels centres 

educatius de Roses. 

 

Quart: Fer arribar aquest acord al Ministeri d’Educació i espot de Govern d’Espanya, al 

Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, al MUCE i a les entitats que 

l’integren.” 

 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Gerard Teixidó.- Vam decidir incloure aquesta moció perquè la fervent actualitat així 

creiem que ens ho ha demanat.  

 

És una llàstima haver de presentar aquesta moció. Una llàstima que l’any 2017 haguem 

de defensar tota una institució consolidada en el nostre país. Una institució amb un 

sistema educatiu d’Èxit que ho ha demostrat al llarg dels últims quaranta anys i que ho 

segueix fent avui dia. Però resulta que, alguns partits, algunes velles glòries - entre 

moltes cometes – i alguns mitjans de comunicació han decidit atacar de forma miserable 

l’escola catalana. Suposo que ha volgut ser un intent d’atacar un sector, un col·lectiu que 

se sap fort, que ja ha hagut de superar molts entrebancs i que ha hagut de fer-se un 

espai en la nostra societat per tal de ser reconegut.  

 

L’escola catalana és heterogènia, àmplia i diversa. Però sobretot és forta, constant, 

lluitadora i amb uns objectius molts clars i no ha deixat ni es deixarà ser trepitjada per 

moltes campanyes de la por, de desvalorització i menysteniment que es puguin dur a 

terme per partit retrògrades com el Partit Popular o Ciutadans i amb la inestimable 

col·laboració que els brinda, últimament, el PSOE. Sense oblidar els mitjans de 

comunicació comprats per anar posant llenya al foc i fer de plataforma elevadora de les 

mentides, injuries i falsedats. Tot plegat un despropòsit. 

 

Quina casualitat que aquesta campanya orquestrada comencés fa unes setmanes, 

coincidint amb el referèndum de l’1 d’octubre i les decisives setmanes posteriors. Animant 

a les famílies a denunciar i a posar en punt de mira als docents. Hem hagut de sentir 

declaracions com ara:  
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- ‘Catalunya lleba cuarenta años con colegios controlados por “Rufaines” y “Tardas”.’ 

Alfonso Guerra – ex vicepresident del govern amb el PSOE.        

- ‘No pot ser que la majoria de l’escola pública i especialment en determinats territoris 

de la Catalunya interior, en comptes d’ensenyar als nens, se’ls eduqui per odiar 

Espanya’. Xavier Garcia Albiol, president del PP català, diputat al Parlament i 

senador. 

- En un twit, Inés Arrimadas diu: ‘En las aulas hay que enseñar a los alumnos a pensar, 

no que pensar. Basta de politización en los colegios y basta de mirar hacia otro lado 

ante este nacionalismo excluyente.’ Fent referència a un vídeo que va penjar el 

programa Al Rojo Vivo d’una suposada situació d’adoctrinament en una escola 

catalana que es va demostrar, ràpidament que es tractava d’una obra de teatre. 

- ‘El castellano esta discriminado en las escuelas de Catalunya. Solo hay que ver la 

situación real y el número de horas que se hacen de enseñanza del castellano.’ 

Ministre d’exteriors del Partit Popular, Alfonso Dastis. Potser el que li molesta a 

aquest individu és que a Catalunya els alumnes treguin millor resultat en llengua 

castellana que a les proves PISA. 

- ‘Deberían impedir que los sesecionistas adoctrinen a nuestros hijos.’ Va ser una de 

les moltes mentides que va dir Tony Cantó, diputat de Ciutadans al Congrés en la 

seva presentació de la Moció sobre adoctrinament ideològic en centres educatius.   

- També podem trobar exemples de declaracions semblants o pitjors a la web de la 

Societat Civil Catalana, els organitzadors de la manifestació d’ahir a Barcelona. 

 

En podria dir d’altres exemples però no fa falta, encara que sigui per vergonya aliena. Un 

reconegut pedagog català, Jaume Cela, va dir fa pocs dies en un article de reflexió molt 

senzilla però molt certa – que comparteixo absolutament – que és: ‘El col·lectiu de 

docents i la comunitat educativa en general no ens hem ni d’ofendre per tot el que puguin 

dir personatges com Garcia Albiol, Toni Cantó, Alfonso Guerra, etc perquè no tenen ni 

prou nivell ni estan prou a l’alçada intel·lectualment per poder parlar de l’escola catalana.  

 

Per acabar, voldria llegir un fragment del missatge que es va llegir el dimecres passat, 

durant la concentració davant de l’Ajuntament sota el lema ‘No ens toqueu l’educació’.  

Text que va elaborar mestres i professors de Roses i amb el seu permís el faig extensiu 

en aquest Ple perquè tothom tingui clar què és i què significa l’escola catalana.  
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‘La situació d’inestabilitat política que vivim avui en dia ve de lluny, com sabem 

tots. Al llarg dels darrers anys i, de fet, des de fa molts i molts, els centres 

educatius hem estat espais de repòs, de calma, de serenor, de contenció de 

vegades, però sobretot de diàleg i pau. Les escoles hem actuat així com a refugis 

segurs, on hem exercit la protecció d’allò que és més valuós en una societat, els 

seus infants i els seus joves, i els hem aportat l’espai i el temps per a 

l’aprenentatge de la reflexió serena, l’aprenentatge crític, la implicació amb el món 

i, també cal dir-ho, de l’exercici d’una ciutadania perfectament democràtica.  

 

Ells i elles, els nois i les noies, no són només ells i elles, són els nosaltres del 

demà. En la nostra tasca educadora ha prevalgut sempre l’acolliment de les 

diverses idees i posicions, el respecte a la diversitat cultural, lingüística, social, 

econòmica i sempre i de forma profundament compromesa i decidida. El treball 

compensador d’aquelles situacions personals o familiars que, llindant amb la 

justícia, influïen negativament en el desenvolupament personal i familiar del nostre 

alumnat i famílies. I no hem demanat mai cap honor ni reconeixement perquè hem 

entès que el nostre rol en la societat on vivim és exactament el que estem 

realitzant i ens en sentim honorats i orgullosos.  

 

En aquests dies, però, podem percebre el dolor, el desconcert, la incredulitat i, fins 

i tot, la soledat. No ens creiem que estigui passant el que ens està passant. 

Perquè nosaltres? Què hem fet per merèixer aquest atac? A qui hem fet mal? 

Perquè ens utilitzen? L’escola no pot ser ni ha de ser ni podem permetre que sigui 

un espai de confrontació violenta que malmeti el fonament mateix de la societat on 

vivim i, en aquest sentit, aquí no es pot ser neutral. L’escola pren partit. I tant que 

en pren! Pren partit pel diàleg, per l’acord, per la concòrdia i per la pau i es 

manifesta frontalment i pacíficament oposada a qualsevol violència del tipus i 

origen que sigui. No hi ha espai per la violència a l’escola. No la volem, tampoc a 

fora. La violència destrueix els delicadíssims fils que ens cohesionen com a 

societat i contra la violència sempre hi posarem la paraula serena, la mà estesa, la 

mirada neta, el reconeixement de l’altre tal  com és amb tota la seva dignitat.  

 

A l’escola a totes les escoles, la comunitat educativa està amb vosaltres. Amb 

aquells que utilitzeu la paraula i la tendresa davant de la violència i el crit i ho 
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estarà sempre. No ho dubteu. Ho estarà sempre en la defensa del treball diari, 

sistemàtic, decididament tossut, d’educar en els coneixements necessaris per una 

societat complexa i, en evolució, ràpida. Però també de promoure els valors que 

fan, de tots nosaltres, uns ciutadans lliures, solidaris, compromesos i 

responsables. Ho estarà sempre en el vostre acompanyament de totes les 

diversitats, de tots els talents, de totes les necessitats, en la vostra disponibilitat 

completa al servei de qui necessita de vosaltres per a realitzar-se familiarment i 

viure dignament. Ho estarà sempre també en la defensa decidida d’una professió, 

la nostra, que tracta d’una manera exquisida i delicada el tresor més sensible de la 

nostre societat i ho estarà sempre, finalment, en el treball compromès al servei del 

poble, Roses, que es construeix dia a dia amb la vostra feina i amb la de tants 

altres. La comunitat educativa de Roses estarà amb vosaltres i ho estarà sempre.   

 

Espero que, des d’aquest Ple, també puguem fer extensiva que, des de l’Ajuntament de 

Roses també s’està amb la comunitat educativa del nostre municipi.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sr. Antonio Rodríguez.- La comunitat educativa catalana, estic segur, que superarà 

aquest entrebanc amb nota. Hem consta pel temps que he tingut l’oportunitat de conèixer 

els mestres catalans. Si han superat el que crec que és molt més greu com les retallades 

constant durant tots aquests anys de crisi, falta de mestres, falta de substitucions, etc 

també superaran aquesta situació política. Nosaltres estem a favor de l’escola catalana i 

de la integració dels alumnes. 

 

Tots els estats han conreat els valors que volen defensar en la seva societat a través de 

l’escola. La utilització política de tot això depèn de tots nosaltres, de com ho afrontem i 

com ho fem. El debat ha de ser el més sosegat possible. Ja hem dit abans que hi ha 

moltes coses a debatre sobre el tema escolar a banda de la filosofia. Però això ha de ser 

dins d’un debat sosegat i és inevitable que l’escola es vegi involucrada en una situació 

com al que vivim. Esperem que ho puguem superar tots junts. No obstant no veiem el 

motiu per presentar amb urgència aquesta moció.  
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA  

 

Sr. Manel Escobar.- No donarem suport, evidentment, a aquesta moció perquè no hi 

estem d’acord en gairebé tot el que es diu. Primer de tot perquè seria injust tractar a tot el 

professorat i a tot el sistema d’ensenyament que tots adoctrinen. Però sí que hi ha una 

part que ho fa i vostès ho saben.  

 

A més és molt senzill perquè, per exemple: no es pot permetre en una aula una estelada, 

perquè això és adoctrinament o un professor que porti una samarreta reivindicativa 

extremista, això tampoc està molt bé. O perquè s’ha d’ensenyar als nens l’himne del 

Barça quan també existeix el del Madrid, el Saragossa o, fins i tot, el del Girona. És que 

no es creuen el que li va passar, l’altre dia, a un nen quan li van parlar del seu pare, aquí 

a una escola de Roses. Doncs potser, ens hauríem d’informar una mica més. Voldria 

saber de quins mitjans de comunicació estan parlant vostès quan parlen dels mitjans que 

parlen malament de com funciona el sistema educatiu català. És evident que, si sempre 

escoltem a la democràtica TV3, tot funciona correctament.  

 

Jo no parlaré ni bé ni malament del sistema d’ensenyament català. Hi ha una realitat. Es 

donen tres hores a la setmana, de català, castellà, anglès o francès. Però la resta 

d’assignatures es donen en català. Ningú s’ha queixat ni ha dit absolutament res.  El gran 

problema que hem tingut amb el sistema d’ensenyament que tenim a Catalunya és 

l’adoctrinament d’un sector, no de tots, perquè és injust parlar de tothom per igual. El 

mateix que estan fent vostès aquí perquè parlen de tothom i això és injust. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- He de dir que vull donar suport, des de la meva experiència 

com a docent a les escoles de Catalunya en algunes de les quals he treballat. Però 

també entenc que aquesta moció persegueix únicament interessos de partit destinats a 

continuar separant la societat catalana.  
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El més important són els nostres infants, els nens i les nenes, i cal protegir-los. Voler 

entendre que aquests vint-i-set casos denunciats és estar en contra de l’escola catalana 

és forçar un argument per fer política. Justament al contrari del que necessita. Ara els dic 

a vostès, en cas que els expedients que s’han d’instruir per aquests afers resultin 

favorables als menors, vostès quedarien en una situació política lamentable respecte els 

infants.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- En aquesta moció el que s’han de votar són els acords. El primer 

diu ‘Rebutjar enèrgicament les injúries, acusacions infundades i falsedats sobre 

l’adoctrinament’ i, evidentment, això també ho rebutjo. Sempre que hi hagi acusacions 

infundades o falses s’han de rebutjar com no pot ser d’una altra forma.    

 

El segon punt diu: ‘Fer arribar a tots els centres educatius de Roses el reconeixement i 

suport per la seva bona tasca educativa que està realitzant en el nostre municipi.’ Crec 

que ho fan també en la majoria de municipis. 

 

El tercer: ‘Fer arribar aquest acord a totes les associacions de pares i mares dels centres 

educatius de Roses.’ Res a dir. 

 

El quart, diu: ‘Fer arribar aquest acord al Ministeri d’Educació i espot de Govern 

d’Espanya, al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, al MUCE i a 

les entitats que l’integren.’  

 

Tots aquests punts que es demanen són perfectament admissibles i crec que tothom hi 

hauria d’estar a favor. Això no treu que en la part expositiva quan parla de la denúncia 

d’una persona cap a un mestre – fet que ha passat al nostre municipi – com altres 

denúncies que poden haver ocorregut en altres municipis, li restem credibilitat a la 

persona denunciant. El màxim respecte per la presumpció d’innocència però també li hem 

de donar un cert respecte a aquella persona que presenta la denúncia fins que no hi hagi 

una resolució judicial.  
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Ja he dit que no es pot catalogar a tots els mestres com uns adoctrinadors perquè això no 

és cert però sí que hi pot haver algun cas puntual. De la mateixa manera que tampoc 

podem posar la mà al foc de tots els metges, tot el col·lectiu de policies, de tots els 

polítics... perquè sempre hi pot haver algun cas que se salti una miqueta la seva 

odontologia de càtedra. Per tant, donat que amb els punts que es proposen a votació hi 

estic plenament d’acord, el meu vot serà favorable. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE 

 

Sr. Francesc Giner.- El grup municipal de Gent del Poble votarà a favor de la moció per 

mostrar la nostra indignació per la manipulació mal intencionada que fan certs partits 

polítics com el PP, Ciutadans, VOX, Falange española, Democracia Nacional o UPYD i la 

seva interpretació que fan de l’escola catalana. Un model d’escola que, al nostre 

entendre, àmpliament reconegut.  

 

Partits com aquests que han utilitzat i utilitzen aquesta campanya per fins merament 

electorals provocant, de pas, una important fractura de la nostra societat i posant en risc 

la nostra convivència per quatre miserables vots.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA 

 

Sr. Marc Danés.- Volem expressar el nostre total desacord per la campanya sistemàtica 

de descrèdit contra la tasca que estan desenvolupant els centres educatius de Catalunya 

i, especialment, el dels seus docents. Catalunya ha preservat sempre la integritat ètica 

dels seus centres educatius i ha acceptat com un element d’identitat de país el respecte a 

la diversitat de pensament.  

 

Les nostres escoles i els centres i serveis de l’àmbit no formal sempre han promogut els 

principis i valors d’una societat democràtica i plural on impera la llibertat personal, la 

responsabilitat, la solidaritat, el respecte i la igualtat. Històricament hem estat un país de 

llarga tradició de renovació pedagògica i hem aconseguit importants fites en l’aposta de 

l’educació primerenca, la immersió lingüística i el nivell de competències bàsiques, tal 
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com demostren les proves pròpies com les proves externes de l’OC – que tothom coneix 

com informe PISA.  

 

Reptes aquests assolits amb èxit pel que fa al creixement individual de les persones i 

també pel que fa al creixement col·lectiu d’una societat que ha sabut acollir i cohesionar 

una àmplia diversitat de població nouvinguda i oferir oportunitats a les noves generacions. 

La tradició per una banda i la voluntat de progrés i de benestar per l’altre de la comunitat 

educativa catalana formada per docents, famílies, agents socials i institucions van portar 

a consensuar la Llei d’educació de Catalunya en un marc de dret. La Llei regula els 

principis rectors del model educatiu català i, basant-se en aquests preceptes, s’ha 

confegit una escola oberta, inclusiva, diversa, integradora i qualificada professionalment.  

 

Per aquest motiu rebutgem aquest atac a la professionalitat dels nostres docents i al 

treball curós i experimentat de cohesió social que desenvolupen i demanem preservar la 

seva dignitat i llibertat per tal que puguin seguir conreant el tarannà cívic i dialogant dels 

nostres centres educatius.’ 

 

Abans que se’m tirin a la jugular, dir que aquest escrit no és meu. L’he volgut llegir perquè 

és un escrit fet fa pocs dies per la comissió mixta formada pel Departament 

d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya i les dues entitats municipalistes – 

l’Associació Catalana de Municipis i la Federació de Municipis de Catalunya – on hi són 

tots els ajuntaments del nostre país. Els ajuntaments del Partit Demòcrata, d’Esquerra 

Republicana, dels grups municipals independents, del Partit Socialista, d’Iniciativa per 

Catalunya o els ajuntaments com el de Barcelona en Comú. No sé si hi ha algun 

ajuntament popular, però sí que tenim clar que no hi ha cap ajuntament de Ciutadans 

perquè no s’ho han guanyat a les eleccions democràtiques dels seus pobles. 

 

Per tant, demanem respecte. Aquest és un escrit de tot el nostre país i dir-los que no 

intentin boicotejar ni torpedejar allò que saben que més ha fet per la cohesió del nostre 

país com és l’escola pública. Amb això no s’hi juga i, per tant, que no vinguin amb 

discursos pedagògics. Els únics que volen volar la cohesió social, la diversitat i la 

convivència en aquest país són els que estan atacant a l’escola pública per la qual cosa, 

nosaltres no només hi votarem a favor sinó que ja hem dit als companys d’Esquerra que 

ens incloguessin per presentar conjuntament aquesta moció.   
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RESPOSTES DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Gerard Teixidó.- Poca cosa a dir perquè, cadascú amb el seu vot que quedi retratat 

per ell mateix i amb la seva consciència. 

 

Per acabar de puntualitzar una mica, dir que el sistema d’immersió lingüística ha estat un 

dels models educatius d’èxit de tot Europa que tenim la sort que s’hagi aplicat a 

Catalunya. Altres comunitats autònomes l’han volgut copiar i no se n’han sortit. Per tant, 

creiem que no s’ha de criticar ni una sola coma del sistema d’immersió lingüística del 

nostre sistema educatiu.  

 

La veritat absoluta no la té ningú. Potser sí que hi ha algun cas, d’algun mestre que 

adoctrina els seus infants perquè siguin independentistes. També de la mateixa manera 

que hi haurà algun mestre que adoctrina cap a l’altra banda perquè algun infant no sigui 

independentista i al contrari. El que no es pot fer és una campanya orquestrada com la 

que s’ha dut a terme aquests últims dies per intentar anar posant llenya al foc i començar 

una mena de cacera de bruixes que, per sort, ja les vàrem deixar fa anys enrere. 

  

En el llibre d’una pedagoga molt important pel nostre país, Marta Mata, el 1987 va dir: 

‘Penso que és bo que els nens sàpiguen que els seus mestres són tan normals que, fins i 

tot, tenen la seva opció política i que són tan mestres que no la inculquen.’ En el mateix 

paràgraf del mateix llibre diu: ‘Precisament l’únic èxit polític que hem pogut tenir les 

esquerres en aquest país és la llei de normalització lingüística que és que no s’arribessin 

a implementar dues xarxes escolars. Que no separessin els nens per qüestió de llengua i 

que el català s’introduís progressivament a la totalitat de totes les escoles. Per tant, 

podem donar gràcies a aquest sistema educatiu que hem tingut abans de la dictadura i, 

també després de la dictadura amb la República catalana. I esperem que, en aquesta 

futura República que va començar el divendres, tinguem un altre cop la millor escola que 

pot haver-hi en aquest país.  
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sr. Antonio Rodríguez.- Estic convençut que el ponent té la convicció moral de tenir la 

raó, per això utilitza l’adjectiu retratar.  

 

Nosaltres estem d’acord amb l’escola normalitzada. De vegades es generalitza i continuo 

insistint que les formes intueixen un intent d’hegemonia de la raó.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- No sé si el que ha dit el senyor Marc Danés, amb aquesta 

eufòria i energia tan ferma que té, quan s’ha dirigit a Ciutadans, ha sentit quan he dit: 

‘Donar suport des de la meva experiència com a docents a les escoles de Catalunya, en 

algunes de les quals he treballat.’  

 

Voto en contra perquè considero que el que estan fent aquí és el que fan sempre, 

continuar separant la societat catalana. Reitero que s’ha de protegir als infants i als nens 

sense cap mena de dubte. Puc dir-li que, com a docents, no són fills meus i ho donaria tot 

per ells, no al 100% sinó el 1.000 per 1.000. Ara bé, si el senyor Danés considera que ha 

de parlar així quan es dirigeix a mi, endavant. 

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Només recordar que qui va demanar suport de la institució van ser, 

precisament, els representants de l’escola en el municipi de Roses. Així es va demanar 

aquesta convocatòria de trobada de la comunitat educativa davant de l’Ajuntament. Per 

tant, ja que ells ens van demanar com a comunitat educativa local aquest recolzament, 

avui era apropiat presentar aquesta moció per donar fe que el recolzament de la institució 

com a Ajuntament envers l’escola és total com espero que surti en votació. 
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Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

 

Vots a favor: DOTZE (12) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc 

Danés, Anna Jorquera, Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, 

Francesc Giner, Fèlix Llorens i José A. Valdera. 

 

Vots en contra: TRES (3) Manel Escobar, Àngel Tarrero i José M. Alvarez. 

 

Abstencions: DOS  (2) Olga Simarro i Antonio Rodríguez.  

 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta 

tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

   

  

21.- Precs i preguntes 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Joan Plana.- A conseqüència dels moments que estem vivint com a país, volem 

dedicar aquest espai a fer una única declaració per part dels quatre regidors d’Esquerra 

Republicana de Catalunya- Acord Municipal a l’Ajuntament de Roses: 

‘Com a càrrecs públics no reconeixem cap altra autoritat que la de la Generalitat de 

Catalunya, el president legítim de la qual és Carles Puigdemont, com també les autoritats 

del Parlament de Catalunya i la resta d’institucions pròpies de Catalunya i escollides 

democràticament. Actuarem en conseqüències en els propers dies així com instem a tota 

la institució a actuar en aquesta línia. 

 

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- El senyor Carles Pàramo fa una petició personal de paraula. 

 



 
 

 

 

Codi segur de verificació: e62e0aed-2094-4654-9424-14df7b552827.  
Podeu verificar la integritat d’aquest document al web https://www.seu-e.cat/web/roses 

 2 de 2 

Sr. Carles Pàramo.- Amb un cert punt d’emoció, dir que, properament, un dia d’aquests 

sortirà la notícia que em jubilo. Tinc la sort d’arribar a una edat per jubilar-me i voldria que 

fóssiu els primers a saber-ho. Va sortir la notícia com a rumor, no confirmat, en un mitjà 

de comunicació. Avui us aviso, notifico, faig saber tractant-vos a tots com a amics que en 

els propers dies presentaré una carta a l’alcaldessa demanant-li si pot prescindir de mi – 

que segur que sí.  

 

La renúncia, com està establert per llei, es farà efectiva en el proper Ple ordinari que es 

realitzi que serà l’últim dilluns del mes de novembre. Moltes gràcies i ja ens continuarem 

veient. Queda un mes per anar fent la maleta i anar preparant documents.  

 

 

No havent-hi més assumptes a tractar, l'alcaldessa aixeca la sessió a les 23:13 hores, de 

la qual cosa en dono fe.  

 

(Document signat electrònicament.) 
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